
Zbor sodelujočih, ki so iz 
različnih vidikov predstavlja-
li možnosti in priložnosti, 
niti ni bil toliko politično 
obarvan, kot je bilo glede na 
predvolilni čas pričakovano, 
takoj pa je bilo jasno dejstvo, 
da so te možnosti in priložno-
sti predstavljali člani pred 
dobrima dvema letoma usta-
novljenega Zavoda za razvoj 
Haloz, ki je po prvem koraku 
ustanovitve kar zamrl.

A v dobri uri razprave (in 
še nekaj čez) ni bilo slišati o 
kakšnem konkretnem pro-
jektu, ki bi se ga zbrani lotili 
skupaj, s svojim finančnim 

vložkom ali znanim investi-
torjem, pač pa je šlo – bolj 
kot ne – le za ponavljanje 
znanih floskul, kakšne mo-
žnosti ponuja to območje ob 
Dravinji, na robu Haloz.

� Stran 4

Ptuj, torek, 
5. oktobra 2010
letnik LXIII � št. 77
odgovorni urednik:
Jože Šmigoc
cena: 0,70 EUR
Natisnjenih:
12.000 izvodov
ISSN 7704-01993

Foto: Črtomir Goznik

Ptuj � Evropska prestolnica kulture

Projekt za novo obdobje ptujske arheologije
Projekt kongresno-kulturne dvorane v dominikanskem samostanu je odprl novo poglavje v ptujski arheologiji. V povezavi s 
prvo fazo projekta naj bi namreč uredili tudi nov ptujski arheološki muzej.

Možni lokaciji za muzej sta 
dve: Panorama in nekdanji pro-
stori uprave Kmetijskega kombi-
nata Ptuj z okolico. Projekt kon-
gresno-kulturne dvorane v do-
minikanskem samostanu je na-
letel na oster odmev, tudi iz vrst 
stroke, ki doslej ni naredila tega, 
kar bi morala že zdavnaj, namreč 
izboriti se za to, da bi ptujska 
arheologija postala vidna, da bi 
njeno neizmerno bogastvo, ki ga 
v tem trenutku poznajo le redki, 
lahko videla tudi javnost. Arheo-
loškega gradiva, ki za zdaj ostaja 
v depojih, naj bi bilo za okrog 
milijon kosov. V času, ko se pri-
pravlja projekt za začetek del v 
dominikanskem samostanu, naj 
bi pričeli tudi pregled gradiva 
in oblikovanje ptujske arheolo-
ške zgodbe, ki bo naredila Ptuj 
še bolj prepoznaven, sta te dni 
povedala arheolog Ivan Žižek 
in direktor PM Ptuj-Ormož Aleš 
Arih (na fotografiji). Upati je, da 
vsi, ki so obljubili pomoč v tem 
projektu, nimajo fig v žepu kot 
že tolikokrat doslej, ko se je na 
Ptuju želelo nekaj narediti.
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Kultura
Ptuj � »V Bedrače-
vo poezijo se je eno-
stavno zaljubiti!«
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Izobraževanje
Ptuj � Častitljiva 
jubileja Dijaškega 
doma Ptuj
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Po naših občinah
Majšperk � Že 
druga zadnja seja v 
tem mandatu
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Videm � V porečju Dravinje

Lokalni strokov-
njaki spet govorili
Videmski županski kandidat s somišljeniki si je ko-
nec minulega tedna omislil na prvi pogled kar zani-
mivo okroglo mizo na temo razvojnih priložnosti in 
možnosti v območju porečja Dravinje, reke, ki sicer 
redno poplavlja, a to naj ne bi bil moteč dejavnik za 
velike priložnosti.

Šport
Nogomet � Drava 
močnejša od Mure, 
Kidričanom točka
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Ptuj � O nezdružljivosti funkcij

Afera, ki je ni bilo
Dan pred iztekom mandata (29. septembra) je komisija za preprečevanje korup-
cije ptujskega župana Štefana Čelana opozorila, da funkcija poklicnega župana 
ni združljiva s članstvom oziroma opravljanjem dejavnosti nadzora v osebi za-
sebnega prava. V opozorilu je zahtevala, da mora v tridesetih dneh prenehati 
odpravljati nadzorniško funkcijo v delniški družbi Komunalno podjetje Ptuj.

Rokomet � 
Odličen prvi polčas 
Ormoža dovolj za 
prvo zmago
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Po zakonu o integriteti in 
preprečevanju korupcije po-
klicni funkcionar ne sme biti 
član oziroma opravljati de-
javnosti upravljanja, nadzora 

ali zastopanja v gospodar-
skih družbah, gospodarskih 
interesnih združenjih, zadru-
gah, javnih zavodih, javnih 
skladih, javnih agencijah in 

drugih osebah javnega ali za-
sebnega prava, razen v dru-
štvih, ustanovah in politič-
nih strankah. Ptujski župan 
po mnenju komisije doslej 
ni odpravil nezdružljivosti; 
po zakonu bi se namreč ne-
zakonito stanje moralo od-
praviti v roku dneh mesecev 
po uveljavitvi zakona, ta pa 
je začel veljati 5. junija letos. 
Omenjene nezakonitosti bi 
torej morale biti odpravljene 
do 5. avgusta.

Kaj se je torej 
dogajalo, da je bila 
potrebna ptujska 
»afera«?
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Ena na ena � 
Aldo Ino Ilešič iz 
Ptuja v ZDA in nazaj
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dovala, se opravičujejo in jih 
prosijo za razumevanje. Zao-
strovanja stavke po besedah 
Posedija za zdaj niso potrebna, 
o tej možnosti - tudi o napove-
dani zaostritvi v zdravstvu - se 
bodo pogovarjali ta teden, vse 
pa je odvisno od poteka poga-
janj.

GZS: Zgolj opravičilo škode 
gospodarstvu ne bo povrnilo

Opravičilo sindikatov za 
nastalo škodo te v ničemer ne 
zmanjšuje, so zapisali na Go-
spodarski zbornici Slovenije 
ob novici, da se stavka dela jav-
nega sektorja nadaljuje. Vodje 
nekaterih sindikatov zavestno 
nadaljujejo z blokadami, ki 
predstavljajo resno grožnjo za 
padec konkurenčnosti gospo-
darstva in destabilizacijo druž-
be, poudarjajo na zbornici.

»Ne gre le za vprašanje iz-
polnjevanja njihovih stavkov-
nih zahtev za odpravo plačnih 
nesorazmerij, temveč v prvi 
vrsti za očitno nerazumevanje 
razmer, v katerih je Slovenija 
in iz katerih se javni sektor 
napaja,« so zapisali na Go-
spodarski zbornici Slovenije. 
Ob prvih znakih okrevanja 
gospodarske aktivnosti oz. 
povečevanja naročil, proizvo-
dnje in izvoza, ki še nekaj let 
ne bodo dosegli ravni izpred 
krize, si ne bi smeli dovoliti, 
da bi javna poraba, vključno 
s stroški dela, prehitevala rast 
produktivnosti gospodarstva. 

In kljub vsem njihovim ugovo-
rom je prav produktivnost oz. 
konkurenčnost izvor in pogoj 
za ohranitev sedanje blaginje, 
poudarjajo na zbornici. Kot 
menijo, zahteva po dvigu mase 
plač v takih razmerah pomeni, 
da si sindikati javnega sektor-
ja jemljejo pravico odločati o 
nadaljnjem razvoju Slovenije 
brez kompasa - le s ciljem zado-
voljitve lastnih interesov. »Nji-
hove zahteve so nerazumne, 
nesprejemljive in dolgoročno 
škodljive,« izpostavljajo. V več 
kot deset letih nastala nesklad-
ja ni mogoče razrešiti s stavko 
za višje plače, so prepričani v 
zbornici, ki manevrski prostor 
za dolgoročne rešitve vidijo 
v resnih konceptualnih spre-
membah organiziranosti jav-
nega sektorja.

Ob tem na gospodarski zbor-
nici še enkrat pozivajo vlado in 
sindikate k razumnemu ravna-
nju in prekinitvi stavke.

Slovenija glede 
javnega sektorja 
normalna evropska 
država

Slovenija je glede na delež 
posameznih javnih storitev v 
BDP, stroške dela za njihovo 
zagotavljanje in deleža zapo-
slenih v javni upravi, zdravstvu 
in šolstvu povsem normalna 
evropska država, v novi šte-

vilki publikacije Gospodarska 
gibanja, ki je izšla v času stavke 
dela javnega sektorja, ugotavlja 
Jože Mencinger. Nad evrop-
skim povprečjem so »dobre« 
dejavnosti (izdatki za izobra-
ževanje, rekreacijo, kulturo, 
okolje, zdravstvo in socialno 
varnost), zaostajajo pa »slabe« 
dejavnosti (državna uprava, 
vojska, javni red in varnost ter 
delovanje države v gospodar-
stvu). Tako smo v Sloveniji v 
obdobju 2002-2008 kar za 17 
odstotkov več kot v povprečju 
EU porabili za šolstvo in kultu-
ro, kar 11 odstotkov manj od 
povprečja unije pa so nas stale 
storitve državnih uradnikov, 
navaja Mencinger. Tako v Slo-
veniji kot EU so najvišji stroški 
dela v zagotavljanju javnega 
reda in varnosti. V Sloveniji ti 
znašajo 66 odstotkov, v EU pa 
71 odstotkov. Sledijo stroški 
dela v šolstvu, ki v Sloveniji 
znašajo 61 odstotkov, evropsko 
povprečje pa znaša 63 odstot-
kov. Sledi obramba s 54 odstot-
ki v Sloveniji in 56 odstotki v 
EU.

Delež plač v vseh storitvah 
javnega sektorja je v Sloveniji 
skorajda enak kot v EU, razlike 
po področjih pa so precejšnje. 
Precej nadpovprečen je v Slo-
veniji strošek dela v zdravstvu, 
ki znaša 38 odstotkov, medtem 
ko v EU ta strošek znaša 31 od-
stotkov. Relativno najnižji pa je 
v Sloveniji strošek dela v zago-

tavljanju socialne varnosti.
Plače za poganjanje javne-

ga sektorja v Sloveniji znašajo 
11,27 odstotka BDP, v evropski 
sedemindvajseterici pa 11,12 
odstotka BDP. Za plače voja-
kov in policistov dajemo v Slo-
veniji manj kot v EU, za plače 
v zdravstvu pa več. Več dajemo 
tudi za plače v šolstvu in kul-
turi, kar pol manj kot v EU pa 
nas stanejo plače tistih, ki se 
ukvarjajo s socialnimi transfer-
ji in socialno varnostjo.

Slovenija ima s 6,55 odstot-
ka precej manj zaposlenih v 
upravi kot EU, kjer je ta delež 
8,48-odstoten. V zdravstvu in 
socialni varnosti Slovenija s 
6,47 odstotka zaposlenih zao-
staja še bolj (v EU 10,46 odstot-
ka), precej večji kot v EU (7,95 
odstotka) pa je delež zaposle-
nih v slovenskem izobraževa-
nju (8,49 odstotka). 

Neto zadolžitev se je v prvi 
polovici leta povečala za sla-
be pol milijarde evrov, skupni 
neto zunanji dolg Slovenije je 
presegel 11 milijard evrov, bru-
to zunanji dolg pa 42 milijard 
evrov. Javni dolg, s katerim Slo-
venija tako kot druge države 
rešuje posledice finančne kri-
ze, se je od konca 2007 do sre-
dine 2010 povečal za dobrih 
devet milijard evrov, zasebni 
dolg pa zmanjšal za dobri dve 
milijardi evrov.

STA (pripravlja: SM)

Slovenija � O stavki tako in drugače

Stavka javnega sektorja in škoda
Po pogajanjih z vladno stranjo se je v soboto spet sestal stavkovni odbor 21 sindikatov javnega sektorja. Sporočili so, da stavke za zdaj 
ne bodo zaostrovali, z vlado pa se nameravajo še naprej pogajati o vseh stavkovnih zahtevah - izjema je le tretja četrtina odprave plačnih 
nesorazmerij. GZS po drugi strani opozarja na velike stroške in škodo, ki se s stavko povzroča
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O medijih in bogatenju otroštva
Glede na to, da je slovenska javnost te dni 

osredotočena predvsem na stavko javnega 
sektorja in na zadnje predvolilne boje, je 
teden otroka, ki se je pričel včeraj, nehote 
porinjen na stranski tir. In to kljub dejstvu, 
da je njegovo letošnje geslo „Mediji za boga-
tejše otroštvo“, ki so ga izbrali otroci na lan-

skem nacionalnem otroškem parlamentu, ker so pač menili, 
da lahko svoj prispevek k bogatenju otroštva primaknejo tudi 
mediji. A kaj, ko se ob tem pojavlja cela vrsta raznih dvomov, 
med katerimi so nekateri zelo upravičeni.

Dejstvo je, da so mediji sestavni del sodobne informacijske 
družbe, naše realnosti in sedanjosti, tudi življenja otrok. Res 
je, da mediji na eni strani širijo obzorje njihovega znanja, na 
drugi strani skrbijo za njihovo sprostitev in potešitev otroške 
radovednosti, a ker je ločnica med zabavnim in škodljivim 
zelo nejasna, je pri tem pomembna vloga staršev, skrbnikov, 
vzgojiteljev in učiteljev, ki morajo v svetu pravcate poplave 
informacij otrokom pokazati pravo pot, ki vodi le do tistih 
neškodljivih.

Verjamem, da ni smiselno ponavljati suhoparnih točk kon-
vencije o otrokovih pravicah, raznih mednarodnih aktov, 
tudi slovenske zakonodaje in ustave, ki zagotavljajo otrokom 
natančno določene pravice. A vprašanje je, ali jih otroci sploh 
povsem razumejo, tako kot je vprašanje, ali dojemajo dej-
stvo, da je njihov računalnik kot na stežaj odprto okno v svet, 
poln dobrega in slabega, na žalost tudi nasilja. In pred tem 
slednjim smo jih dolžni opozarjati, kajti nič hudega sluteči 
otroci, ki postajajo vse bolj odvisni od sodobne informacijske 
tehnologije, težko sami presojajo, katera spletna stran zanje 
ni primerna ali je morda celo sovražna.

Nedvomno je dostop do svetovnega spleta za otroke poln ra-
znih pasti, od raznih nevzgojnih poskusov kršitev zasebnosti 
in dostojanstva do poskusov zlorabe, ki temeljijo na otroku 
škodljivih in celo kaznivih dejanjih. Če smo že pri vzgoji, ni-
sem proti nobenemu od sodobnih prijemov in vzgojnih me-
tod, a vse bolj se zavzemam za klasično obliko, ki ohranja 
in plemeniti vrednote ter lepo vedenje. Pri tem mi je vse bolj 
smiseln predlog, da se v šolske klopi vrne ocenjevanje vedenja 
in sistem kaznovanja neubogljivih in nemirnih šolarjev, kajti 
tudi otroci se morajo zavedati svojih dolžnosti, ne le pravic.

Sicer pa se je s 1. oktobrom pričel tudi mesec požarne var-
nosti, ki je letos posvečen predvsem mladim, zato je njegovo 
geslo Mladi in požarna varnost, kajti otrokom bi radi pribli-
žali tudi požarno (ne)varnost. Še vedno namreč velja: kar se 
Janezek nauči, to Janez zna!

Martin Ozmec

Uvodnik

Kot je stavkovni odbor 
zapisal v obvestilu po sobo-
tni seji, je namreč »s 1. okto-
brom dospela pravica zapo-
slenih v javnem sektorju do 
izplačila tretje četrtine izrav-
nave plačnih nesorazmerij, 
ki mora biti zato upravičen-
cem izplačana pri izplačilu 
plače za mesec oktober«.

»Ne pogajamo se več o tej 
tretji četrtini, ki je dospela, 
glede tega pri nas ni več no-
bene dileme. O ostalih točkah 
se pogajamo naprej,« je dejal 
vodja pogajalske skupine tega 
dela sindikatov Janez Posedi. 
Če država novembra pri iz-
plačilu oktobrskih plač ne bo 
»poravnala dolga do javnih 
uslužbencev v deležu, kot je 
predvideno«, če torej ne bo 
upoštevano povišanje zaradi 
odprave plačnih nesorazmerij, 
se bodo po Posedijevih bese-
dah ustrezno odzvali. Odgovor 
bodo prilagodili načinu, ki se 
ga bo poslužila vlada, saj je pri 
tožbi na sodišču njihov odziv 

lahko drugačen kot pri nekem 
dejanju, ki je v pristojnosti vla-
de ali državnega zbora. Ker pa 
ima, kot je opozoril Jakob Poči-
vavšek iz Pergama, to pravico 
vsak javni uslužbenec zapisa-
no v individualni pogodbi o 
zaposlitvi, napovedujejo tudi 
kolektivne ali individualne de-
lovne spore.

Vladni in sindikalni pogajal-
ci so se znova sestali včeraj in 
po pričakovanjih Posedija naj 
bi imela vladna stran „zado-
sten mandat«, da dosežejo nek 
viden napredek. Sindikalna 
stran se po njegovih zagotovi-
lih želi pogajati. V obvestilu, ki 
ga je stavkovni odbor v soboto 
naslovil na javnost, zaposlene 
v javnem sektorju, udeležene v 
stavki in vlado, se zahvaljujejo 
vsem, ki v stavki sodelujejo in 
so nosili njena največja breme-
na, pa tudi tistim, ki na različ-
ne načine izražajo solidarnost 
z njihovimi zahtevami.

Tistim, ki jih je stavka doslej 
prizadela, prikrajšala ali oško-

Slovenski (ne)politični zemljevid � Tarče in tarčice
Po ocenah bo 
pokojninska 
reforma zdržala 10 
do 15 let

Po ocenah učinkov predlagane 
pokojninske reforme, ki so jih 
danes predstavili na ljubljanski 
Ekonomski fakulteti, bo v pri-
merjavi z zdajšnjo zakonodajo 
večina prihodnjih upokojencev 
delala približno tri leta dlje, ob 
upokojitvi bodo prejeli približno 
enako ali nekoliko višjo pokojni-
no, nove spremembe pa bi bile 
potrebne čez deset ali 15 let.

Z vidika posameznika predlaga-
ni pokojninski zakon pomeni, da 
bo moral moški za redno upoko-
jitev delati 2,93 leta dlje kot do 
zdaj, ženske pa 2,55 leta dlje, je 
dejal eden od avtorjev študije Bo-
ris Majcen. Ob upokojitvi pa lahko 
po njegovih besedah pričakujemo 
podoben oz. nekaj višji znesek po-
kojnine kot po zdajšnjem zakonu.

Glede na podatke o pričakovani 
starosti, ki se povečuje, bo upoko-
jenec ob polni uveljavitvi zakona 
leta 2026 predvidoma prejemal 

pokojnino približno enako dol-
go kot tisti, ki se je upokojil leta 
2009. (sta)

Koper že izplačal 
pomoč po poplavah

Mestna občina Koper je izpla-
čala enkratno denarno pomoč v 
višini tisoč evrov triintridesetim 
družinam na območju občine, 
ki so jih septembrske poplave 
najbolj prizadele. V poplavah je 
bilo po podatkih koprske občine 
oškodovanih 74 družin. Devet-
najstim družinam je voda uničila 
vse premoženje, še šestnajst pa 
jih je utrpelo precejšnjo škodo.

V občini Koper je največ škode 
v minulih poplavah naredila na-
rasla reka Rižana, ki je prestopila 
bregove na območju med gosti-
ščem pri Bobrih v bližini Hrasto-
velj in Srminom. Ob strugi Riža-
ne je bilo v poplavah prizadetih 
okrog 50 objektov, med njimi obe 
ribogojnici. Poplave so povzročale 
škodo tudi v zaledju. Huje poško-
dovani sta bili cesti med Babiči in 
Župančiči ter med Pomjanom in 
Župančiči, sprožilo se je 20 večjih 
in številni manjši plazovi. Poplave 

so na Obali huje prizadele še pi-
ransko občino, kjer je bila popla-
vljena skoraj celotna Sečoveljska 
dolina, del solin in portoroško le-
tališče. Najbolj prizadetih je bilo 
17 družin iz vasi Dragonja in Se-
čovlje, precej škode pa je tudi na 
kmetijskih površinah. (sta)

Država in občine 
v letu 2008 za 
izobraževanje 
namenile slabi dve 
milijardi evrov

Javni izdatki države in občin, 
namenjeni za formalno izobra-
ževanje, so v letu 2008 znašali 
1,94 milijarde evrov ali 5,22 
odstotka bruto domačega pro-
izvoda (BDP). Od tega je 2,36 
odstotka šlo za osnovnošolsko 
izobraževanje, 1,22 odstotka 
za terciarno in 1,15 odstotka 
za srednješolsko izobraževanje, 
kažejo podatki Statističnega 
urada RS (Surs).

V letu 2008 so se izdatki drža-
ve za formalno izobraževanje v 
primerjavi s prejšnjim letom pove-

čali za 7,5 odstotka in so znašali 
1,60 milijarde evrov, izdatki občin 
pa za 9,5 odstotka in so znašali 
350 milijonov evrov; skupaj je to 
predstavljalo slabo petino (18 
odstotkov) vseh javnih izdatkov 
za izobraževanje. Država je 45 
odstotkov vseh sredstev za for-
malno izobraževanje namenila 
za osnovnošolsko izobraževanje, 
nekaj manj kot 28 odstotkov za 
terciarno, slabih 27 odstotkov za 
srednješolsko in 0,5 odstotka za 
predšolsko izobraževanje. Občine 
pa so polovico vseh sredstev za 
formalno izobraževanje nameni-
le za predšolsko izobraževanje, 
47 odstotkov za osnovnošolsko, 
malo manj kot tri odstotke pa za 
srednješolsko in terciarno izobra-
ževanje skupaj.

Skoraj polovica ali 49 odstotkov 
proračunskih sredstev za izobra-
ževalne ustanove (ali 876 mili-
jonov evrov) je bilo namenjenih 
za osnovnošolsko izobraževanje, 
dobrih 21 odstotkov (ali 380 mi-
lijonov evrov) za srednješolsko, 
slabih 20 odstotkov (ali 347 mili-
jonov evrov) za terciarno in 10 od-
stotkov (ali 182 milijonov evrov) za 
predšolsko izobraževanje. (sta)



Po zakonu o integriteti in 
preprečevanju korupcije po-
klicni funkcionar ne sme biti 
član oziroma opravljati de-
javnosti upravljanja, nadzora 
ali zastopanja v gospodar-
skih družbah, gospodarskih 
interesnih združenjih, zadru-
gah, javnih zavodih, javnih 
skladih, javnih agencijah in 
drugih osebah javnega ali za-
sebnega prava, razen v dru-
štvih, ustanovah in politič-
nih strankah. Ptujski župan 
po mnenju komisije doslej 
ni odpravil nezdružljivosti; 
po zakonu bi se namreč ne-
zakonito stanje moralo od-
praviti v roku dneh mesecev 
po uveljavitvi zakona, ta pa 
je začel veljati 5. junija letos. 
Omenjene nezakonitosti bi 
torej morale biti odpravljene 
do 5. avgusta.

Kaj se je torej 
dogajalo, da je bila 
potrebna ptujska 
»afera«?

Sodelavci so ptujskega žu-
pana o nezdružljivosti funkcij 
opozorili 16. avgusta, ko se je 
vrnil z dopusta, iz Komunal-
nega podjetja Ptuj pa so mu 
o tem pisali 19. avgusta. 20. 
avgusta jim je odgovoril, da 
osebno nima nobenega ra-
zloga, da zakonov ne bi spo-
štoval, zato od te funkcije ne-
preklicno odstopa, odstopno 
izjavo pa da bo poslal tudi v 
pisni obliki, je še zapisal v 
elektronskem sporočilu. Pi-
sno obvestilo je Komunalno 
podjetje Ptuj prejelo 10. sep-
tembra. Obvestilo je Čelan 
posredoval tudi komisiji za 
preprečevanje korupcije, če-
prav zakon tega izrecno ne 
zahteva, saj komisija skladno 
z zakonom razpolaga z dolo-
čenimi podatki o položajih 
funkcionarjev, ti pa naj bi 

zajemali tudi članstva v orga-
nih gospodarskih družb, kar 
je eden izmed virov za posto-
panje komisije.

»V 28. členu zakona o inte-
griteti in preprečevanju ko-
rupcije je razvidno, da bi od-
govorni v Komunalnem pod-
jetju Ptuj morali izvesti vse 
nadaljnje postopke; Komisija 
za preprečevanje korupcije 
bi jih po določilih 29. člena 
omenjenega zakona morala 
pozvati, da to opravijo. Zakaj 
je komisija za preprečevanje 
korupcije šele v septembru 
pozvala neposredno mene, 
da se izrečem o odstopu s te 
funkcije, mi sicer ni znano. 
Kljub nejasnostim sem komi-
siji 2. septembra poslal odgo-
vore na njihova vprašanja. V 
tem dopisu sem jih seznanil, 
da opravljam župansko funk-
cijo profesionalno. Hkrati 
pa sem jih obvestil, da me je 
vlada RS na podlagi zakona o 
integriteti in preprečevanju 
korupcije odstavila z mesta 
predsednika nadzornega sve-
ta. Vsebina opozorila števil-
ka 1, ki je bila objavljena na 
spletnih straneh, mi iz proce-
duralnega procesa ni jasna. 
Nikjer v zakonu namreč ne 
piše, da sem kot funkcionar, 
ki je podal Komunalnemu 
podjetju Ptuj pisno nepre-
klicno izjavo o odstopu s te 

funkcije, dolžan o tem obve-
ščati še komisijo za prepreče-
vanje korupcije, predsednika 
vlade, Agencijo za plačilni 
promet in ne vem še koga. Žal 
si tega početja brez priokusa 
predvolilnega golaža pač ne 
znam pojasniti,« je ptujski žu-
pan povedal takoj po tem, ko 
je vsebina opozorila prišla v 
javnost. Od vlade in komisije 
za preprečevanje korupcije 
pa je zahteval, da ga kot pred-
stavnika ustanovitelja razreši 
tudi vseh obveznosti in od-
govornosti, ker ne želi kazen-
sko odgovarjati za morebitne 
nepravilnosti, ki bi se lahko 
zgodile v pravni osebi, kate-
re večinski lastnik je občina. 
Zahteva spremembo kazen-
skega zakonika in ostalih s 
tem povezanih dokumentov, 
da bodo za poslovanje od-
govarjali tisti, ki so jim dali 
upravljanje teh pravnih oseb 
v roke.

Kdo je (bil) 
v nadzornem svetu 
KP Ptuj

Do uveljavitve zakona o 
integriteti in nezdružljivosti 
funkcij je nadzorni svet delni-
ške družbe Komunalno pod-
jetje Ptuj deloval v sestavi: 
Štefan Čelan, župan MO Ptuj 
(predsednik), Drago Klobu-

čar, podpredsednik, in člani 
Stanko Glažar, Alojz Kaučič 
(župan občine Juršinci) ter 
Anica Rejec in Milan Kralj, 
zaposlena v KP Ptuj (zasto-
pnika delavcev po zakonu o 
delavskem soupravljanju). 
Po odstopnih izjavah obeh 
županov so v nadzornem 
svetu ostali še štirje člani, ta 
pa po pravni razlagi oziroma 
po statutu podjetja in zako-
nu o gospodarskih družbah 
lahko še vedno nemoteno 
deluje, ker je še vedno sklep-
čen, novi člani pa se namesto 
odstopljenih lahko volijo na 
naslednji skupščini. Za zdaj 
je še vedno načrtovana v pri-
hodnjem letu kot redna seja, 
na zahtevo lastnikov pa se 
lahko izvede tudi prej. Direk-
tor ptujske občinske uprave 
Stanko Glažar je še vedno 
lahko član nadzornega sve-
ta, ni sporna niti njegova 
svetniška funkcija, ker po tej 
funkciji ne opravlja neposre-
dnega nadzora nad delom 
gospodarske družbe, zato 
mu po pravni razlagi tudi ni 
treba odstopiti od članstva v 
nadzornem svetu gospodar-
ske družbe.

Kot je te dni povedal direk-
tor KP Ptuj Jože Cvetko, se 
bo 5. oktobra sestal nadzorni 
svet, na katerem bodo ime-
novali novega predsednika; 
neuradno naj bi to funkcijo 
prevzel dosedanji podpred-
sednik Drago Klobučar.

Komisija za preprečevanje 
korupcije je v sedaj že prej-
šnji sestavi (od 1. oktobra 
ima nove člane) nekatera 
poizvedovanja izvedla tudi v 
Komunalnem podjetju Ptuj; 
predvsem se je zanimala za 
njegovo statusno stanje, ali 
je družba oseba zasebnega 
prava. Želene odgovore so 
podali, sicer bi jih zadela vi-
soka globa.
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Aktualno

Ptuj � O nezdružljivosti županskih in nadzornih funkcij

Afera, ki je ni bilo
Dan pred iztekom mandata (29. septembra) je komisija za preprečevanje korupcije ptujskega župana Šte-
fana Čelana opozorila, da funkcija poklicnega župana ni združljiva s članstvom oziroma opravljanjem de-
javnosti nadzora v osebi zasebnega prava. V opozorilu je zahtevala, da mora v tridesetih dneh prenehati 
odpravljati nadzorniško funkcijo v delniški družbi Komunalno podjetje Ptuj.

Od tod in tam
Ptuj � SDS predstavil kandidate 
za mestni svet

Mestni odbor SDS Ptuj je v soboto pri tržnici pri-
pravil predvolilno srečanje pod naslovom Ptuj, zmo-
remo več. Ob tej priložnosti so se ob županskem kandida-
tu SDS Miroslavu Luciju, ki je nosilec liste za mestni svet, 
predstavili drugi kandidati za mestni svet in za svete četr-
tnih skupnosti. MO SDS kandidira za mestni svet s polno 
listo. Srečanje je potekalo v prijetnem vzdušju, obogatila 
ga je glasba, kdor je želel, pa je lahko pokusil tudi (pred-
volilni) golaž.
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Ptuj � Zares ima rešitev za mestno jedro

Prvega oktobra se je v spremstvu članov mestnega 
odbora Zares Ptuj po starem mestnem jedru spre-
hodil evropski poslanec Ivo Vajgl. V ptujskem Zare-
su imajo v svojem volilnem programu tudi »rešitev« za 
mestno jedro, da bo to ponovno oživelo. S problematiko 
ptujskega mestnega jedra, ki vse bolj propada, so seznanili 
tudi evropskega poslanca, od katerega pričakujejo nasvete 
in pomoč pri pridobivanju evropskih sredstev za obnovo 
starega mestnega jedra, je povedal predsednik mestnega 
odbora Zares Ptuj Miro Vamberger. Rešitev problematike 
ptujskega mestnega jedra vidijo v večji varnosti tega ob-
močja, urejenosti in čistosti, predvsem pa je treba izboljša-
ti socialno strukturo starega mestnega jedra. Sedaj prazne 
lokale je treba oddati v najem po simbolični ceni ali pa 
tudi brezplačno, da bodo lahko ponovno zaživele obrtni-
ška, gostinska in trgovska dejavnost.

MG
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Ivanjkovci � Žerjav podprl Dovečarja

Predvolilno srečanje SLS
Predsednik Slovenske ljudske stranke Radovan Žerjav, ki s kolesom potuje po Sloveniji, se je v četrtek 
ustavil tudi v Ivanjkovcih, kjer se je srečal s kandidatom za župana občine Ormož Dušanom Dovečarjem in 
simpatizerji stranke.

Predsednik ormoškega od-
bora stranke Marjan Mohorko 
je povedal, da je v stranki za-
vel nov veter, saj se je pridru-
žilo veliko mladih s pozitivno 
energijo in novimi idejami. 
Radovan Žerjav je povedal, 
da verjame, da bo kampanja v 
Ormožu vroča predvsem zara-
di konflikta, ki se ga čuti že v 
Ljubljano. Zato je vesel, da nji-
hov kandidat vanj ni vpleten. 
Po njegovem mnenju se bo v 
Ormožu treba skoncentrirati 
predvsem na gospodarstvo 

in delovati v smeri razbreme-
njevanja malih podjetnikov. 
„Ne pozabite na kmetijstvo! 
Treba mu je posvečati več 
pozornosti, saj je samooskr-
ba že pod 50 %. Spodbujati je 
treba dopolnilne dejavnosti 
na kmetijah, da bodo ljudje 
lažje preživeli, poudarek pa 
naj bo tudi na lokalni samo-
oskrbi in kmečkem turizmu,“ 
je povedal Radovan Žerjav in 
zagotovil, da bo SLS na voli-
tvah ponovno močna.

Viki Ivanuša
Foto: Viki Ivanuša

Foto: Črtomir Goznik



Zbor sodelujočih, ki so 
iz različnih vidikov pred-
stavljali možnosti in pri-
ložnosti, niti ni bil toliko 
politično obarvan, kot je 
bilo glede na predvolilni 
čas pričakovano, takoj pa 
je bilo jasno dejstvo, da so 
te možnosti in priložno-
sti predstavljali člani pred 
dobrima dvema letoma 
ustanovljenega Zavoda za 
razvoj Haloz, ki je po pr-
vem koraku ustanovitve 
kar zamrl.

Žal pa vsi zbrani strokov-
njaki niso povedali nič nove-
ga; Ivan Božičko je uvodoma 
predstavil izjemno raznovr-
stno in pisano favno in floro 
približno petkilometrskega 
pasu na obeh straneh Dravi-
nje, ki v sebi skriva tudi ne-
kaj zelo redkih vrst živali in 
rastlinja, o naravni dediščini 
Haloz je nato razpredal An-
drej Brence, o kulturni dedi-
ščini pa Stanko Skledar, ki je 
dal poseben poudarek obsto-
ječim cerkvam po Halozah in 
obrobju, ki so vredne ogleda 
tudi in predvsem s turistič-
nega vidika. Predstavitev 
gospodarskih priložnosti na 
omenjenem območju je pri-
padla Albertu Korošcu, ki je 
vedel povedati, da bi morale 
biti Haloze z vidika vsebine 
evropske razvojne politike 
preferirane, pa je ravno obra-
tno: „Problem je v konku-
renčnosti; mi tukaj, ne glede 
na vse potenciale, enostavno 
ne moremo konkurirati ni-
komur, še najbližjemu okolju 
ne. Žalostno je, da nam v Ha-
lozah pripada najnižji delež 
evropskega denarja, biti pa 
bi moralo obratno! Krivda za 
takšno stanje je v pomanjka-
nju lastnega kapitala, tudi v 
nepovezanosti ponudnikov, 
v birokratskih ovirajočih 
postopkih, zapleteni in pre-
strogi zakonodaji, pa tudi v 
pomanjkanju profesionalne-
ga znanja, zlasti ko gre za pri-
prave ustreznih projektov za 
pridobitev denarja.“ Korošec 
je ob tem spomnil še na dej-
stvo, da se lokalno prebival-
stvo marsikdaj brez tehtnega 
argumenta, z organiziranjem 
civilnih iniciativ, zoperstavlja 

(tudi) zelo dobrim naložbam, 
zlasti na področju obnovlji-
vih virov energije, kar seveda 
dodatno odvrača morebitne 
investitorje.

Ker se je srečanja lokalnih 
strokovnjakov za kratek čas 
udeležil tudi evropski posla-
nec Ivo Vajgl, so ga zbrani po-
prosili predvsem za pomoč 
pri izdelavi ustrezne doku-
mentacije za projekte, da bi 
bili lahko uspešni na razpisih, 
kar jim je tudi obljubil.

Projektov ni, le 
besede, besede ...

Sicer pa, kot že rečeno, v 
dobri uri razprave (in še ne-
kaj čez) ni bilo slišati o ka-
kšnem konkretnem projektu, 
ki bi se ga zbrani lotili skupaj, 
s svojim finančnim vložkom 
ali znanim investitorjem, pač 
pa je šlo – bolj kot ne – le za 
ponavljanje znanih floskul, 
kakšne možnosti ponuja 
to območje ob Dravinji, na 
robu Haloz.

O ključni problematiki 
poplavljanja Dravinje, ki vsaj 
v ožjem pasu onemogoča 
vsakršne investicije, pa ni 
bilo besede; kot je pojasnil 
Božičko, naj bi o renaturaci-
ji reke govoril predstavnik 
VGP Drava, ki pa se srečanja, 
žal, ni mogel udeležiti. Sam 
pa je glede problematike po-
plavljanja Dravinje povedal 
naslednje: „Velika sredstva se 
je vložilo v to, da so se reke 
skanalizirale, danes pa jih 
več ne obvladamo! Glede 
Dravinje je potrebna rena-

turacija v celotnem toku, od 
izvira do iztoka. To pomeni, 
da se uredijo takšni meandri, 
kot jih je imela v preteklosti, 
da se uredijo suha razlivna 
področja, torej določene po-
vršine, namenjene pašnikom 
in travnikom, kjer se reka 
lahko in pričakovano razliva 
ob večjem deževju, in tudi 
mokri zadrževalniki. To je 
projekt, ki ga morajo narediti 
vse občine, skozi katere teče 
Dravinja, skupaj, ne vsaka 
zase. Vendar pa to ni nujna 
osnova za realizacijo možno-
sti in priložnosti, tako z go-
spodarskega kot kmetijskega 
in turističnega vidika; po-
plavni pas je relativno ozek, 
celotno območje Dravinje pa 
precej širše, sega pet kilome-
trov na vsako stran, v Haloze 
in Dravsko polje. V tem pet- 
oziroma desetkilometrskem 
pasu pa je veliko možnosti 
in priložnosti za razvoj. In te 
je treba uresničiti, saj same 
reke ne bomo nikoli popol-
noma ukrotili.“

Za konec uradnega dela 
srečanja pa je Božičko še 
povedal: „Skupno vsem nam 
diskutantom danes je spo-
znanje, da je treba nekaj na-
rediti! Mislim, da je prava pot 
ustanovitev razvojnega in-
kubatorja, v katerega bi pri-
tegnili mlade, da se izdelajo 
razvojni projekti za to obmo-
čje. Ko sem pripravljal ta po-
svet, sem izhajal iz dejstva, da 
če pripravimo dober projekt, 
bo tudi Slovenija dala 25.000 
evrov zagonskega kapitala 
mlademu podjetniku. Am-

pak če se bomo mi lotili ene-
ga projekta, ni zagotovljen 
uspeh. Mi moramo peljati več 
projektov, in če nam uspeta 
dva, smo naredili veliko! Res 
je, da bomo vedno naleteli na 
težave, vendar smo tu zato, 
da jih rešimo. Največja težava 
pa je v tem, da občine nima-
jo izdelanih podrobnih pro-
storskih načrtov! In ne more 
potem priti investitor z idejo, 
kaj bi počel, ker bodo ljudje 
takoj proti. Če pa je določen 
projekt šel skozi diskusijo v 
več letih, vsak občan ve, kaj 
se bo dogajalo. Kje naj danes 
kdo tukaj naredi tovarni za 
50 zaposlenih? Te možnosti 
pravzaprav nima,v skrajnem 
primeru se lahko le postavi 
lokalno prebivalstvo pred 
določeno dejstvo gradnje, 
ampak to je, kot je pokazala 
praksa, kontraproduktivno.“

V kontekstu Božičkovega 
zaključnega nagovora je bilo 
razbrati vso nemoč tovrstnih 
lokalno strokovnih debat; 
sicer se lahko zelo veliko go-
vori, ampak zato se ne naredi 
prav nič. In dokler ne bo vsaj 
dveh, treh ali štirih investitor-
jev z dovolj lastnega zagon-
skega kapitala, ki bi ga lahko 
oplemenitili še z denarjem iz 
kakšnega razpisa (pri čemer 
bi omenjeni lokalni strokov-
njaki lahko tudi kaj pomaga-
li), se tudi ne bo zgodilo – 
razen debat v smislu prepo-
znavanja in prepotenciranja 
možnosti in priložnosti– nič. 
Dravinja pa bo tekla in se ra-
zlivala še naprej.

SM
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Videm � O razvojnih priložnostih v porečju Dravinje

Kako so lokalni strokovnjaki 
spet le govorili
Videmski županski kandidat Ivan Božičko s somišljeniki si je konec minulega tedna omislil na prvi 
pogled kar zanimivo okroglo mizo na temo razvojnih priložnosti in možnosti v območju porečja Dra-
vinje, reke, ki sicer redno poplavlja, a to naj ne bi bil moteč dejavnik za velike priložnosti.

Od tod in tam
Ptuj � Sprejem za župane Vorarlberga

Ptujski župan Štefan Čelan je 1. oktobra v poročni 
dvorani na Ptuju sprejel delegacijo županov zvezne 
dežele Vorarlberg iz Avstrije in jim ob tej priložno-
sti tudi predstavil MO Ptuj. Avstrijsko veleposlaništvo 
je zaprosilo Skupnost centrov za socialno delo Slovenije, 
ki mu predseduje Miran Kerin, za kratko predstavitev slo-
venske sociale. Po obisku Ljubljane in kriznega centra na 
Gorenjskem, jih je pripeljal tudi na Ptuj, kjer imamo na 
tem področju kaj pokazati. Na Ptuju so si ogledali Dom 
upokojencev, obiskali pa so tudi Zavod dr. Marjana Bor-
štnarja v Dornavi. V avstrijskih deželah je socialna služba 
popolnoma drugače organizirana kot v Sloveniji. V glav-
nem je v rokah občin, kar pomeni, da imajo župani na 
tem področju veliko večjo pristojnost kot v Sloveniji.
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Dornava � Trgatev na Čušekovi domačiji

Člani sekcije Orači so v nedeljo opravili drugo tr-
gatev z brajd na Čušekovi domačiji. Kot so povedali 
med mletjem grozdja, letos računajo na okoli 700 litrov 
vina. „Gre za rdeče vino iz jurke in kvintona, ki ga nato 
skladiščimo v naših sodih v kleti Čušekove kmetije, po-
rabimo ga pa ob raznih delih na njivi in kmetiji ter na 
številnih prireditvah,“ je med delom povedal vodja sekcije 
Orači Miroslav Slodnjak, ki je sicer tudi glavni skrbnik 
grozdja in kletar. Poleg rdečega, ki ga pridelajo sami, se 
nadejajo tudi belega vina, ki ga vsako leto društvu daru-
jejo domači vinogradniki iz Dornave. Žametna črnina, 
potomka najstarejše trte, ki raste na Čušekovi kmetiji, pa 
letos še ni obrodila, vendar Orači pravijo, da bo naslednjo 
jesen gotovo vsaj kakšen grozd na pokušino. 

Sicer pa so Orači po opravljenem delu pod brajdami 
in na preši podrli še klopotec, nato pa sedli še k bogato 
obloženi mizi.

SM

Sveti Jurij � Položili temeljni kamen

V občinskem središču Sv. Jurija ob Ščavnici je mi-
nuli četrtek potekala slovesnost ob položitvi temelj-
nega kamna za izgradnjo kulturnega doma in kultur-
no promocijskega centra. Po šestletnem prizadevanju 
občinske uprave in svetnikov občine skupaj z županom 
Antonom Slano bo na lokaciji stare osnovne šole postavl-
jen sodoben objekt, namenjen družabno kulturnim dejav-
nostim, svoje mesto pa bodo dobili tudi nekdanji veljaki, 
ki so s svojimi deli Sveti Jurij (prej Videm ob Ščavnici) 
ponesli v svet. V sklopu obeh objektov bo urejen prostor, 
namenjen mladini. Na najprestižnejši lokaciji v občini bo 
v 365 dneh postavljen najsodobnejši objekt na skupnih 
2095 kvadratnih metrih s tremi etažami in 220 sedeži v 
dvorani. Celotna vrednost naložbe znaša skoraj 3 mili-
jone evrov, finančna sredstva pa so prispevali ministrst-
vo RS za kulturo, evropski sklad za regionalni razvoj in 
proračun občine Sveti Jurij ob Ščavnici.

Niko Šoštarič

Foto: SM

Foto: Črtomir Goznik
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Stanko Skledar, Ivan Božičko, Albert Korošec (sicer člani ZRH) so še enkrat modrovali, kakšne po-
tenciale in priložnosti ima pet- oz. desetkilometrski pas območja ob reki Dravinji; žal pa vse skupaj 
ostaja pri že znanem, saj investitorjev in projektov, s katerimi bi lahko kandidirali na razpisih, ni ... 
Dravinja pa teče po svoje.



Kateri problem se vam zdi 
v tem trenutku v vaši občini 
najbolj pereč?

Jožef Kokot: »Še nesprejeti 
občinski prostorski načrt, na 
kar nimamo takšnega vpliva, kot 
bi si želeli, in s katerim bomo 
omogočili izgradnjo stanovanj 
mladim družinam.«

Silvo Sok: »Dosti naših ob-
čanov je brez dela in tako brez 
rednega prihodka ali se za svoje 
delovno mesto bojijo.«

Kaj se vam je zdelo v dose-
danjem razvoju občine do-
bro, kaj slabo?

J. Kokot: »Dobro je, da smo 

občanom zagotovili visok stan-
dard na področju komunalne 
in cestne infrastrukture , prav 
tako smo z izgradnjo telovadni-
ce, šole in vrtca poskrbeli za 
predšolsko in šolsko vzgojo, kot 
slabo ne more biti opredeljen 
noben uresničen projekt, je pa 
slabo prepočasno zagotavljanje 
zunanjih površin za šport.«

S. Sok: »Dobro: pridobivanje 
sredstev iz evropskih skladov, 
nezadolženost občine, investi-
cije v naše otroke, kanalizacija. 
Slabo: pogrešam večjo transpa-
rentnost in demokratičnost 
delovanja občine, več posluha 
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Gorišnica � Dva županska kandidata

Kaj bosta storila najprej?
V občini Gorišnica sta letos kandidaturo za župana uradno najavila dva kandidata; sedanji župan 
Jožef Kokot (SLS) in Silvo Sok (N.Si). Na seznamu kandidatov za občinske svetnike in svetnice pa 
je letos kar 46 občanov in občank. Kandidata za župana občine Gorišnica sta na naša vprašanja 
odgovorila tako:

Kot je pojasnila županja Da-
rinka Fakin, je sklep o potrdi-
tvi investicijskega dokumenta 
za izgradnjo vodovoda Kupčinji 
Vrh in Jelovice, ki so ga sprejeli, 
potreben zato, da bo lahko ob-
činska uprava čim prej nadalje-
vala dokončno pripravo projek-
ta, saj bodo z njim kandidirali za 
sredstva iz naslova južne meje 
oziroma iz Evropskega sklada za 
regionalni razvoj. Vrednost ce-
lotne investicije je po sedanjih 
ocenah 522.434 evrov, od tega 
naj bi 85 odstotkov (439.280 
evrov) pridobili iz sklada 
Evropske unije, preostalih 15 
odstotkov (77.520 evrov) naj bi 
pridobili iz državnih virov, med-
tem ko naj bi Občina Majšperk 
dodala še okoli 5.600 evrov. Si-
cer pa naj bi celotno investicijo 
izvajali v skladu s časovnim na-
črtom od septembra 2010 do 
avgusta 2012. Ob tem so sprejeli 
še sklep, s katerim pooblaščajo 
občinsko upravo, da lahko pred 
prijavo na javni razpis investicij-
sko dokumentacijo za ta projekt 
terminsko in vrednostno uskla-
di s pogoji razpisa. Sicer pa naj 
bi na Kupčinjem Vrhu zgradili 
okoli 3.550 m sekundarnega in 
okoli 1.900 m terciarnega vodo-
vodnega cevovoda, na Jelovicah 

pa okoli 2.200 m sekundarnega 
in okoli 2.510 terciarnega vodo-
vodnega cevovoda, novozgra-
jen vodovod pa bo povezan na 
primarni vodovodni sistem, ki 
oskrbuje to okolje.

Potrdili so tudi investicijsko 
dokumentacijo za izgradnjo 
lokalne ceste Poluce–Kosovo 
sedlo in izgradnjo javne poti Si-
tež–Jelovice; vrednost celotne 
investicije je dobrih 908.869 
evrov, od tega naj bi 85 odstot-
kov sredstev ali 630.869 evrov 
pridobili iz evropskega sklada za 
regionalni razvoj, preostalih 15 
odstotkov sredstev ali 111.329 

evrov iz državnih virov, občina 
Majšperk pa naj bi zagotovila 
dobrih 166.203 evrov. Sicer pa 
je predvideno, da naj bi obno-
vili oziroma preplastili poško-
dovano vozišče na lokalni cesti 
Poluce–Bolfenk–Kosovo sedlo, 
odsek Bolfenk–Kosovo sedlo v 
dolžini 3.687 m, lokalno cesto 
Sitež–Grdina naj bi moderni-
zirali v dolžini 2.400 m, javno 
pot Sitež–Jelovice pa v dolžini 
1.973m. Celotno investicijo v 
omenjeno cestno infrastruktu-
ro naj bi izvajali skladno s časov-
nim načrtom od julija 2009 do 
septembra 2012 in tudi v tem 
primeru je občinski svet poobla-
stil občinsko upravo, da lahko 
pred prijavo na javni razpis inve-
sticijsko dokumentacijo vredno-
stno uskladi s pogoji razpisa.

V razpravi je svetnik Franc 
Bezjak menil, da je v obeh po-
membnih investicijskih progra-
mih treba zajeti tudi izgradnjo 
vseh potrebnih infrastruktur-
nih vodov in kablov na vseh od-
sekih, kjer bodo opravljeni po-
segi v zemljo, o čemer je podal 
predlog že na predhodni seji 
občinskega odbora za gospo-
darstvo, na občinski svet pa je 
o tem podal tudi pisni predlog. 
Predsednik omenjenega od-

bora Zlatko Žnidar in županja 
Darinka Fakin pa sta pojasnila, 
da se vsi strinjajo s tem, da za-
radi racionalizacije stroškov 
sočasno z izgradnjo vodovoda 
in cest položijo tudi vse druge 
potrebne infrastrukturne vode 

in kable, kjer je to mogoče, ven-
dar tega ne morejo zajeti v inve-
sticijski dokumentaciji, saj gre 
za prijavo na razpis za sredstva 
Evropske unije, kjer so pogoji 
natančno opredeljeni.

V nadaljevanju so soglašali 

tudi s predlaganimi prodajami 
treh parcel solastnikom v k. o. 
PodložeMed drugim pa je žu-
panja Darinka Fakin svetnike 
seznanila, da so 27. septembra 
od službe vlade za lokalno sa-
moupravo in regionalno poli-
tiko končno sprejeli pozitiven 
sklep o sofinanciranju operacije 
evropskega strukturnega sklada 
za izgradnjo novega kulturno-
poslovnega centra v Majšperku, 
ki naj bi veljal okoli 3,7 milijona 
evrov, zgradili pa naj bi ga na 
prostoru, kjer je bilo včasih po-
slopje stare osnovne šole.

M. Ozmec

Majšperk � Potrdili štiri projekte za vodovod in ceste

Že druga zadnja seja v tem mandatu
Svet občine Majšperk je na zadnji, eni krajših sej v tem mandatu v četrtek, 30. septembra, potrdil investicijske programe za izgradnjo 
vodovoda na Kupčinjem Vrhu in Jelovicah ter dveh cestnih odsekov: lokalne ceste Poluce–Kosovo sedlo in javne poti Sitež–Jelovice.

Foto: SM

Jožef Kokot
Foto: SM

Silvo Sok

za male težave posameznih ob-
čanov, padec kulturnega delo-
vanja ter prepočasna gradnja 
obrtnih con.«

Kateri konkreten projekt 
nameravate realizirati v pr-
vem letu vodenja občine? (ne 
veljajo že tekoči projekti)

J. Kokot: »Izgradnja kanaliza-
cije po podravskih vaseh s For-
minom in ureditev športnega 
parka Gorišnica.«

S. Sok: »Ureditev kulturne 
dvorane v Gorišnici.«

Kaj konkretno bi kot žu-
pan naredili za zmanjšanje 
brezposelnosti v vaši obči-
ni?

J. Kokot: »Vsekakor se tega 
problema zelo zavedam, zato v 
občini zagotavljamo komunal-
no infrastrukturo, ki je privlač-
na za potencialne investitorje. 
Z izgradnjo novih poslovnih 
površin na mestu bodoče kme-
tijskopredelovalne cone v Mure-
tincih in razširjene obrtne cone 
v Moškanjcih se bodo zagotovila 
dodatna delovna mesta, ki bodo 
zmanjšala brezposelnost v obči-

ni.«
S. Sok: »Zagotovil bom razvoj 

obstoječih kapacitet obrtnih 
con in se zavzel za gradnjo so-
dobne obrtne cone ob bodoči 
hitri cesti. Mladim bomo poma-
gali pri iskanju prve zaposlitve 
tako, da bomo podjetja finanč-
no spodbudili za štipendiranje 
mladih in da jim pozneje nudijo 
zaposlitev. Z različnimi progra-
mi vzpodbud bom spodbujal 
širitev in ustanavljanje novih 
inovativnih podjetij predvsem 
na področju zelenih tehnologij. 
Podjetja bi se pod ugodnimi po-
goji vključila v naše obrtne cone 
in v njih bi prednost zaposlitve 
imeli naši občani.«

V čem menite, da ste (bo-
ste) boljši župan od svojih 
protikandidatov?

J. Kokot: »Vsekakor so to iz-
kušnje in gospodarno vodenje 
občine, saj jo ocenjujem kot po-
slovni subjekt in jo kot tako tudi 
vodim.«

S. Sok: »Ker bom blizu lju-
dem!«

SM

Foto: M. Ozmec

Na zadnji, 33. seji sveta občine Majšperk se je županja Darinka 
Fakin (v sredini) svetnicam in svetnikom zahvalila za uspešno 
delo in sodelovanje v tem mandatu.

Foto: M. Ozmec

Takšen naj bi bil nov kulturno-poslovni center Majšperk, ki ga 
bodo zgradili na prostoru, kjer je bilo včasih poslopje stare šole.
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Juršinci � Soočenje dveh kandidatov in kandidatke

Kaj je kriva država, kaj občina
V Juršincih se bodo letos za funkcijo župana potegovali trije kandidati: dosedanji župan Alojz Kaučič (SLS), Franc Ku-
kovec (SNS) in Dragica Toš Majcen (LDS). Na listi kandidatov za svetnike in svetnice občinskega sveta pa bodo volivci 
lahko izbirali med 28 imeni. Kako vidijo občino danes in v prihodnje, pa so kandidati za župane povedali v odgovorih na 
naša vprašanja.

Sveti Andraž v Slovenskih goricah � Soočenje treh županskih kandidatov

Kako se bo razvijal Sv. Andraž
V občini Sv. Andraž v Slovenskih goricah bodo letos volivci in volivke lahko izbirali med tremi kandidati za župana; po izžreba-
nem vrstnem redu je prvi Marjan Gavez (SDS), naslednji je Darko Rojs (Lista Sv. Andraž zmore več) in dosedanji župan Franci 
Krepša (N.Si). Za člane občinskega sveta kandidira 16 občanov. Kandidati za župana so na naša vprašanja o stanju v občini 
in prihodnjem razvoju odgovarjali tako:

Kateri problem se vam 
zdi v tem trenutku v vaši 
občini najbolj pereč?

Franc Kukovec: »Pro-
storska stiska v vrtcu. Treba 
bi bilo pridobiti dodatne 
prostore, s tem omogočiti 
predšolskim otrokom kva-
litetnejše bivanje, vzgojo in 
izobraževanje.«

Alojz Kaučič: »Počasnost 
sprejemanja občinskega 
prostorskega načrta, kar ni 
odvisno od občine, in strah, 
da bo zaradi minulih poplav 
vse še upočasnjeno, saj bo 
okoljsko ministrstvo izdajo 
soglasij pogojevalo z ničelno 
stopnjo poplavne ogroženo-
sti.«

Dragica Toš Majcen: »Za-
gotovitev parkirnih mest na 
lokaciji, kjer še vedno stoji 
»PIRAT«, kar bi lahko že bilo 
izvedeno, če župan ne bi 
predčasno podal objave o 
nakupu le-tega, kar je posle-
dično povzročilo sprožitev 
pritožbe lastnika.«

Kaj se vam je zdelo v 
dosedanjem razvoju ob-
čine dobro, kaj slabo?

F. Kukovec: »Velika pri-

dobitev je večnamenska 
dvorana za vse. Slabo pa je 
pomanjkljivo projektiranje 
in nadzor nad cestno in ko-
munalno infrastrukturo, pri 
katerih prihaja do veliko do-
datnih del in s tem poveča-
nja izdatkov.«

A. Kaučič: »Tisto dobro, 
kar mi osebno veliko pome-
ni, je ugotovitev, da je v ob-
dobju zadnjih let nataliteta v 
občini Juršinci zelo v pora-
stu. Pred slabimi 10 leti smo 
imeli v vrtcu do 14 otrok, da-
nes čez 90.«

D. Toš Majcen: »V naši 
občini je bilo res veliko stor-
jenega v minulih štirih man-
datih, vendar je bila politika 
doslej enosmerna, monoto-
na, zato se mlajše generacije 
niso aktivno vključevale. Čas 
je, da začnemo novo pot ra-
zvoja z mladimi.«

Kateri konkreten pro-
jekt nameravate realizi-
rati v prvem letu vodenja 
občine? (ne veljajo že te-
koči projekti)

F. Kukovec: »Razvoj in 
ureditev občinskega sredi-
šča z večjimi številom parkir-

nih mest in ureditev varnega 
avtobusnega postajališča za 
naše otroke.«

A Kaučič: »Modernizacija 
cestne povezave od Juršin-
cev proti Gomili in ureditev 
kolesarskih poti ter javne 
razsvetljave.«

D. Toš Majcen: »Realiza-
cija pobud za spremembo 
prostorskega plana s ciljem 
obdržati poseljenost, celo-
stna ureditev športnega cen-
tra, okolice cerkve z novimi 
parkirišči, novo avtobusno 
postajališče za otroke.«

Kakšen je vaš pogled na 

ureditev obrtne cone – je 
občini nujno potrebna ali 
ne in zakaj tako?

F. Kukovec: »Obrtna cona 
v občini Juršinci je za investi-
torje nezanimiva zaradi pre-
cejšnje odmaknjenosti od 
avtocestnega križa. Domači 
podjetniki imajo svoje obra-
te že urejene in jih cona ne 
zanima. V občini ni primer-
ne lokacije za obrtno cono.«

A. Kaučič: »Usoda obr-
tnih con je v zadnjem obdo-
bju zaradi gospodarske krize 
povsod nejasna. V Juršincih 
se iščejo rešitve za njeno 

umestitev, vendar je najprej 
treba imeti dober program, 
partnerja, da obrtne cone ne 
bi samevale.«

D. Toš Majcen: »O obrtni 
coni smo govorili predolgo, 
morala bi biti realizirana 
pred najmanj 10 leti, sedaj pa 
je vprašljiva tako lokacija kot 
interes podjetnikov zanjo.«

Kaj konkretno bi kot 
župan naredili za zmanj-
šanje brezposelnosti v 
vaši občini?

F. Kukovec: »Spodbujal bi 
povečanje samozaposlova-
nja, javnih del, dopolnilnih 

dejavnosti na kmetijah, t. i. 
kmečkih turizmov z možno-
stjo prenočevanja.

A. Kaučič: »Spodbujanje 
mladih interesnih skupin in 
kmetov za dopolnilne dejav-
nosti na kmetiji. Občina bo 
s projekti, kot so Medgene-
racijsko središče, Kulturni 
center ipd. in modernizacijo 
cest ustvarjala pogoje za to.«

Toš Majcen: »Spodbujanje 
samozaposlitev, razvoj male-
ga in srednjega podjetništva 
ter kmetijstva.«

V čem menite, da ste 
(boste) boljši župan od 
svojih protikandidatov?

F. Kukovec: »Kot uspe-
šen samostojni podjetnik, z 
dolgoletnimi izkušnjami na 
področju gospodarstva in 
organizacije različnih večjih 
družabnih dogodkov, bi svo-
je znanje uporabil za uspe-
šno vodenje naše občine.«

A. Kaučič: »Za nikogar ne 
morem trditi, da je slabši ali 
boljši od mene. Poznam le 
svoje sposobnosti, ki izha-
jajo iz dolgoletnih izkušenj 
vodenja občine, še prej KS ... 
Prednost je v pridobljenem 
znanju, v poznavanju proble-
matike, v iskanju idej, kako 
narediti najboljšo občino.«

D. Toš Majcen: »Sem pre-
prosta, delovna, vztrajna, 
vestna, z jasnim in poštenim 
pogledom, moje glavno vo-
dilo je Skupaj zmoremo veli-
ko, zato bo moje vodenje ob-
čine odprto, soustvarjalno 
dostopno za pobude, menja 
in kritike.«

SM

Kateri problem se vam 
zdi v tem trenutku v vaši 
občini najbolj pereč?

Marjan Gavez: „Imamo 
veliko perečih problemov: 
nimamo urejenih cest, ka-
nalizacije, internetnega do-
stopa, nimamo gradbenih 
parcel za nove stanovanjske 
površine, s čimer bi prido-
bili več ljudi, posledično pa 
večji proračun.“

Darko Rojs: „Ključen 
problem je, da nimamo no-
benih gradbenih površin, 
na tem ni bilo narejeno nič 
od obstoja občine. Nimamo 
živilske trgovine, kar je kata-
strofalno predvsem za starej-
še občane.“

Franci Krepša: „Najbolj 
pereč problem je manjkajo-
ča trgovina in še nekaj maka-
damskih cest, ki jih bo treba 
asfaltirati.“

Kaj se vam je zdelo v 
dosedanjem razvoju ob-
čine dobro, kaj slabo?

M. Gavez: „Zelo dobro je 
bil izveden projekt izgradnje 

OŠ in vrtca, ampak v šoli 
imamo samo 56 otrok. Sla-
bo: z vsaj malo politične vo-
lje bi že zdavnaj morali imeti 
manjšo špecerijsko trgovino 
v sklopu KZ Ptuj.“

D. Rojs: „Zelo pozitivna je 
izgradnja nove šole, zdravnik 
in modernizacija kar nekaj 
cest. Slabo: da občinsko vod-
stvo nima vizije, en mandat 
obljublja župan industrijske 
cone, bencinske črpalke in 
mnogo tega, pa to ni nikjer 
zapisano v nobenih razvoj-
nih načrtih.“

F. Krepša: „Dobro: zgra-
jen vrtec, šola, telovadnica 
in komunalna infrastruktura 
po občini; slabost pa je v po-
manjkanju parkirišč.“

Kateri konkreten pro-
jekt nameravate realizi-
rati v prvem letu vodenja 
občine? (ne veljajo že te-
koči projekti) 

M. Gavez: „Urediti manjšo 
špecerijsko trgovino, inter-
netni dostop za vse občane 
ne glede na lokacijo, zmanj-

šati število zaposlenih na 
občini, župan naj bo nepro-
fesionalen.“

D. Rojs: „Prioritetno pri-
dobitev trgovine in zagota-
vljanje gradbenih površin, 
sicer pa imamo v našem 
programu izvedbo dvanaj-
stih ključnih nalog za razvoj 
občine.“

F. Krepša: „V prvem letu 
je to izgradnja kulturne dvo-
rane, občinskega stanovanja 
in ureditev prostorov za dru-

štva.“
Kakšen je vaš pogled na 

ureditev obrtne cone – je 
občini nujno potrebna ali 
ne in zakaj tako?

M. Gavez: „Uredil bom 
manjšo obrtno enoto – po-
slovni objekt s poslovnimi 
prostori spodaj (npr: frizer-
ski salon, cvetličarstvo, am-
bulanta za male živali) ter s 
stanovanji zgoraj.“

D. Rojs: „Menim, da v tej 
fazi razvoja obrtne cone ne 

potrebujemo. V okolico kme-
tijske zadruge in pod šolo pa 
bi lahko z ugodno gradbeno 
politiko uredili kakšen po-
slovno-stanovanjski center.“

F. Krepša: „Zaradi geo-
grafske lege v naši občini 
obrtna cona ni smiselna.“

Kaj konkretno bi kot 
župan naredili za zmanj-
šanje brezposelnosti v 
vaši občini?

M. Gavez: „Povečal bi za-
poslitve preko javnih del. 

Prav tako pa bi s sofinanci-
ranjem izobraževanja urejali 
prekvalifikacije obstoječih 
poklicev.“

D. Rojs: „Z ugodnimi grad-
benimi pogoji bi omogočili 
gradnjo objektov za različne 
dejavnosti. Več spodbude 
bi namenil dejavnosti malih 
kmetov, domače obrti in tu-
rizma.“

F. Krepša: „Ker smo pre-
težno kmetijska občina, je 
težko zagotavljati nova de-
lovna mesta.“

V čem menite, da ste 
(boste) boljši župan od 
svojih protikandidatov?

M. Gavez: „V tem, da že 
20 let skrbim zase in za svojo 
družino sam in živim v svoji 
hiši in ne živim na račun dr-
žave. Menim, da moraš imeti 
najprej dom in biti najprej 
doma dober gospodar, šele 
potem imeti apetite po vo-
denju občine.“

D. Rojs: „Kot prednost si 
štejem to, da smo majhna 
občina in ljudje vse nas tri 
kandidate ter naše dosežke 
dobro poznajo. Kandidiram 
kot kandidat, ki bom funk-
cijo za razliko od aktualnega 
župana opravljal nepoklic-
no.“

F. Krepša: „Imam veliko 
županskih izkušenj, odprtih 
poti na ministrstvih in za raz-
liko od g. Rojsa, ki živi v Ma-
riboru, živim v naši občini in 
za naše občane.“

SM

Foto: FK

Franc Kukovec

Foto: FK

Franci Krepša

Foto: SM

Alojz Kaučič

Foto: SM

Darko Rojs

Foto: DTM

Dragica Toš Majcen

Foto: GM

Marjan Gavez
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To so opravili v okviru četrt-
kove etape kolesarske turneje 
Pridružite se, ki jo je v okviru 
volilne kampanje za lokalne vo-
litve 2010 zasnovala stranka na 
državni ravni. V čim krajšem 
času želijo prekolesariti Slove-
nijo, opraviti okrog 1300 km 
poti od vasi do vasi, od mesta 
do mesta, od občine do obči-
ne.

Na Ptuj je četica kolesarjev, 
ki jih je vodil predsednik stran-
ke SLS Radovan Žerjav, med 
njimi pa je bil tudi poslanec 
Franc Pukšič, prikolesarila 30. 
septembra. Pozdravila sta jih 
predsednik MO SLS Ptuj Bran-
ko Brumen in predsednik re-
gijskega odbora SLS Radoslav 

Simonič.
SLS na Ptuju nima župan-

skega kandidata, kot temeljni 
strateški cilj so si zadali uvrsti-
tev v mestni svet in povečanje 
števila svetnikov, je povedal 
Brumen. Zdaj imajo enega sve-
tnika, v novem mandatu si želi-
jo tri. Na območju UE Ptuj ima 
stranka SLS devet kandidatov 
za župane.

Predsednik SLS Radovan 
Žerjav je povedal, da pričaku-
jejo, da bodo na letošnjih lo-
kalnih volitvah obdržali svoj 
primat pri županih. Imajo 82 
kandidatov in delajo na tem, da 
bi to tradicijo obdržali. Na do-
bro bero računajo tudi pri ob-
činskih svetnikih. Glede stavke 

javnega sektorja je Žerjav dejal, 
da je ta posledica nakopičenih 
težav v zadnjih letih, zagotovo 
pa tudi neuravnoteženega soci-
alnega dialoga. Pogovarjati se s 
pozicije moči, to preprosto ne 
gre. Stavka je po njegovi oceni 
poraz aktualne vlade, ker bo na 
koncu vendarle morala popu-
stiti. Stavka ne bo prekinjena, 
kar je slabo za državo. Kot bivši 
gospodarstvenik pa meni, da bi 

bilo prav, da bi tudi javni sektor 
delil usodo slovenskega gospo-
darstva, ki je v zadnjih dveh le-
tih plačalo visok račun. Delo je 
na novo izgubilo 40 tisoč delav-
cev, v javnem sektorju pa odpu-
ščanj ni bilo. Slovensko gospo-
darstvo v stanju, v kakršnem je, 
ni zmožno plačevati tako drage 
države. Gospodarstvo je treba 
razbremeniti, sicer ga ne bo.

MG

Ptuj � SLS na kolesih

Ostati želijo prvi
Ptujski odbor SLS posebne konference s predstavi-
tvijo svojih kandidatov za mestni svet ni pripravil. 

DeSUS � K. Erjavec v Ptuju

Kako iz krize
Ptujski DeSUS je v soboto obiskal predsednik De-
SUS-a Slovenije Karl Erjavec. Ptujskim kandidatom 
za mestni svet je zaželel kar najboljši volilni izid na 
nedeljskih volitvah. 

Stranka na državni ravni pri-
čakuje od letošnjih lokalnih vo-
litev veliko, tudi javnomnenjske 
ankete ji dobro kažejo - trenutno 
so tretja stranka v državi. Na lo-
kalnih volitvah leta 2006 sploh 

niso imeli županskih kandida-
tov, letos jih imajo 24. Tudi v MO 
Ptuj pričakujejo, da bodo bistve-
no izboljšali volilni rezultat. Karl 
Erjavec je tudi na Ptuju povedal, 
da je zelo žalosten, ker država 

predlaga zamrznitev pokojnin. 
DeSUS je edina stranka, ki v tem 
trenutku temu nasprotuje. Na iz-

vršnem odboru stranke se bodo 
dogovorili, da bodo v državnem 
zboru, ki mora potrditi zamrzni-
tev pokojnin, vložili amandma, 
s katerim bodo to preprečili. 
Finančno in materialno stanje 
upokojencev je tako slabo, da 
bi zamrznitev pomenila samo 
še več revščine za upokojence, 
to pa bi pomenilo tudi, da bi dr-
žava morala iz drugih proračun-
skih postavk zagotavljati social-
ne pomoči, varstvene dodatke. 
Zato se jim zdi ukrep zamrznitve 
pokojnin popolnoma neustre-
zen. Stabilizacijo javnih financ bi 
morali doseči z ukrepi na drugih 
področjih. Lahko bi »zamrznili« 
premoženje tajkunom in ga dali 
v pokojninsko blagajno.

Iz krize se Slovenija prav go-
tovo ne bo izvlekla z zamrznitvi-
jo pokojnin, omejitvijo plač in 
javne porabe, potrošnjo bi mo-
rali celo spodbujati, da bi naše 
gospodarstvo živelo. Glavni od-
govor za izhod iz krize so nova 
delovna mesta, in to delovna 
mesta za mlade. To, da so mladi 
diplomanti brez služb, ni dobro. 
Slovenija je premalo aktivna pri 
zaposlovanju mladih, je še pove-
dal Erjavec.

Glede stavke javnih usluž-
bencev pa je Erjavec dejal, da 
je ne podpirajo. Menijo, da so 
šli sindikati predaleč, zlasti še 
zato, ker imajo javni uslužbenci 
varne službe in tudi sorazmer-
no solidne plače. V primerjavi z 
upokojenci imajo za 300 evrov 
večje prejemke. Za stavko v tem 
trenutku ni pravi čas. Podpirajo 
pa, da javni sektor dobi tisto, kar 
mu pripada, ko bo gospodarstvo 
močnejše, ko bo okrevalo.

MG

Razgaljenje
Ena izmed pomembnih stvari, ki jih je osvetlila ne 
tako vsakdanja oblika stavke

V času tega pisanja stavka javnega 
sektorja (ali vsaj delov javnega sektor-
ja) še traja. Kako bo v času, ko boste to 
brali, ne vem. Morda bo stavka še zme-
raj trajala, morda bo zvodenela, saj nih-
če od akterjev na obeh straneh ne bo več 
vedel, kaj zahtevati in kaj dati (kot je 
včeraj nadvse lucidno ugotovil prijatelj); 

morda bo celo sklenjen kak dogovor, kompromis ali kakr-
šnakoli druga »rešitev«. Morda pa bo stanje stavke postalo 
normalno stanje v Sloveniji, se pravi, da bo »stanje štrajka« 
postalo ena izmed sestavin slovenskega vsakdana. Katera 
izmed navedenih opcij se bo uveljavila, v tem trenutku še 
ni mogoče z gotovostjo napovedati. Kar pa o stavki lahko 
povemo, pa je, da je zaradi različnih razlogov izmed vseh 
dosedanjih stavk najbolj izpostavila blodnjake skoraj 
brezmejnega močvirja birokratskih in zakonskih gordij-
skih vozlov moderne pravne države (Slovenije namreč ni 
več mogoče imenovati za socialno državo, čeprav imamo 
to zapisano v 2. členu naše ustave). Poglejmo, zakaj.

Stavka dejansko ne poteka povsod enako. Ker stavka to-
liko različnih »skupin«, se načini stavke med seboj razliku-
jejo. Na splošno gledano lahko razlikujemo dva poglavi-
tna načina te stavke. Prvi je, da tisti, ki stavkajo, ne delajo 
vsega, drugi, bolj zanimiv, je pa ta, da tisti, ki stavkajo, de-
lajo vse. Ste zmedeni? Bomo takoj pojasnili. Prvi način, to-
rej delanje manj oziroma delanje ne vsega, je način, ki ga 
kot formo stavke stavkajoči izberejo največkrat. Je najbolj 
preprost in premočrten, drži pa se logike »ker stavkamo, 
ne bomo delali ali bomo delali opazno manj«. Ta logika je 
posledica pravilnega razmišljanja, da stavka, če že naj bo 
učinkovita, mora tistega (ali tiste), proti katerim je uperje-
na, na nek način prizadeti. Mu prizadejati škodo, nevšeč-
nosti – skratka, nekaj zanj neprijetnega. In po navadi se 
ta logika in to razmišljanje prevedeta v »delati manj«, saj 
s tem načinom stavke dosežemo tisti »faktor neprijetnosti« 
pri tistem, proti kateremu je stavka uperjena.

A včasih lahko ta faktor dosežemo s prav obratnim pri-
stopom, se pravi s pristopom »delati več«. Uporaba tega pri-
stopa je v največji meri pogojena z zvrstjo poklica; nekateri 
poklici in področja dela so namreč takšni, da zaradi svoje 
narave v času stavke za dosego prej omenjenega elementa 
neprijetnosti narekujejo delati več in ne delati manj. Lep 
primer tega drugega pristopa so uslužbenci slovenske cari-
ne, cariniki. V naravi njihovega dela ter gore predpisov in 
zakonov, ki njihovo delo utemeljujejo in določajo, namreč 
je, da je za dosego elementa neprijetnosti treba delati več 
– oziroma, do potankosti slediti predpisom in zakonom, 
ki določajo postopke pri delu carinikov, ter te postopke do 
najmanjše podrobnosti tudi dosledno izvajati. To dosle-
dno izvajanje vseh predpisanih postopkov namreč privede 
do zastojev na mejah ter na vseh ostalih lokacijah, poveza-
nih s carinskimi postopki. To ustvarja nezadovoljstvo pri 
velikem številu ljudi, ki so s tem neposredno ali posredno 
prizadeti, to nezadovoljstvo pa prej ali slej občutijo tudi 
tisti, proti katerim je stavka namenjena.

Ta oblika stavke (delati več), v našem konkretnem pri-
meru torej stavka carinikov, pa za pozornega opazovalca 
služi še nečemu; protislovna narava tega tipa stavke na-
mreč pokaže na nepregleden blodnjak predpisov in za-
konov, v katerem se na določenih področjih utaplja naša 
država. Ker cariniki stavkajo tako, da do potankosti na-
tančno in temeljito izpolnjujejo vse svoje delovne naloge, 
ki jim jih predpisuje zakon, to pomeni, da torej v času, ko 
ne stavkajo, delajo tako, da ne izpolnjujejo vseh zakonsko 
določenih postopkov in navodil. To bi lahko vodilo do do-
mneve, da imamo potemtakem v »nestavkajočih časih« 
carinike, ki ne izpolnjujejo svojih obveznosti in torej svoje 
delo opravljajo pomanjkljivo. Vendar izkušnje/dejstva ka-
žejo, da ni tako. Kolikor mi je znano, namreč v »nestavka-
jočih časih« cariniki niso deležni ostrih kritik ali ukrepov 
zaradi pomanjkljivo opravljenega dela; še več – velikokrat 
beremo in slišimo o uspehih slovenske carine, ki jo tudi v 
mednarodnih vodah hvalijo kot profesionalno in učinko-
vito. Kako torej? Kako so lahko cariniki deležni pohval, ko 
pa ne delajo vsega do potankosti tako, kot jim nalagajo 
zakoni in predpisi, se pravi, ko svojega dela ne opravljajo 
v celoti (kar se zakona tiče)?

Odgovor je naslednji: to protislovje, ki ga izpostavlja 
stavka carinikov, ne izhaja iz carinikov in njihovega kon-
ca enačbe, ampak je treba vzrok iskati na drugi strani; 
kaže predvsem na dejstvo, da imamo v naši državi infla-
cijo predpisov in zakonov, ki z realnostjo in zdravim ra-
zumom nimajo kaj dosti skupnega, ampak so bolj name-
njeni sami sebi in bi njihovo natančno izvajanje v praksi 
pomenilo zgolj zaplete in neprijetnosti – skratka, zakoni 
in predpisi bi v realnosti povzročili prav nasprotno stanje 
od tistega, kot bi ga morali, ker jih je preprosto preveč in/
ali so nesmiselni. To pa je eden glavnih pokazateljev zbi-
rokratizirane države, kjer se zakoni sprejemajo zaradi 
zakonov in ne zaradi ljudi, država/oblast pa se bolj kot 
z realnostjo (ljudi) ukvarja sama s sabo in se izgublja v 
labirintu pisarniške ter papirne birokracije.

Gregor Alič

Pa brez zamere

Foto: Črtomir Goznik

SLS bo večino volilne kampanje opravil na kolesih.

Točke programa liste N.Si
• Skladen razvoj MO Ptuj s  poudarkom na dejanskih potrebah občanov

• Turizem na Ptuju - produkt povezave gospodarstva,  kulture in podeželja

• Ureditev mestnega jedra za bivanja, izvajanja dejavnosti z obnovo kulturne 
dediščine, trgov in tržnice. 

• Podpora malemu gospodarstvu za nova delovna mesta.

• Prometna infrastruktura z urejenimi vpadnimi cestami, varnimi potmi, 
parkirišči in izgradnjo obvoznice Ptuja

• Z izgradnjo stanovanj ustvariti pogoje mladim družinam, da bodo mladi 
ostali na Ptuju. 

• Investicije v OŠ Mladika, OŠ Breg in OŠ Ljudevita Pivka.

• Ureditev grajskega in panoramskega hriba in podpora kulturni 
ustvarjalnosti  na Ptuju.

• Za okolju prijazen Ptuj z urejenim odlagališčem in  brez smradu.

• Ureditev ptujskega pokopališča.

Lista N.Si pod številko ���.  Blizu ljudem. �
��
��
��
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Foto: Črtomir Goznik

Karl Erjavec med ptujskimi 
kandidati



Marjan Žmavc: »Ker po-
nujam novo vizijo razvoja ob-
čine in nisem obremenjen s 
preteklostjo, saj nisem bil so-
kreator dosedanje občinske 
politike. Želim biti župan za 
vse generacije.« 

Kateri problem se vam 
zdi v vaši občini najbolj 
pereč in kako ga rešiti?

Primož Čuček: »Skrb za 
mlade družine v smislu reši-
tve stanovanjskega vprašanja. 
To bomo rešili z odkupom in 
komunalno ureditvijo kom-
pleksa zemljišč. Tako urejene 
parcele bomo mladim dru-
žinam ponudili v odkup, po 
ugodnih cenah.«

Jakob Matjašič: »Treba je 
enakomerno razvijati obči-
no, enakopravno sodelovati 
z vsemi društvi in organi-
zacijami v kraju, dokončati 
športno-rekreativni center, 
poskrbeti za poslovno-stano-
vanjsko zgradbo – neprofitna 
stanovanja, urediti prostorski 
plan in urbanistični načrt ob-
čine ter maksimalno izkoristi-
ti industrijsko cono za obrtno 
dejavnost in s tem pridobiti 
nova delovna mesta.« 

Janko Maguša: »Imamo 
izobražen kader, ki nam beži. 
Skrajni čas je, da pristopimo 
k reševanju stanovanjskih 
težav ter pridobimo komu-
nalno opremljene gradbene 
parcele z dostopno ceno za 
mlade družine in poslovno-
stanovanjske zgradbe. V na-
šem oziroma mojem interesu 
je, da v občini zadržimo čim 
več mladih in sposobnih lju-
di in hkrati vanjo pritegnemo 
mlade družine.« 

Mirko Kozar: »Največ po-
zornosti moramo nameniti 
našim naslednikom, saj lepše 
in aktivnejše življenje lahko 
zagotovimo le mi z dobrimi 
in naprednimi odločitvami 
(trgovina, gradbene parcele, 
prometna varnost šport in 
rekreacija).« 

Marjan Žmavc: »Izpostavil 
bi izgubo stalnega zdravnika, 
podhranjenost s športnimi 
objekti, prostori za mlade, jav-

no razsvetljavo, kanalizacijsko 
omrežje ... Reševanja se je tre-
ba lotiti sistematično, prouči-
ti vse možnosti, menedžersko 
pristopiti in šele potem spre-
jeti določene zaključke.«

V vaši občini sedaj že 
nekaj let ni zdravnika, 
stavba, namenjena ambu-
lanti, pa sameva. Kakšni 
so vaši načrti v zvezi s tem 
(boste v primeru zmage 
na volitvah še poskušali 
pridobiti zdravnike v vaš 
kraj ali boste stavbi spre-
menili namembnost)?

Primož Čuček: »Obči-
na Cerkvenjak si zdravnika 
vsekakor zasluži in ga mora 
imeti. Pri uresničevanju ra-
zvojnega načrta bo rešitev 
tega problema zagotovo na 
prioritetni listi.«

Jakob Matjašič: »Am-
bulanta bo služila svojemu 
namenu. Vse sile pa bom 
usmerjal v iskanje zdravnika 
z ugodnostmi zanj.«

Janko Maguša: »Zdravni-
ka in zobozdravnika potrebu-
jemo, ker pretekle naložbe in 
želje občanov to narekujejo. 
Z dobrimi pogoji za bivanje 
in počutje v občini bi ju goto-
vo pritegnili k sodelovanju.«

Mirko Kozar: »V Cerkve-
njaku je zdravnik delal de-
setletja in ker je to osnovno 
zdravstveno pomoč treba 
ljudem čim bolj približati, se 
bom zavzemal, da se sem tudi 
vrne. Glede namembnosti 
objekta se v kratkoročnem 
smislu ne da veliko narediti. 
Vsekakor pa za zdaj naj osta-
ne, kot je.« 

Marjan Žmavc: »Bivša 
občinska struktura trdi, da 
ni možno trenutno dobiti 
zdravnika v našo občino, jaz 
pa menim, da še vedno niso 
izčrpane vse možnosti. Treba 
mu je ponuditi ustrezne po-
goje za delo.«

Občinski proračun se da 
obogatiti tudi s pridobiva-
njem evropskih sredstev. 
Kakšen cilj bi si kot župan 
zadali pri tem?

Primož Čuček: »Ne samo 

z evropskimi, tudi z državni-
mi sredstvi se da doprinesti 
k občinskemu proračunu. 
Ker so roki za prijavo na ra-
zne razpise po navadi kratki, 
je treba imeti pripravljene 
projekte, da lahko ob pravem 
času hitro odreagiramo, vlo-
žimo prijavo in si tako zago-
tovimo dodaten investicijski 
denar.«

Jakob Matjašič: »Pridobi-
vanje evropskih sredstev je 
prioriteta mojega programa. 
Izdelati bi dal programe pri 

strokovnjakih za posamezna 
področja: zdrava prehrana, 
turistične kmetije, turizem, 
mala obrt kot dopolnilna de-
javnost.«

Janko Maguša: »Skupaj s 
strokovno občinsko upravo 
bodo šla vsa prizadevanja v 
smer, da se obogati občin-
ski proračun iz vseh možnih 
skladov.«

Mirko Kozar: »Za prido-
bitev evropskih sredstev se 
bom zavezal, saj je treba zače-
ti razmišljati o okolju in vpli-

vih, ki bi jih lahko zmanjšali, 
še posebej na račun obnovlji-
vih virov energije in vzpod-
bujanja investicij za uporabo 
le-teh, še posebej pri novo-
gradnjah.«

Marjan Žmavc: »Ta sred-
stva bi potrebovali za razširi-
tev kanalizacijskega omrežja 
in čiščenje odpadnih voda, 
razvoj malega podjetništva in 
dodatne turistične ponudbe 
na kmetijah z ekološko pride-
lano hrano.«

Polona Ambrožič
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Cerkvenjak � Pet kandidatov za župana

Dosedanji župan ne kandidira
Občina Cerkvenjak je ena tistih, ki je zagotovo ne bo več vodil zdajšnji župan, saj se dolgoletni prvi mož občine Jože Kraner ni odločil za 
ponovno kandidaturo. V boju za županski stolček je tako pet kandidatov: Primož Čuček, neodvisni kandidat s podporo SLS, Mirko Kozar, 
neodvisni kandidat s podpisi volivcev, Janko Maguša iz vrst LDS, Jakob Matjašič, kandidat SD, in Marjan Žmavc, ki kandidira na listi SDS. 
Vprašanja smo jim zastavljali v vrstnem redu, po katerem bodo zapisani na glasovalnem lističu na volitvah 10. oktobra.

Gre razvoj Cerkvenjaka 
v pravo smer?

Primož Čuček: »Čeprav je 
bilo v letih samostojne obči-
ne veliko narejenega, imamo 
priložnost, da smo še boljši. 
Ker sem del bogate ekipe 
kandidatk in kandidatov za 
občinski svet in imamo raz-
lična znanja in izkušnje, ne 
dvomim, da nam bo skupaj 
uspelo dokončati začete pro-
jekte in si zastaviti nove.« 

Jakob Matjašič: »Razvoj 
Cerkvenjaka gre v pravo 
smer, vendar je treba nekate-
re programe nadgraditi.«

Janko Maguša: »Razvoj 
občine gre v pravo smer, če 
seveda odmislimo nekatere 
projekte, ki bi se morali izva-
jati že v preteklosti; gradbene 
parcele in stanovanjska izgra-
dnja, večnamenski objekt, 
vrtec …«

Mirko Kozar: »Cerkvenjak 
v zadnjem času ni sledil ra-
zvojnim trendom. Hodili smo 
na mestu ali celo zaostajali za 
razvojnimi trendi v Sloven-
skih goricah.« 

Marjan Žmavc: »V za-
dnjem mandatu sedanjega žu-
pana razvoj stagnira oziroma 
celo v nekaterih segmentih 
nazaduje, vsaj kar se tiče za-
gotavljanja stanovanj za mla-
de družine oziroma možnosti 
individualne izgradnje ...«

Slavko Kosi, kandidat LDS za župana občine Ormož, 
želi občanom ponuditi drugačen način dela in vodenja 
občine, saj vodenje občine ni vladanje, ampak 
upravljanje in usmerjanje občinske uprave, ki mora 
delovati v dobrobit občanov in občine v celoti.
Prepričan je, da mora biti delo župana javno, 
transparentno in odgovorno, delo občinske uprave pa 
usmerjeno predvsem v reševanje problemov občanov, ki 
morajo biti enakovredno obravnavani.
„V svoji viziji naslednjega mandatnega obdobja želim 
zaključiti vse projekte, ki so v teku izvajanja del ali pa so 
v takšni fazi priprave na izvedbo, da bi vsako odstopanje 
povzročilo škodo. V mislih imam grajsko pristavo, vrtec, nedokončane ceste, vodovod, Unterhund, 
širokopasovno omrežje ter objekte v krajevnih skupnostih. Tudi v tem mandatu je bilo ogromno stvari 
dobro narejenih. Ne bom dovolil, da bi se zaradi menjave oblasti dobro pripravljeni projekti zavrgli,“ 
napoveduje Slavko Kosi, ki namerava takoj nadaljevati tudi projekt geotermalne vrtine. Prepričan je, da 
mora pridobivanje in koriščenje termalne vode v bodoče zagotoviti osnovo za razvoj ormoške občine 
na področju turizma, kmetijstva, pridelave hrane, idealna pa je tudi za ogrevanje mesta.
Slavko Kosi bo na območju kompleksa bivše TSO poskušal pridobiti investitorje, v industrijsko cono pa 
namerava investitorje privabiti tudi za ceno brezplačne oddaje zemljišč ali oprostitve komunalnega 
prispevka. Pri tem mora občina vzpostaviti tudi zahtevo do države, da ta pomaga nadomestiti izgubljena 
delovna mesta zaradi zaprtja TSO. Skupaj z Obrtno zbornico in Javno razvojno agencijo bo zagotovil 
pogoje za izgradnjo podjetniškega inkubatorja kot osnove za razvoj malega gospodarstva.
Naredil bo vse, da Ormož čim hitreje pride do dobre cestne povezave s centrom Slovenije z izgradnjo 
hitre ceste Ormož–Slovenska Bistrica, ter realiziral projekt izgradnje ormoške vzhodne obvoznice.
Sprejete načrte ravnanja s komunalnimi odpadki bo poskušal realizirati z izgradnjo Regijskega centra 
za ravnanje z odpadki na območju izkoriščenega glinokopa. Tako bo rešen velik problem sedanjega 
odlagališča in zagotovljeni temelji za pridobivanje mestne rente. Naredil pa bo tudi vse potrebno za 
reševanje problematike Gimnazije v Ormožu.
„Ne obljubljam nemogočega. Ne ponujam stotine novih delovnih mest in desetine novih kilometrov 
asfalta. Verjamem, da izvoljenega župana čaka še ogromno problemov, ki jih nisem omenil, so pa 
prisotni v vsakdanjem življenju naših občanov. Popolnoma se zavedam realnosti tega trenutka. Ne v 
Sloveniji in ne v Ormožu ni čas za sprejemanje visokoletečih ciljev, je le čas za reševanje problemov, ki 
omogočajo dostojno življenje,“ je realističen Slavko Kosi.
Ve, da županovanje pomeni tudi sprejemanje kompromisov, in ni ga strah prevzeti odgovornosti. 
Navajen je delati z ekipo sodelavcev in je zelo vztrajen ter zahteven do sebe in drugih v uresničevanju 
sprejetih in dogovorjenih nalog.
Zato Slavko Kosi poziva svoje volivce: „Da bomo lahko skupno uresničili moj slogan Zadnji čas je za 
spremembe, vas pozivam, da pridete na volišča in obkrožite številko 7 pred mojim imenom ter mi tako 
zaupate opravljanje županske funkcije.“

Ormož / Županski kandidat LDS Slavko Kosi:

„Zadnji čas je za 
spremembe!“
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Foto: PA

Primož Čuček
Foto: PA

Jakob Matjašič
 Foto: PA

Janko Maguša
Foto: PA

Mirko Kozar
Foto: PA

Marjan Žmavc
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Zakaj ste najprimernej-
ši za novega cerkvenjaške-
ga župana?

Primož Čuček: »Ker imam 
ekipo! Ker imam znanje! Ker 
imam izkušnje!« 

Jakob Matjašič: »Ker je 
moj program usmerjen obča-
nom – narediti želim občino 
za občane, ki bodo v njej našli 
partnerja v razreševanju pro-
blemov.«

Janko Maguša: »Ker sem 
kot zadnji predsednik KS Cer-
kvenjak, podžupan in občin-
ski svetnik pridobil izkušnje, 
menim, da lahko s svojo str-
pnostjo in modrostjo prevza-
mem to odgovornost.«

Mirko Kozar: »Zame ima-
ta največjo vrednost občan 
in razvoj občine, sem človek 
dela in izkušenj, s svojo po-
končno in razvojno naravna-
no držo.« 



Tudi v tem primeru smo 
vsem štirim kandidatom za-
stavili pet enakih vprašanj, 
njihovi odgovori pa so zapisa-
ni  po vrstnem redu, kot bodo 
zapisana njihova imena na 
glasovalnih lističih na lokal-
nih volitvah 10. oktobra.

Kako ocenjujete doseda-
nji razvoj občine glede na 
to, da sodite med najboga-
tejše občine v državi?

Milan Gabrovec: „Nare-
dilo se je kar nekaj, vendar se 
lahko naredi še več, in sicer z 
jasno začrtano strategijo ra-
zvoja občine za vsaj dva man-
data v naprej.“

Franc Kekec: „Res sodimo 
med bogate občine, kar je vi-
dno tudi v naših projektih, saj 
so vsi realizirani brez zadolže-
vanja. K temu pa so pripomo-
gle tudi uspešne kandidature 
na razpisih, saj smo tako do-
bili povprečno letno 800 000 
do 1 milijon evrov. V Sloveniji 
je le okrog 20 občin, ki niso 
zadolžene in med njimi tudi 
občina Markovci.“

Olga Bezjak: „Menim, da 
se je občina Markovci glede 
na svoj proračun premalo raz-

vila, da bi se moralo narediti 
več. Veliko občanov v občini 
se sprašuje, kam je šel denar, 
ali so bili nekateri projekti 
zgrešeni ali pa bi morali biti 
boljše izvedeni.“

Franc Rožanc: „Moja oce-
na je sicer pozitivna, vendar 
razvoj ni bil vedno usklajen 
z željami in potrebami obča-
nov. Nekateri projekti (npr. 
sanacija lagune) pa niso bili 
realizirani.“

Kaj je v občini po vašem 
mnenju danes najbolj mo-
teče, s čim niste zadovolj-
ni?

Milan Gabrovec: „Obvo-
znica hitre ceste se ne pre-
makne nikamor. Ni že 12 let 
obljubljenih kolesarskih stez. 
Tako imenovana markovska 
Laguna je vedno večja ekolo-
ška bomba, nihče pa nikogar 
ne pozove na odgovornost.“ 

Franc Kekec: „Moteča je 
struktura občinskega sveta. 
N.Si, ki je imela večino v svetu, 
ni bila vedno konstruktivni 
partner, kar je mnogokrat ne-
gativno vplivalo na realizacijo 
programa. Zavlačevali so delo 
občinske uprave, vsi odloki, 
pravilniki in proračun pa so 

bili sprejeti tudi z njihovimi 
glasovi! Moteče je tudi to, da 
svetniki malo razmišljajo o 
skupnih programih v občini. 
Preveč zagovarjajo vsak svojo 
vas, lokal patriotizem je zelo 
moteč, še bolj pa politično 
nasprotovanje.“

Olga Bezjak: „Nismo za-
dovoljni ker prostori vrtca 
niso dovolj veliki in sodobno 
zgrajeni, zato je treba ta pro-
jekt popravljati. V Bukovcih 
nismo zadovoljni s komasaci-
jo, saj smo imeli prej več par-
cel, ki so bile združene, sedaj 
pa imamo dve parceli, ki sta 
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Markovci � Za župana vložene štiri kandidature

Še več za razvoj podjetništva in kmetijstva
V občini Markovci so svojo kandidaturo za župana vložili neodvisna kandidatka Olga Bezjak in trije kandidati s podporo političnih strank: Milan Gabro-
vec s podporo stranke LDS, Franc Kekec s podporo stranke SLS ter Franc Rožanc s podporo stranke N.Si.

Foto: M. Ozmec

Milan Gabrovec

Kateri problem se vam 
zdi v tem trenutku v vaši 
občini najbolj pereč?

Ivan Hemetek: 
„Brezposelnost,odseljevanje 
mladih.“

Janez Jurgec: „Sprejetje 
občinskega prostorskega 
načrta in nadaljevanje inve-
sticij v cestno in komunalno 
infrastrukturo.“

Kaj se vam je zdelo v 
dosedanjem razvoju ob-
čine dobro, kaj slabo?

I. Hemetek: „Dobro je 
bilo dokončanje vrtca in 
igrišča z umetno travo, zelo 
slabo pa ocenjujem sodelo-
vanje župana z občinskim 
svetom in občani.“

J. Jurgec: „Dobro je do-
končanje vrtca, slabo je pa 
to, da v letošnjem letu nismo 
pričeli graditi večnamenske 
dvorane, ki bi jo v času go-
spodarske krize zgradili z ve-
liko nižjimi stroški in enako 
kvaliteto.“

Kateri konkreten pro-
jekt nameravate realizi-
rati v prvem letu vodenja 
občine? (ne veljajo že

tekoči projekti)
I. Hemetek: „Izgradnja 

kanalizacijskega sistema Do-
lane, modernizacija cest Pri-
stava–Pohorje in Gradišča–
Dolane.“

J. Jurgec: „Izgradnja več-
namenske dvorane in ka-
nalizacija Dolane. Gradi se 
tudi poslovno-stanovanjski 
objekt, ki ga investira zaseb-
no podjetje.“

Kakšen je vaš pogled 
na ureditev obrtne cone, 
je občini nujno potrebna 
ali ne in zakaj tako?

I. Hemetek: „Obrtna cona 
je vsekakor potrebna; s tem 
se blaži problematika brez-
poselnosti v naši občini.“

J. Jurgec: „Obrtna cona 
je lahko želja občine, a se 
bojim, da so najboljši časi za 
to mimo. Sprašujem se, kje 
so bili naši lokalni politični 
predstavniki takrat, ko so 
bili najboljši pogoji za usta-
navljanje takih con?! Zamu-
jenih priložnosti se žal ne da 
realizirati.“

Kaj konkretno bi kot 
župan naredili za zmanj-

šanje brezposelnosti v 
vaši občini?

I. Hemetek: „Zagotoviti je 
treba kreditiranje podjetni-
kov, občane vključiti v javna 
dela, urediti obrtno cono.“

J. Jurgec: „Konkretno 
z zaposlovanjem občanov 
preko javnih del. Načrtuje-
mo razvoj podjetništva in 
samozaposlitev, da bi ljudje 
svoje pridelke lahko prodali 
direktno doma, kar bo obči-
na spodbudila s sprejetjem 
ustreznega odloka.“

V čem menite, da ste 
(boste) boljši župan od 
svojih protikandidatov?

I. Hemetek: „Zaradi dol-
goletnih izkušenj in pošte-
nega ter korektnega sodelo-
vanja z občani.“

J. Jurgec: „Z doslej ure-
sničenimi projekti in hitrim 
razvojem občine sem dovolj 
konkretno pokazal, da sem 
uspešen in sposoben župan. 
Pridobil sem izkušnje in po-
znavanje dela in ljudi na mi-
nistrstvih, kar je gotovo veli-
ka prednost.“

SM

Cirkulane � Županski dvoboj

Šele drugič v boj za župana
V občini Cirkulane, ki se je osamosvojila pred štirimi leti, se za župansko funkcijo v drugem manda-
tu potegujeta dva kandidata(po izžrebanem vrstnem redu): dosedanji svetnik Ivan Hemetek (SLS) 
in dosedanji župan Janez Jurgec (SDS). Veliko več je kandidatov za občinski svet – kar 37. Kandida-
ta za župana občine Cirkulane sta na naša vprašanja odgovarjala takole.

Foto: SM

Ivan Hemetek
Foto: SM

Janez Jurgec

razdeljeni, to je v nasprotju s 
komasacijskimi predpisi. Lju-
dje na vasi pa niso zadovoljni 
z ugašanjem vaške razsvetlja-
ve.“

Franc Rožanc: „Neustre-
zen občinski prostorski načrt, 
kar povzroča nesporazume 
oz. nezadovoljstvo različnih 
uporabnikov prostora in po-
sledično zmanjšuje kvaliteto 
življenja. Najbolj izrazit pri-
mer neustrezne rabe prostora 
je bioplinarna v Sobetincih, 
ki pomeni veliko degradacijo 
tega prostora, slabše bivalne 
razmere v vasi, za občino pa 
samo stroške na infrastruktu-
ri.“

Kaj najbolj potrebujete: 
novo šolo, nov vrtec ali 
dom za ostarele?

Milan Gabrovec: „Zago-
tovo najprej vrtec, nato dom 
za ostarele in nato šolo, saj je 
glede pridobivanja sofinanci-
ranja to najbolj logično zapo-
redje.“

Franc Kekec: „Vse, kar ste 
navedli, potrebujemo, ven-
dar vse v pravem času, ne na 
silo. Potrebna je prioriteta in 
nuja – ter denar, ki ga je treba 
pridobiti. Samo z občinskim 
proračunom bo šlo poča-
si – za državna ali evropska 
sredstva pa je treba izpolniti 
pogoje razpisov, za kar smo 
se do sedaj trudili in bili tudi 
uspešni.“ 

Olga Bezjak: „Izgradnjo 
novega vrtca, šole in doma 
za ostarele je treba načrtovati 
skupaj. Saj bomo le tako lah-
ko koristili državna sredstva 
in projekte vnesli v prostor-
ski plan. Projekt, za katerega 
bomo najprej dobili državna 
sredstva, bo prvi. Posebej se 
mi zdi pomembna izgradnja 
vrtca, saj je pomembno, da 
dajemo poudarek družini, ki 
je osnovna celica družbe.“

Franc Rožanc: „Prva pri-
oriteta je nova šola skupaj z 
vrtcem, seveda pa je treba 
zgraditi tudi ustrezen dom za 
ostarele.“

V čem vidite največje ra-
zvojne možnosti občine?

Milan Gabrovec: „V razvo-
ju obrti in podjetništva in v 
različnih oblikah turizma ter 

Foto: M. Ozmec

Franc Kekec
Foto: M. Ozmec

Olga Bezjak
Foto: M. Ozmec

Franc Rožanc
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v kmetijskih dejavnostih.“
Franc Kekec: „V obrtni 

coni – v razvoju gospodarstva, 
ki je osnova za nova delovna 
mesta. Gospodarska kriza nas 
ni obšla. Povpraševanje po 
zemljiščih je nekoliko splah-
nelo. Alternativne dejavnosti 
v kmetijstvu so lahko premo-
stitev v času krize. Kmetijstvo 
je treba podpreti!“

Olga Bezjak: „Največja 
možnost občine Markovci 
je, da se promovira navzven 
preko društev ter predstavlja 
svoje prednosti. Občina mora 
biti za občane čim cenejša, saj 
bomo s tem zadržali mlade 
družine, obrtnike in podje-
tnike v občini. S temi pogoji 
bomo omogočili razvoj obr-
tne cone.“

Franc Rožanc: „Največje 
razvojne možnosti so vseka-
kor v naših pridnih in delov-
nih ljudeh, ki jim je tudi z 
ustreznimi in pravočasnimi 
ukrepi (ekonomskimi, pro-
storskimi, infrastrukturnimi) 
treba omogočiti realizacijo 
njihovih poslovnih načrtov, 
seveda ob nenehni skrbi za 
kakovost bivanja vseh obča-
nov.“

Kaj bi kot župan - župa-
nja najprej storili, če bi 
bili izvoljeni?

Milan Gabrovec: „Najprej 
bi zgradil vrtec, saniral lagu-
no, dokončal kanalizacijo, 
zgradil kolesarski stezi, po-
spešil izgradnjo hitre ceste 
in zgradil vsaj dvajset stano-
vanj.“

Franc Kekec: „Nadaljeval 
bom z že začetimi projekti. 
Dela pa bo veliko s projekti, 
na katerih se dela predvsem 
na pripravah pogojev za dr-
žavne in evropske razpise. 
Takih projektov pa je kar ne-
kaj!“

Olga Bezjak: „Najprej je 
treba dokončati vse začete 
projekte. Nato je treba pregle-
dati vse zastavljene projekte 
in jih po nujnosti in glede na 
potrebe občanov razvrstiti po 
vrstnem redu.“

Franc Rožanc: „Ob izva-
janju že začetih investicij bi 
takoj pristopil k sanaciji naše 
največje sramote, to je lagune 
v Novi vasi, kjer se bom po-
trudil, da bodo sanacijo pla-
čali njeni onesnaževalci. Moja 
zaveza je biti blizu ljudem in 
to želim udejanjiti.“

-OM



»Tudi sam se doživljal to zbirko 
kot nekakšne lego kocke, ki jih 
gradim vedno na novo, njihova 
materija pa je res mogoče malo 
posebna, moja …,« se je strinjal 
pesnik.

V njegovem predalu nastaja 
že nova zbirka – tokrat piše o 
trgovskih centrih. »V poeziji 
postajam čedalje bolj družbe-
no angažiran, oster, kritičen, 
preprosto so mi začele iti neke 
stvari hudo na živce in zdi se 
mi, da lahko ljudi tudi na tak 
način na kaj opozoriš. Če sem 
vsaj nekaterim dal kaj za v raz-
mislek, je super,« je prepričan 
Bedrač, ki ni eden izmed tistih 
umetnikov, ki so jim literarne 

in druge predstavitve njihove-
ga dela nujno zlo, ampak je to 
zanj zelo prijeten opravek. Rad 
namreč vidi neposredne reak-
cije ljudi na svoje pesmi.

In prijetno je bilo tudi v če-
trtek v Muzikafeju, tudi zaradi 
spontanih trenutkov večera, 
kot je, recimo, bilo Bedračevo 
nepričakovano povabilo neko-
ga iz publike, da ob njegovem 
branju zaigra na klavir. Tako 
so bili obiskovalci deležni še 
spontanega klavirskega vložka 
Davida Krajnca, dijaka 4. letni-
ka glasbene gimnazije v Mari-
boru, ki je navdušil z Rahma-
ninovom.

Polona Ambrožič

Kot je povedal vodja arheo-
loškega oddelka Pokrajinske-
ga muzeja Ptuj-Ormož, imajo 
za ta dela na voljo 70 dni. Na 
osnovi sond, ki so jih opravili 
konec aprila oziroma v začet-
ku maja letos, so ugotovili, da 
se na tej lokaciji nahaja bogata 
arheološka dediščina. Skladno 

z zakonom jo je treba raziskati. 
Vsi potrebni postopki, vezani 
za pridobitev evropskih sred-
stev, so bili izpeljani. Žižek pri-
čakuje, da bodo najdbe bogate 
in bodo zagotovo prispevale 
k povečanemu vedenju o rim-
skem Ptuju.

MG
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Marjan Bradeško
Povejte z veseljem: priročnik za odličen 
govorniški nastop
Radovljica. Didakta, 2010

Marjan Bradeško, 
magister računalništva 
in informatike, že vr-
sto let objavlja tako v 
strokovnih revijah kot 
v revijah s planinsko in 
turistično tematiko. Kot 
knjižni recenzent redno 
sodeluje z Delom, svoje 
članke pospremi z la-
stnimi fotografijami, je 
dolgoletni aktivni član 
gorske straže. Najraje bi 
potoval po južni Franci-
ji, kakšni slovenski peš-
poti, Grenlandiji, mon-

golski puščavi. Kraji z izjemno naravo so po njegovem v 
Arabiji, Provansi, pozimi Laponska. Nikoli ne bi potoval 
brez dobre knjige, fotoaparata in dobre družbe.

Lahko, da je povsem naključno izšel priročnik za odli-
čen govorniški nastop v volilnem času. Sicer pa je avtor 
namenil priročnik vsem, ki javno nastopajo, tako preda-
vateljem, govornikom, voditeljem javnih prireditev kot 
tistim, ki jim bo knjiga v pomoč pri nastopanju pred ob-
činstvom. Delo je nastalo na podlagi več kot dvajsetletnih 
izkušenj na predavanjih na štirih celinah sveta. In prav 
predavateljskemu nastopanju je v priročniku dan najve-
čji poudarek. V knjigi boste našli tudi nasvete na podlagi 
lastnih izkušenj, kako se izogniti raznim nevšečnostim.

Svoj nastop je avtor vedno jemal kot pogovor med sku-
pino prijateljev in sodelavcev. Bistveno je, da pokažete 
navdušenje do obravnavane tematike. Bodite samozave-
stni in prijazni, tudi kritične pripombe morate zaznati 
pozitivno. Pred občinstvo je treba stopiti samozavestno 
in odločno, ne prehitro in ne prepočasi. Stojte, da boste 
dobro vidni, razen če gre za okrogle mize. Z občinstvom 
je potrebno vzpostaviti očesni stik, pod stropom ni ni-
česar! Glede oblačenja se vedno pozanimajte, v kakšno 
okolje prihajate. Osnovno pravilo je, da se oblečete za 
odtenek boljše. Čevlji naj bodo predvsem čisti. Pomem-
ben je svež dah iz ust. Raje pojejte pred nastopom manj 
hrane, nikoli ne pijte alkohola. Osebna bližina občinstvu 
je občutljiva zadeva. Na Japonskem mora ostati predava-
telj znotraj zanj namenjenega prostora. Vaš glas ne sme 
biti enoličen in monoton, zveni naj kot neke vrste glas-
ba. Izjemno pomemben je primeren izbor besed, tišine 
ne polnite z mašili. Vsebina, glas in telo morajo biti v 
sozvočju. Če ne veste, kaj bi z rokami, jih poskusite za 
začetek držati ob telesu. Obraz je najbolj viden del telesa, 
naj bo sproščen in prilagojen vsebini govora. Pri daljših 
predavanjih je nujno, da se gibate po prostoru. Če sedite, 
sedite vzravnano. Obe stopali imejte na tleh v celoti in 
ves čas. Če govorite na radiu, se zavedajte, da se vse sli-
ši. Vedno morate vedeti, kaj želite povedati. Uvod naj bo 
kratek, sporočilen in privlačen. Nevarno je, če govornik 
že v uvodu razloži večino stvari, ki sodijo k jedru. Dober 
zaključek pa da občinstvu popotnico. Slika pove več kot 
tisoč besed! Vsebine se morate tudi naučiti, učenje pa 
pomeni ponavljanje. Preverite, kje in kdaj boste nastopa-
li, kolikšno bo pričakovano število obiskovalcev, kakšna 
oprema vas pričakuje. Če karkoli od opreme odpove, 
imejte pripravljeno nadomestno različico. Če potrebuje-
te za svojo predstavitev internet, potem zares preverite, 
če deluje. Podajanje mikrofonov lahko izjemno okrni 
pogovor. Naglavni brezžični mikrofon je najboljša reši-
tev, zaradi namestitve ima pred ostalimi veliko prednost. 
Najprej pa spoznajte ljudi, ki so zadolženi za prireditev. 
Po pozdravu ni treba pričeti za vsako ceno s humorjem, 
sploh pa ne s prisiljenim. Če že morate kaj povedati, naj 
bo to resnična zgodba, povezana z vašimi izkušnjami. V 
osrednjem delu pojasnjujte vsebino s svojimi besedami, 
govorite raje v krajših stavkih. Pomembno je, da poveste 
nekaj več in ne berete, saj zna občinstvo tudi brati. Pov-
zetek naj bo zares zaključek, ki mu sledi le še končni poz-
drav. Danes se je pomen lepega in bogatega jezika kar 
pozabil, učinkoviti boste bistveno bolj, če imate bogat 
besedni zaklad. Pri svojem nastopu uporabljajte zborni 
knjižni jezik, ne pogovornega. Če pričnete nastop z bra-
njem, berite počasi, jasno in na glas. Nagovor se naučite 
na pamet. Če se boste govor naučili na pamet, se tega 
lotite pravočasno. Vodenju prireditve morate dati osebni 
pečat. Kadar vodite pogovor, naj bo predstavitev gosta 
vaše izvirno delo. Če ste gosta povabili, morate biti do 
njega spoštljivi, ob koncu mu morate vedno dati prilo-
žnost, da pove nekaj, kar sam želi. Za spletno podajanje 
vsebine je najpomembnejše živahno dogajanje, kajti za 
računalnikom upade pozornost prej kot kjerkoli v živo.

Javni nastop je tudi prodajna dejavnost. Prodajate svo-
je ideje, svoje sporočilo, samega sebe. Občinstvo pa je bi-
stveni in najpomembnejši del skupnega dogodka.

Vladimir Kajzovar

Na knjižni polici

Z umetnikom se je na četrt-
kovem literarnem večeru po-
govarjala novinarka Nevenka 
Dobljekar, v pogovoru pa sta 
poleg Davida Bedrača sodelo-
vala tudi Milan Vincetič (ure-
dnik zbirke, ki je nastala v za-
ložbi Litera) in Stanka Hrastelj 
(avtorica spremne besede). 
Centimetri sveta, v katerih naj-
demo verze, ki obračunavajo z 
nekaterimi najglobljimi eksi-
stencialnimi vprašanji, so če-
trta Bedračeva pesniška zbirka 
za odrasle in zadnji del trilogije, 
ki jo poleg njega sestavljata še 
knjigi Poezija pomolov (2001) 
in Pesmi iz šipe (2006).

»Naslov se je porodil sam po 
sebi, potem ko sem listal po 
vseh pesmih, ki so se nabrale 
v štirih letih. Takšen je, ker je 
neka osrednja tematika zbirke 
človekova želja po obvladova-
nju sveta z nekimi merskimi 
enotami, ki se mi zdi včasih 
kar malo zlagana in tudi plod 
neke človeške negotovosti,« 
je pojasnil Bedrač ime knjige, 
za katerega je Vincetič na do-
godku dejal, da so se mu zdeli 
ti »centimetri« sprva nekoliko 
»glupi«, vendar je avtor vztra-
jal pri svojem; danes čuti, da je 
imel David prav.

Kot je v pogovoru nadalje-
val Bedrač, je Vincetič strog, 
a korekten urednik, z njim sta 
uspešno sodelovala. »Vsak av-
tor ima neko slepo pego, neke 
stvari, ki jih sam ne vidi, zato 
so uredniške opazke zelo do-
brodošle,« je povedal pesnik, 
ki je rojen leta 1978 in je tudi 
esejist, literarni kritik in avtor 
člankov s področja literature 
in kulture. Prav tako piše za 
otroke ter vodi literarne delav-
nice in tabore ter Ptujski lite-
rarni klub.

Poklic, ki ga opravlja in bi se 
zanj odločil ponovno, če bi še 
enkrat izbiral, pa je profesor 
slovenščine v osnovni šoli. In 
to tak, ki ga imajo učenci radi. 
»Otroci so mi zdaleč najbolj 
fantastična bitja, odrasli znajo 
namreč biti precej pokvarje-
ni,« je poudaril sogovornik, ki 
se tudi trudi, da pred vstopom 
v razred pusti pred vrati vse 
svoje težave (in ne sprašuje, 
kadar je slabe volje).

Od jagode do maline
Zbirka Centimetri sveta za-

jema 55 pesmi, ki so tematsko 

zelo širokega razpona. »Razde-
ljene so v posamezne sklope, 
začenjajo se z nekim rojstvom 
in ljubeznijo, zaključujejo pa z 
motivom smrti. Le-ta v zbirki 
ni prikazana kot nekaj grozlji-
vega in šokantnega, ampak se 
zelo umirjeno ukvarjam s temi 
motivi,« je razložil Bedrač.

V svojem zadnjem delu je 
zapisal tudi kar nekaj pesmi, ki 
govorijo o sadju. Ta »sadni ci-
kel« se je začel s prvo pesmijo 
o limoni, ki so ji sledile mnoge 
druge (Jagoda, Malina, Banane 
…), med njimi pa je tudi Hru-
ška, ki mu je, kot je dejal, od 
vseh njegovih pesmi najljubša 
»Imeti en sam namen: pojesti 
se s hruško in se nenadoma s 
severa telesa glasno poklicati 
na jug,« pravi med drugim v 
njej.

»Sadje mi je po svojih zakoni-
tostih, kako raste in se razvija, 
po svoji zunanji podobi, barvi 
in drugem samo po sebi nudi-
lo neke motive,« je nadaljeval 
Ptujčan, ki vse pesmi piše na 
računalnik. Ponavadi si ideje, 
ki se mu porodijo kje drugje, 
zapomni, dokler jih ne izlije na 
računalniški papir. Kot je v šali 
dejal, pa jih veliko tudi pozabi 
in je tako takšnih »pozablje-
nih« že za kašnih pet pesniških 
zbirk.

Kot je povedala na literar-
nem večeru Hrasteljeva (ki 
pravi, da se je v Bedračevo 
poezijo enostavno zaljubiti), 
ima Bedrač prednost pred ve-
čino slovenskih pesnikov, ker 
je sposoben v svojih pesmih 
zgraditi drug svet s popol-
noma drugimi zakonitostmi. 

Ptuj � Predstavili novo pesniško zbirko Davida Bedrača

»V Bedračevo poezijo 
se je enostavno zaljubiti!«
30. septembra je v Domu kulture Muzikafe potekala predstavitev nove pesniške zbirke ptujskega pesnika 
Davida Bedrača z naslovom Centimetri sveta. Avtor, ki zase pravi, da postaja v svojih pesmih vedno bolj druž-
beno kritičen, po mnenju Stanke Hrastelj (avtorice spremne besede) ustvarja v svoji poeziji nek drug svet, v 
katerem veljajo svojevrstne zakonitosti.

Ptuj � Začetek zaščitnih izkopavanj

Najprej arheologi
Konec septembra so se na lokaciji novega vrtca 
Podlesek ob Grajeni pričela zaščitna arheološka iz-
kopavanja.

Foto: Črtomir Goznik
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Novo pesniško zbirko Davida Bedrača (na levi) sta predstavila Stanka Hrastelj in Milan Vincetič.

Piše tudi za gugajčke
David Bedrač je pred kratkim izdal tudi otroško zbirko 

oziroma fotkanico Gugajčki in gugaji, ki jo bo predstavil 10. 
10. ob 10.10 v mestnem parku (oziroma v Muzikafeju, če bo 
slabo vreme). Zbirka je nastala v sklopu idejnega projekta 
Stanke Vauda Benčevič, v okviru katerega je mestni park do-
bil otroško igrišče s sodobnimi igrali. V fotkanici (čudovite 
fotografije z otroki na igralih je posnel mlad ptujski fotograf 
Andrej Lamut) lahko tako beremo zabavne pesmice o posa-
meznih igralih.



Pred nogometno reprezen-
tanco Slovenije sta dve preiz-
kušnji v kvalifikacijah za na-
stop na EP leta 2012; Slovenci 
se bodo v petek, 8. oktobra, v 
Ljubljani merili s Ferskimi oto-
ki, v torek, 12. oktobra, pa še v 
Talinu z Estonijo. V teh dveh 
tekmah bodo naši poskušali 
uloviti maksimalni izkupiček 
šestih točk, kar bi bila odlična 
popotnica pred spomladan-
skim nadaljevanjem kvalifika-
cij. Selektor Matjaž Kek je za ti 
dve srečanji vpoklical 23 nogo-
metašev, med njimi pa so tudi 
trije novinci: vratar Jan Ko-
privc, branilec Matija Škarabot 
in vezist Haris Vučkič. V ekipo 
se po uspešni rehabilitaciji po-
škodbe vrača tudi Nejc Pečnik. 
Glede na tekmi s Severnimi 
Irci in Srbijo pred mesecem 
dni so s seznama odpadli Ale-
ksander Šeliga, Dejan Kelhar in 
Dare Vršič. 

Čeprav so se sprva pojavljale 
govorice, da se bodo naši re-
prezentanti na tekme v Ljublja-
ni pripravljali na Brdu, na tek-
me v Mariboru pa na Ptuju in v 
Kidričevem, so se tudi tokrat, v 
nedeljo, zbrali na Ptuju, čeprav 
bodo tekmo s Ferskimi otoki 
igrali na Stožicah. Tukaj bodo 
ostali do srede in v Kidričevem 
trenirali po ustaljenem ritmu.  

»Že po otvoritveni tekmi na 

Stožicah z Avstralijo sem dejal, 
da je Slovenija poleg Maribora 
dobila še en dom, kjer lahko 
računa na izvrstno podporo 
navijačev. Zato sem prepričan, 
da lahko tudi tokrat, kljub manj 
atraktivnemu nasprotniku, 
pričakujemo pravo podporo 
s tribun. Navsezadnje si to ta 
reprezentanca več kot zasluži,« 
je povedal selektor Kek, ki je 
lahko več kot zadovoljen tudi 
z učinkom, ki ga njegovi iz-
branci kažejo v po vsej Evropi. 
Najbolj vroče ime je trenutno 
zagotovo Josip Iličič, ki v dresu 
Palerma naravnost blesti: med 
strelce se je na štirih odigranih 
tekmah vpisal že trikrat, naza-
dnje v soboto proti Fiorentini, 
ko je njegov klub slavil 2:1 v go-
steh. Med strelce se je ta konec 
tedna vpisal tudi Valter Birsa, 
ki je svojemu Auxerru poma-
gal do prve zmage v prven-
stvu. Več kot solidno minutažo 
imajo tudi drugi naši igralci, 
predvsem Handanovič, Cesar, 
Bačinovič, Brečko, Šuler, Rado-
savljevič, Koren in Stevanovič. 
Manj od pričakovanega trenu-
tno igrajo predvsem Novako-
vič, Jokič in Dedič, ki imajo na 
svojih igralnih mestih močno 
konkurenco. A reprezentanca 
je vendarle drugačna zgodba …

JM

Labod Drava – Mura 
05 3:1 (2:0)

STRELCI: 1:0 Firer (32), 2:0 Firer 
(39), 2:1 Filipović (67), 3:1 Đaković 
(91).

LABOD DRAVA: Vrečko, Toplak, 
Đaković, Zagoršek (od 73. Matjašič), 
Firer (od 84. Veselič), Emeršič, Gorin-
šek, Kurež, Kulčar, Perger, Marlon. 
Trener: Bojan Špehonja

MURA 05: Radan, Kous, Filipović, 
Ramšak, E. Janža (od 82. Kek), Ma-
ruško, Kouter, Bohar, Kovač (od 77. 
Gruškovnjak), J. Janža (od 46. Spre-
čo) Lotrič. Trener: Franc Cifer

Domačini so že takoj na za-
četku tekme pokazali, kdo ima 
glavno besedo na Ptuju. Goste 
so potisnili na njihovo polovi-
co, že v 2. minuti pa je posku-
šal letos najboljši strelec Labo-
da Drave Ivan Firer. 11. minuta 
je postregla s 100 odstotno pri-
ložnostjo za domače, ponovno 
pa je bil v ospredju Firer. Ta se 
je iz oči v oči znašel z gostujo-
čim vratarjem Radanom, ven-
dar je ta njun prvi dvoboj na 
tekmi dobil. Sobočani so kma-
lu vzpostavili ravnotežje in v 
17. minuti je bilo prvič vroče 
pred domačimi vrati. Gostje so 
imeli čedalje več žogo v svojih 
nogah, toda prave nevarnosti 
za ptujska vrata ni bilo. V 32. 
minuti pa so Ptujčani povedli: 
z leve strani je podal Đaković, v 
gostujočem kazenskem prosto-
ru pa je bil najvišji Firer – 1:0. 
Veselje privržencev modrih se 
še ni poleglo, že bi lahko go-
stje izenačili. S kakšnih 25 me-
trov je streljal Kovač, Vrečko 
pa je njegov strel s skrajnimi 
močmi odbil. V 39. minuti je 
sledil hiter protinapad Laboda 
Drave: veliko dela je opravil 
Gorinšek, ki je z milimetrsko 
natančnostjo podal v kazenski 
prostor Mure, kjer so črno-beli 
povsem pozabili na Firerja. Ta 
je darilo izkoristil in še drugič 
zadel z glavo – 2:0. Prvi polčas 
je tako povsem zasluženo pri-
padel domačinom, čeprav so 
imeli gostje nekoliko več žogo 

v svoji posesti, toda obenem 
so puščali ogromno prostora 
domačinom, kar so ti s pridom 
izkoristili.

Po zaostanku dveh zadetkov 
bi pričakovali, da bodo »mura-
ši« skušali igrati na vse ali nič 
in pritiskati proti domačim 
vratom, vendar se to ni zgo-
dilo. Kljub temu je Mura 05 v 
54. minuti prišla do najlepše 
priložnosti na tekmi. Poskušal 
je mladi Lotrič, ki se je sam 
znašel pred vratarjem Vreč-
kom, vendar preveč okreval 
in priložnost je splavala po 
vodi. Veliko napako je ptujska 
obramba naredila v 67. minuti, 
ko je po šestem kotu za Muro 
Valen Filipović povsem neo-
viran streljal z desne strani in 
premagal nemočnega Vrečka. 
Lepo priložnost, da bi pred-
časno odločili zmagovalca, so 
domači zamudili v 77. minuti, 
ko je po samostojnem prodo-
ru streljal ob Firerju najboljši 
posameznik srečanja Đaković. 
Kurež je v 81. minuti zapravil 
priložnost tekme, ko je s petih 
metrov nastreljal vratarja Mure 
Radana. V zadnjih minutah 

smo videli obupane poskuse 
Sobočanov, da bi dosegli izena-
čujoč zadetek, kar je bila voda 
na mlin domačim, ki so kar 
nekajkrat zapretili preko hitrih 
protinapadov. V 88. minuti je 
lepo akcijo modrih zapravil 
Veselič, ki je nekaj trenutkov 
pred tem vstopil v igro. Vsega 
je bilo konec v 93. minuti, ko 
je po veliki napaki gostujočih 
branilcev zadel Đaković. 

Solidno srečanje, ki si ga je 
ogledalo okrog 600 ljubiteljev 
nogometa, med njimi ogro-
mno privržencev črno-belih, 
je zasluženo pripadlo modrim, 
ki so tako na dobri poti, da na 
treh zaporednih domačih tek-
mah osvojijo devet točk. Prve 
tri so že na ptujskem kontu, 
odlična priložnost za nadalje-
vanje točkovne bere pa bo že 
prihodnji vikend, ko na Ptuj 
prihaja Dravinja.

Tadej Podvršek

Bela krajina – 
Aluminij 0:0

ALUMINIJ: Bratušek, Pranjič (od 
60. Breg), Topolovec, Bingo, Krajcer, 
Bajlec, Romih, Rotman, Vračko, Re-
šek (od 84. Potočnik), Medved. Tre-
ner: Bojan Flis.

Gostovanja v Črnomlju so 
vedno zahtevna in glede konč-
nega rezultata ponavadi ne-
gotova do konca. V nedeljo so 
nogometaši Aluminija odšli na 
tekmo optimistično in to kljub 
temu, da so nastopili brez »po-
rumenelih« Gregorja Režonje 
in Branimirja Djokiča, ter Mar-
ka Kmetca zaradi bolezni. Ne 
glede na to, da imajo Kidričani 
veliko igralcev, se je odsotnost 

E-mail: sport@radio-tednik.si

Atletika
Koren, Komel in Prstec 
balkanski prvak

Stran 15
Nogomet
Odranci na vrhu, Stojnci 
na dnu

Stran 14

Rokomet
Odličen polčas tokrat 
dovolj za zmago

Stran 12
Rokomet
Zmaga Drave za 
vzpodbudo

Strani 12

Aldo Ino Ilešič
Iz Ptuja v ZDA 
in nazaj

Stran 13
Namizni tenis
Dekleta Ptuja ugnala 
še Iskro

Strani 13

Urednk športnih strani: 
Jože Mohorič. Sodelavci: Danilo 
Klajnšek, Uroš Krstič, Milan 
Zupanc, Niko Šoštarič, Peter 
Golob, Ivo Kornik, Sebi Kolednik, 
Simeon Gönc, Janko Bezjak, Franc 
Slodnjak, Uroš Esih, Janko Bohak, 
Črtomir Goznik, Matija Brodnjak, 
Aleksandra Jelušič

Nogomet � 2. slovenska liga

Drava močnejša od Mure

2. SNL 
REZULTATI 9. KROGA: Labod 

Drava – Mura 05 3:1 (2:0), Bela kra-
jina – Aluminij 0:0, Krško – Garmin 
Šenčur 2:0 (0:0), Dravinja – Roltek 
Dob 1:2 (1:2), Interblock – Šmartno 
1928 2:1 (1:1)

1. INTERBLOCK 9 6 2 1 14:7 20
2. ALUMINIJ 9 4 3 2 18:11 15
3. LABOD DRAVA 9 4 3 2 16:11 15
4. DRAVINA KOST. 9 4 3 2 12:10 15
5. GAR. ŠENČUR 9 4 1 4 20:16 13
6. BELA KRAJINA  8 3 3 2 7:6 12
7. MURA 05 9 3 2 4 10:11 11
8. KRŠKO 8 3 0 5 5:10 9
9. ROLTEK DOB 9 2 2 5 10:18 8
10. ŠMARTNO '28 9 1 1 7 10:22 4

Foto: Črtomir Goznik

Ptujčani so proti Muri v prvem polčasu povedli 2:0 z dvema zadetkoma Ivana Firerja (na fotografiji).

Nogomet � Reprezentanca

Trije novinci

trojice izkušenih poznala, še 
posebej zaradi tega, ker za Belo 
krajino nastopa nekaj izkuše-
nih nogometašev s prvo liga-
škimi izkušnjami (Mitrakovič, 
Biščan, Perme, Žagar). 

V srečanje so bolje, oziroma 
odločnejše krenili nogometaši 
Bele krajine, ki so imeli teren-
sko pobudo. Dva strela je proti 
Bratušku sprožil Perme, s kate-
rima pa mu ni uspelo spreme-
niti rezultata. Sledil je odgovor 
Kidričanov: v 26. minuti je bil 
v priložnosti Pranjič, njegov 
strel z glavo pa je zletel preko 
gola. Devet minut kasneje je 
Medved s samostojnim prodo-
rom prišel v kazenski prostor 
domačinov, vendar je njegov 
strel domači vratar ubranil.

Drugi polčas je minilo v 
enakovredni igri, v kateri na 
žalost ni bilo veliko pravih 
priložnosti, saj se je večinoma 
igralo med obema kazenskima 
prostoroma. Mogoče so imeli 
nogometaši Bele Krajine za 
odtenek več od igre, vendar 
si prave priložnosti niso prii-
grali. Pri gostih je v 73. minu-
ti zapretil Vračko, vendar je 
ostalo samo pri poizkusu. Na 
koncu so bili najbolj razočara-
ni gledalci v Črnomlju, ki niso 
videli zadetkov. Gostje iz Kidri-
čevega se tako domov vračajo s 
pomembno točko iz prvega od 
treh zaporednih gostovanj.

Danilo Klajnšek

Nenad Đaković, Labod Dra-
va: »Mlada ekipa Mure je bila v 
naletu, saj so pred tem trikrat 
zapored slavili, vendar smo 
pritisnili že od samega začetka 
in polčas zanesljivo dobili. Pri 
gostujočem zadetku v drugem 
delu je bilo sicer nekaj panike 
v naših vrstah, vendar smo na 
koncu povsem zasluženo slavi-
li. Sicer pa bo treba popraviti 
realizacijo, kajti predvsem v 
drugem polčasu smo zapravili 
kopico priložnosti.«

Bojan Flis – trener Alumini-
ja: »Odsotnost izkušenih igral-
cev se nam je vsekakor pozna-
la, saj gre za nosilce naše igre, 
tako da sem na koncu zadovo-
ljen z osvojeno točko.«

Foto: Črtomir Goznik

Na prvem ponedeljkovem treningu sta bila zelo aktivna novinca 
Jan Koprivec (na tleh) in Haris Vučkič (v sredini).

Seznam kandidatov (23) za tekmi s Ferskimi 
otoki in Estonijo:

vratarji: Samir Handanovič (Udinese, Ita), Jasmin Handanovič (Man-
tova, Ita), Jan Koprivec (Udinese, Ita);

branilci: Mišo Brečko (Köln, Nem), Marko Šuler (Gent, Bel), Matej 
Mavrič (Kapfenberg Superfund, Avt), Boštjan Cesar (Chievo, Ita), Bojan 
Jokič (Chievo, Ita), Branko Ilič (Lokomotiv Moskva, Rus), Matija Škara-
bot (Gent, Bel);

zvezni igralci: Armin Bačinovič (Palermo, Ita), Josip Iličič (Palermo, 
Ita), Andraž Kirm (Wisla Krakov, Pol), Aleksander Radosavljevič (ADO 
Den Haag, Niz), Robert Koren (Hull City, Ang), Haris Vučkič (Newcastle, 
Ang), Valter Birsa (Auxerre, Fra), Dalibor Stevanovič (Vitesse, Niz);

napadalci: Zlatko Dedič (Bochum, Nem), Zlatan Ljubijankič (Gent, 
Bel), Tim Matavž (Groningen, Niz), Milivoje Novakovič (Köln, Nem), Nejc 
Pečnik (Nacional, Por).



Jeruzalem Ormož – 
Ribnica RH 27:25 
(19:10)

JERUZALEM: G. Čudič (10 
obramb), Belec (3 obrambe); Korpar 
4, Krabonja, Melnjak 4, Rajšp, Boga-
di 3, Gorenšek, B. Čudič 4, Ivanuša, 
Sok 2 (1), Hebar, Kljajič 1, Žuran 8, 
Kukec, Špegel 1. Trener: S, Prapotnik

IGRALEC TEKME: Alen Melnjak 
(Jeruzalem Ormož).

Zelo pomembna tekma za Vi-
narje je na tribune Športne dvo-
rane Hardek privabila okrog 
300 gledalcev, ki so videli zaslu-
ženo zmago Jeruzalema, in sicer 
prvo v tem prvenstvu. Odlični 
Ormožani so v 1. polčasu pov-
sem nadigrali staro dobro stran-
ko iz Ribnice in ji odčitali pravo 
rokometno lekcijo. Začelo se je 
z vodstvom 5:1, nadaljevalo z 
10:5, v 28. minuti pa je četa tre-
nerja Saše Prapotnika prvič po-
vedla za deset, 18:8. Izid v prid 
gostiteljev bi lahko bil še višji, če 
v golu Ribničanov ne bi solidno 
branil Torlo. Obramba Jeruza-
lema je bila čvrsta, napad zelo 

natančen, Rok Žuran s 7 zadetki 
nezaustavljiv. 

Tudi deset minut nadaljeva-
nja je bilo v korist Jeruzalema 
in prednost je narasla na  raz-
liko 11 golov, 24:13. Nato pa j 
sledil neverjetni mrk ormoških 
rokometašev, kar je že tradici-
ja drugega polčasa v tem pr-
venstvu. V Slovenj Gradcu so 
Ormožani izgubili drugi del z 
izidom 18:14, Mariboru 17:8, 
Celju 22:17, Škofji Loki 20:12 
in zdaj proti Ribničanom 15:8. 
V povprečju skoraj 7 zadetkov 
v polčasu! V zadnjih dvajsetih 
minutah je Ribničanom uspela 
serija z 12:3, celo delni izid 7:0, 
kjer Ormožani kar 12 minut 
niso zatresli mreže Perovška, ki 
je v golu uspešno zamenjal Tor-
la. Mladi vratar gostov je zbral 
pet obramb, od tega štiri zicer-

Drava Ptuj – Pomur-
je 28:27 (16:14)

DRAVA PTUJ: Bedenik (1 obram-
ba), Toš, Fridrih, Janžekovič 6, Ver-
denik, Bračič 9, Horvat, Mesarič 1, 
Šamperl, Sabo 4, Pukšič 1, Bezjak 5, 
Dogša (13 obramb), Zolar, Požar 1, 
Bedrač 1. Trener: Milan Baklan

Start v novo tekmovalno se-
zono 2010/2011 je bil uspešen 
za rokometno ekipo Drave, ki 
je v napeti tekmi še tretjič v za-
dnjih dveh mesecih premagala 
Pomurje – tokrat najbolj tesno, 
z 28:27. Ptujčani vstopajo v to 
sezono z zelo mlado ekipo, ki 
ji pot naprej kažeta izkušena 
Robert Bezjak in Matej Bračič. 
Srečanje so domačini začeli za-
držano in s plitko ter gibljivo 
obrambo različico 3–2–1. Ta 
jim je po nekaj dobrih obram-
bah Maksimiljana Dogše pri-
našala zadetek po zadetek 
prednosti in ta je bila najvišja 
nasploh na srečanju v 20. mi-
nuti, ko je na semaforju pisalo 
11:7. Nekaj tehničnih napak 
Ptujčanov in nedokončanih na-
padov je gostom iz Prekmurja 
omogočilo, da so se približali 
ter polčas končali le z dvema 
zadetkoma zaostanka. Ves čas 
srečanja sta s svojimi odloči-
tvami spravljala v obup igral-

ce obeh ekip sodnika, ki sta v 
36. minuti srečanja absolutno 
prestrogo z rdečim kartonom 
kaznovala za prekršek glavnega 
organizatorja ptujske igre Bez-
jaka. Z igralcem manj so Ptujča-
ni na hitro dvakrat zadeli in se 
odcepili za tri zadetke. Nekoli-
ko agresivnejša igra v obrambi 
in več zbranosti v napadu je 
igralce Pomurja pripeljala v 47. 
minuti do drugega vodstva na 
tekmi z 23:22. V zadnjih dese-
tih minutah je glavno breme 
na sebe prevzel najbolj izkušen 
mož Drave na igrišču Matej 
Bračič, ki je dosegel tri zapore-
dne zadetke in je mlado moštvo 

torek � 5. oktobra 201012 Šport

1. B SRL (m)
REZULTATI 2. KROGA: Velika Ne-

delja Carrera Optyl – Krško 25:37, 
Grča Kočevje – Alples Železniki 
30:21, Sevnica – Škofljica 29:27, Aj-
dovščina – Grosuplje 25:30, Mokerc 
Ig – Sviš Pekarne Grosuplje 28:31, 
Celje Pivovarna Laško B – Istrabenz 
plini Izola 33:29.

1. KRŠKO 2 2 0 0 4
2. CELJE PIVO. LAŠKO B 2 2 0 0 4
3. SVIŠ P. GROSUPLJE 2 2 0 0 4
4. GROSUŠLJE 2 1 1 0 3
5. GRČA KOČEVJE 2 1 0 1 2
6. ŠKOFLJICA 2 1 0 1 2
7. SEVNICA 2 1 0 1 2
8. ALPLES ŽELEZNIKI 2 1 0 1 2
9. ISTRABENZ IZOLA 2 0 1 1 1
10. AJDOVŠČINA 2 0 0 2 0
11. VELIKA NEDELJA  2 0 0 2 0
12. MOKERC IG 2 0 0 2 0

je in sedemmetrovko Bojanu 
Čudiču, ki mu letos nikakor ne 
gre s črte 7 metrov. Prednost 
Jeruzalema 26:17 je tako splah-
nela na 26:24 in šele Kljajič je z 
svojim edinim zadetkom uspel 
potrditi zasluženo zmago roko-
metašev iz malega mesta z veli-
kim srcem. V naslednjem kro-
gu v petek, 8. oktobra, Vinarji 
gostujejo pri Slovanu.

Uroš Krstič

Zagorje Gen-I – 
Mercator Tenzor 
41:27 (19:13)

MERCATOR TENZOR: Križanec 
M., Neubauer, Mateša 5, Majcen 
1, Korotaj 3, Prapotnik 12, Ciora 3, 
Močnik 1, Strmšek 1, Žunec, Bolcar, 
Erhatič 1. Trener: Nikola Bistrovič.

Rokometašice Mercatorja 
Tenzorja so v 3. krogu morale 
prvič priznati premoč tekmi-
cam. Ptujčanke so se z doma-
činkami enakovredno kosale 
do rezultata 3:3, nato pa so 
Zagorjanke naredile delni izid 
14:5. Gostje so se zatem sicer 
nekoliko približale, toda za 
dokončen priključek k Zagor-

popeljal v navidezno mirnejšo 
končnico, saj so domačini vodi-
li s 27:24. »Divjanje« po igrišču 
in neizkušenost sta gostom po-
novno omogočila, da so izena-
čili na 27:27. Zadnji zadetek na 
tekmi je za domačine dosegel 

Rokomet � 1. A SRL (m, ž)

Odličen polčas dovolj za prvo zmago

Rokomet � 2. SRL (m) - vzhod

Zmaga Drave za vzpodbudo, poraz Gorišnice

Foto: Črtomir Goznik

Ormoški rokometaši so v 4. krogu 1. državne lige zasluženo zabe-
ležili prvo zmago; na fotografiji je Iztok Korpar.

Foto: Črtomir Goznik

Mladi ptujski rokometaši so v uvodni tekmi dosegli zmago.

Bojan Čudič (Jeruzalem 
Ormož): »Odigrali smo feno-
menalni 1. polčas in nadigrali 
goste. Ne znam povedati, zakaj 
tako drastično pademo v dru-
gem delu. To bo treba ugotoviti 
ter popraviti in verjamem, da 
nam bo ta zmaga dala želeno 
samozavest za nove tekme.

1. A SRL (m)
REZULTATI 4. KROGA: Jeruzalem 

Ormož – Ribnica Riko hiše 27:25 
(19:10), Cimos Koper – Celje Pivovar-
na Laško 36:25 (19:18), Gorenje – 
Maribor Branik 29:23 (15:11), Šmar-
tno – Trimo Trebnje 28:33, (13:19), 
Slovenj Gradec – Krka 28:37 (16:15), 
Loka – Slovan 41:27 (19:13).

1. GORENJE 4 4 0 0 8
2. CELJE PIVO. LAŠKO 4 3 0 1 6
3. LOKA 4 3 0 1 6
4. CIMOS KOPER 4 3 0 1 6
5. MARIBOR BRANIK 4 2 0 2 4
6. TRIMO TREBNJE 4 2 0 2 4
7. SLOVENJ GRADEC 4 2 0 2 4
8. KRKA 4 1 0 3 2
9. SLOVAN 4 1 0 3 2
10. JERUZALEM ORMOŽ 4 1 0 3 2
11. RIBNICA RIKO HIŠE 4 1 0 3 2
12. ŠMARTNO 4 1 0 3 2

2. SRL (m) - vzhod
V nasprotju z rokometaši Drave, ki 

so slavili v uvodnem krogu, pa doma 
niso bili uspešni rokometaši Gorišni-
ce, ki so že imeli v rokah visoko vod-
stvo, na koncu pa so tesno izgubili. 
Poraza vsekakor niso pričakovali, 
tako kot ne ekipa Radeče MIK Celje. 
Obe ekipi sta po koncu minule se-
zone izpadli iz 1. B-lige in takšnega 
starta vsekakor nista pričakovali. 

REZULTATI 1. KROGA: Drava – 
Pomurje 28:27, Moškanjci Gorišnica 
– Arcont Radgona 23:24, Dobova 
– Radeče MIK Celje 29:28, Dol TKI 
Hrastnik – Brežice 38:25.

1. DOL TKI HRASTNIK 1 1 0 0 2
2. DOBOVA 1 1 0 0 2
3. DRAVA 1 1 0 0 2
4. ARCONT RADGONA 1 1 0 0 2
5. RADEČE MIK CELJE 1 0 0 1 0
6. POMURJE 1 0 0 1 0
7. MOŠKANJCI - GOR. 1 0 0 1 0
8. BREŽICE 1 0 0 1 0

DK

1. A SRL (ž)
REZULTATI 3. KROGA: Zagorje 

GEN I – Mercator Tenzor Ptuj 41:27 
(19:13), Piran vrtovi Istre – Olimpija 
37:43 (17:22), Krim Mercator –Žalec 
51:14 (24:5), Krka – Veplas Velenje 
31:20 (16:8), Casino Izola – Celje 
Celjske mesnine 30:29 (16:14). Pro-
sta je bila ekipa Ajdovščine.

1. KRIM MERCATOR 3 3 0 0 6
2. ZAGORJE GEN-I 3 2 1 0 5
3. OLIMPIJA 3 2 1 0 5
4. MER. TENZOR PTUJ 3 2 0 1 4
5. KRKA 2 1 0 1 2
6. PIRAN VRTOVI ISTRE 3 1 0 2 2
7. CASINO IZOLA 3 1 0 2 2
8. M. AJDOVŠČINA 2 1 0 1 2
9. VEPLAS VELENJE 3 1 0 2 2
10. CELJE C. MESNINE 2 0 0 2 0
11. ŽALEC  3 0 0 3 0

ko menjavami poskušal najti 
idealno sedmerico, ki bi lahko 
resneje ogrozila goste, ven-
dar so Krčani vse te poskuse 
uspešno obranili. Da so gostje 
tekmo pri Veliki Nedelji vzeli 
maksimalno resno, dokazuje 
tudi dejstvo, da je trener Uroš 
Šerbec prvo menjavo v ekipi 
opravil šele v 52. minuti. Zma-
ga gostov je zaslužena, vendar 
so vsi obiskovalci mnenja, da 
je razlika vendarle previsoka. 
Največja »krivca« za visoko raz-
liko sta vratar Jelovčan, ki je 
odlično branil strele iz igre in 
predvsem sedemmetrovke, in 
»bombarder« Kukavica, ki je z 
lahkoto zadeval tudi z 12 me-
trov. Pri Veliki Nedelji Carrera 
Optyl je vseeno treba pohvali-
ti celo ekipo za borbenost ter 
10-kratnega strelca Tomaža 
Špindlerja, vendar so gostje 
bili pač veliko boljši naspro-
tnik.

Danilo Klajnšek

Velika Nedelja 
Carrera Optyl – 
Krško 25:37 (10:20)

VELIKA NEDELJA: Meško 1, Maj-
cen, Kaučič 1, Hanželič 1, Horvat 5, 
Bezjak, Veselko 2, Kneževič, Preac, 
Ivančič 3, Kovačič, Tušak, Kumer 2, 
Špindler 10, Zorec. Trener: Samo 
Trofenik

Domači ljubitelji rokometa 
so upravičeno z velikim spo-
štovanjem pričakovali tekmo z 
lanskoletnim prvoligašem. Iz-
redno močna in disciplinirana 
zasedba Krškega je že v uvodu 
tekme pokazala, zakaj jih ima-
jo za glavne kandidate za prvo 
mesto in povratek v slovenski 
moški elitni rokometni razred.

Rokometaši iz Velike Nede-
lje so srečanje pričeli v velikem 
krču, kar so gostje izkoristili 
in že v 4. minuti povedli s 4:0. 
Domači so imeli v obrambi ve-
liko težav s hitrimi zunanjimi 
igralci, v napadu pa z izredno 
gibljivo cono Krškega. Veliko-
nedeljčani so se zelo trudili 
v napadu, toda tudi takrat, ko 
so imeli možnost zadeti iz sed-
mih metrov, jim to ni uspelo, 
saj je gostujoči gol dobesedno 
zaklenil vratar Jelovčan. Najve-
čja prednost gostov v prvem 
delu tekme je znašala štirinajst 
zadetkov, in sicer pri rezultatu 
6:20. Po minuti odmora so se 
domači vseeno zbrali in z del-
nim izidom 4:0 do konca pol-
časa znižali zaostanek na »zno-
snih« minus deset.

V drugem polčasu je bila 
igra veliko bolj izenačena, 
prednost gostov pa se je skozi 
celi drugi polčas gibala na var-
nih 10 do 12 zadetkov. Domači 
trener Samo Trofenik je z veli-

Rokomet � 1. B SRL (m) 

Šerbčevi varovanci 
pokazali svojo moč ...

jankam niso znale unovčiti 
sedemmetrovke in prednosti 
igralke več v polju. 

Varovanke ptujskega strate-
ga Nikole Bistroviča so v dru-
gem delu poskusile z agresiv-
nejšo obrambo, vendar so do-
mačinke predvsem po zaslugi 
Belorusinje Stsiapanove držale 
vse vajeti igre v svojih rokah, 
poleg tega pa je bila zelo razpo-
ložena tudi vratarka Zagorja. 
Ptujski trener je v zadnjih dvaj-
setih minutah poslal na igrišče 
pomlajeno zasedbo in razlika 
se je proti tretje rangirani ekipi 
v državi še povečala.

tp

iz položaja krožnega napadalca 
Leon Požar. 

Za uvod so Ptujčani tako 
prišli do težko priigrane zma-
ge. To jim je uspelo s solidno 
obrambo skozi celotno tekmo, 
z dobrimi obrambami Dogše, 
veliko borbenostjo vse ekipe, 
in lepo vzpodbudo gledalcev.

David Breznik

Trojica s prednostjo, 
zasledovalna skupina zaostala

1. SNL, rezultati 12. kroga:
HiT Gorica – Maribor 0:2 (0:1); strelca: 

Tavares 20., Cvijanovič 55.
Rudar Velenje – CM Celje 3:2 (1:1); strel-

ci: Trifkovič 33., Dedič 72., Mešić 90.; Bezjak 
12., Čadikovski 89.

Domžale – Primorje 4:1 (1:0); strelci: Bre-
zovački 44., Zatkovič 52., 87., Pekič 73.; Kre-
menovič 71. R. K.: Čoralič 76./Primorje

Nafta – Olimpija 2:3 (2:1); strelci: Kašnik 
18./ag., Bečiri 32.; Zeljković 14./11-m, Rako-
vič 55., Smiljanič 66.

Triglav Gorenjska – Luka Koper 0:0

1. MARIBOR 11 8 3 0 23:6 27
2. DOMŽALE 11 8 1 2 16:6 25
3. NAFTA 12 7 1 4 26:20 22
4. HIT GORICA 12 4 3 5 14:19 15
5. LUKA KOPER 12 4 2 6 13:16 14
6. RUDAR 12 3 4 5 16:21 13
7. PRIMORJE 11 3 3 5 21:22 12
8. TRIGLAV 12 2 5 5 11:24 11
9. CM CELJE 11 2 4 5 17:19 10
10. OLIMPUJA 12 2 4 6 15:19 10

Nogometaši Olimpije so z zmago v Lendavi vendarle ujeli 
priključek z ekipami pred njimi in so na zadnjem mestu le 
še zaradi slabše razlike v golih od Celjanov. Le-ti tudi brez 
odstavljenega trenerja Đuričiča ne nabirajo točk – tokrat 
so jih v šaleškem derbiju ugnali Velenjčani. Državni prvaki 
iz Kopra so tokrat remizirali v Kranju, tekmo pa je s klopi 
vodil Miran Pavlin! Slednji se s Karičem vrača med igralce, 
na klop pa bo sedel Primož Gliha (kratek čas tudi trener 
Drave). Temu bo še kako prav prišel dvotedenski reprezen-
tančni premor, saj bo lahko svojo novo ekipo povedel na 
mini priprave, po katerih načrtuje zmanjšanje zaostanka za 
vodilnimi.

Zmagi sta dosegli ekipi Maribora in Domžal, ki poleg Naf-
te tvorita vodilno skupino, preostanek moštev pa se v mali 
razliki petih točk nahaja na mestih od 4 do 10.

JM

Milan Baklan, trener Dra-
ve: »Za nadaljevanje je za našo 
ekipo zelo pomembna ta zma-
ga, ki bo dodatna motivacija za 
naprej. Z mladimi igralci smo 
dobili to zelo živčno srečanje, 
ki ni bilo preveč kvalitetno, am-
pak na koncu smo zasluženo 
zmagali.«

Nikola Bistrovič, trener 
Mercatorja Tenzorja: »Rezul-
tat je realen, ponovila pa se 
nam je zgodba iz pokala proti 
Krki, kjer smo dobro igrali 40 
minut in nato popustili. Tež-
ko je bilo psihološko dvigniti 
ekipo, povrh vsega so nam 
domačinke onemogočile našo 
najboljšo igralko Stelo Matešo, 
preostale igralke pa se v tej si-
tuaciji niso najbolje znašle.«



leto tekmovala v Pro Conti-
netnalnem rangu tekmova-
nja in bo precej dirk vozila 
po Evropi. Zakaj in kakšni 
so vaši cilji?

Aldo Ino Ilešič: Glavni cilj 
za ekipo je vsekakor prepo-
znavnost v Evropi (o. p. glavni 
sponzor Type One je velik proi-
zvajalec zdravil proti sladkorni 
bolezni v ZDA), saj bomo širili 
sporočilo našega sponzorja, da 
si lahko tudi s sladkorno bole-
znijo vrhunski športnik. Za na-
slednje leto je cilj dirka Giro Di 
Italia, za leto 2012 pa celo Tour 
De France.«

Kakšno je stanje v sloven-
skem kolesarstvu?

Aldo Ino Ilešič: »Slovenska 
reprezentanca je bila zelo moč-
na na svetovnem prvenstvu v 
Avstraliji, kar je samo dodaten 
pokazatelj, da se v našem kole-
sarstvu odlično dela.«

Doping v vašem športu?
Aldo Ino Ilešič: »Doping, kot 

vemo, je vedno v kolesarstvu 
tema številka ena ob rezultatih. 
Žal se ga ne moremo izognit, 
vendar glede na vse kolesarje, 
ki so jih dobili, in glede na stan-
darde, ki so sedaj, gre ta tema 
na veliko boljšo plat in je v na-
šem športu vedno manj upora-
be nedovoljenih sredstev.«

Zraven kolesarstva ste 
mojster še v ...?

Aldo Ino Ilešič: »Mojster ... 
bom rekel za vse, kar me za-
nima, kajti če me nekaj dovolj 
privlači, se temu posvetim do 
te mere, da to tudi obvladam.«

V nekaj stavkih nam opi-
šite vaš delavni kolesarski 
dan, posvečen treningu?

Aldo Ino Ilešič: »Po obilnej-
šem zajtrku malo podrobneje 
pogledam plan treninga. Ogle-
dam si začrtano pot in si pred 
odhodom navadno zapišem 
vse pomembnejše podatke o 
treningu prejšnjega dne. Nato 
se odpravim na kolo, zatem pa 
kosilo, opravim vaje za spro-
ščanje, nato grem najraje za 
nekaj ur počivat.«

Ste kolesar ameriške eki-
pe Team Type One. Ali so 
ZDA za vas sanjska država 
oziroma kako bi opisali ži-
vljenje v tej državi?

Aldo Ino Ilešič: »Sanjska de-
žela je težko reči, saj ima vsak 
posameznik, ki potuje v ZDA, 
svoja pričakovanja. Moj pogled 
na ZDA je, da je to zares ena 
zelo velika država, kjer se da 

doseči vse, v kar verjamemo. 
Za moj okus pa je vse skupaj 
preveliko in v Sloveniji nam je 
zaenkrat še zelo zelo lepo.«

Ob športu ste tudi uspe-
šen poslovnež. Vaše družin-
sko podjetje DAV, d. o. o., je 
pred kratkim odprlo novi 
športni center Campus. Za-
kaj ta projekt?

Aldo Ino Ilešič: »Naša druži-
na Ilešič se je želela lotit dolo-
čenega posla in posredno se 
je ta posel povezal z športom. 
Z idejo, ki je prišla na plan 
leta 2009, smo se spoprijate-
ljili in v njej videli tudi dobro 
priložnost. Zelo hitro je zrasel 
novi športni center Campus in 
športniki ter rekreativci so z 
njim dobili nove zelo potrebne 
vadbene površine na Ptuju.«

David Breznik

Drugi krog prvenstva v mo-
ški in ženski namiznoteniški 
ligi je prinesel popolno zmago-
slavje ptujskih ekip. Fantje so 
gostovali v Rakeku, kjer so po 
pričakovanjih gladko opravili z 
domačo ekipo. V tem krogu se 
ni zgodilo nobeno preseneče-
nje, saj so slavili vsi favoriti. Po 
dveh krogih je v vodstvu zaradi 
najboljše razlike v osvojenih 
setih novomeška Krka, kjer si 
sicer želijo naslov prvaka, ven-
dar njihova medsebojna sreča-
nja z ostalimi favoriti še sledijo. 

V prvi ženski ligi je po pri-
čakovanjih na vrhu ravenski 
Fužinar, takoj za njimi so Ptuj-
čanke. Te so tokrat prijetno 
presenetile in ugnale Iskro 
Avtoelektriko v gosteh. Slednje 
so bile vrsto let najboljša eki-
pa v državi, sedaj pa vendarle 
nekoliko pešajo. Pot do zma-
ge pa za mlado ekipo Ptuja ni 
bila lahka, saj so kar tri točke 
osvojile z minimalno zmago 
3:2 (dvakrat Zera, enkrat Ter-
bučeva). Vse tri točke za doma-
činke je osvojila Pavlinova. Če 
bodo Ptujčanke nadaljevale v 
takšnem tempu, potem bodo 
najresnejše kandidatke za sam 
vrh – v tem trenutku ima le Fu-
žinar s Fajmutovo in Kasabovo 
močnejšo ekipo.

1. SNTL – moški
REZULTATI 2. KROGA: PPK Ra-

kek – Ptuj 0:5, Kema Puconci – 
Muta 5:1, Edigs Mengeš – Sobota 
2:5, Finea Maribor – Tempo Velenje 
5:0, Krka – Ilirija 5:0.

1. KRKA 2 2 0 4
2. KEMA PUCONCI 2 2 0 4
3. FINEA MARIBOR 2 2 0 4
4. SOBOTA 2 2 0 4
5. PTUJ 2 1 1 2
6. TEMPO VELENJE 2 1 1 2
7. EDIGS MENGEŠ 2 0 2 0
8. MUTA 2 0 2 0
9. ILIRIJA 2 0 2 0
10. PPK RAKEK 2 0 2 0

PPK RAKEK – PTUJ 0:5
Gornik – Pavič 0:3, Rebec – Ovčar 

2:3, Zdovc – Piljak 1:3, Rebec – Pa-
vič 0:3, Gornik – Piljak 0:3.

1. SNTL – ženske
REZULTATI 2. KROGA: Iskra Avto-

elektrika – Ptuj 3:5, Ilirija – Arrigoni 
4:5, Fužinar Interdiskont – Kajuh 
Slovan 5:0, Ljubljana – Logatec 5:4, 
Sobota – Muta 0:5

1. FUŽINAR INTERDISKONT 2 2 0 4
2. PTUJ 2 2 0 4
3. LJUBLJANA 2 2 0 4
4. ILIRIJA 2 1 1 2
5. MUTA 2 1 1 2
6. ISKRA AVTOELEKTRIKA 2 1 1 2
7. ARRIGONI 2 1 1 2
8. LOGATEC  2 0 2 0
9. KAJUH SLOVAN 2 0 2 0
10. SOBOTA 2 0 2 0

ISKRA AVTOELEKTRIKA – 
PTUJ 3:5

Livera – Zera 2:3, Pavlin – Terbuc 
3:0, Silič – Rojko 0:3, Pavlin – Zera 
3:2, Livera – Rojko 0:3, Silič – Ter-
buc 2:3, Pavlin – Rojko 3:0, Silič – 
Zera 2:3.

Danilo Klajnšek
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Ptujski kolesar Aldo Ino 
Ilešič je pred kratkim po-
stal tudi poslovnež, saj je v 
začetku meseca septembra 
njihovo družinsko podjetje 
DAV, d. o. o., skupaj z Deja-
nom Zavcem odprlo novi 
športni center Campus. 
Profesionalni športnik je 
svoje prve kilometre pre-
vozil v Kolesarskem klubu 
Perutnina Ptuj, medtem ko 
zadnji dve leti vozi za ame-
riško profesionalno ekipo 
Team Type One. Njegova 
pot ga tako vodi iz Ptuja v 
ZDA in nazaj, medtem ko je 
glavni skupni imenovalec 
na tej poti Alda Ina Ilešiča 
nedvomno šport.

Se še spomnite vašega pr-
vega kolesa?

Aldo Ino Ilešič: »Se. Imam ga 
še zmeraj doma. Sicer je srebr-
ne barve in ima je bela pomo-
žna kolesa. Reče se mu Kekec.«

Kakšni so bili vaši prvi 
kilometri prevoženi v Ko-
lesarskem klubu Perutnina 
Ptuj?

Aldo Ino Ilešič: »Vsekakor 
zanimivi, polni pričakovanj in 
veliko je bilo novega iz kilome-
tra v kilometer. Najbolj pa mi 
je bilo všeč to, da sem skoraj 
vsak vikend s klubom odšel na 
kakšno dirko. Najprej so bile 
te dirke po Sloveniji, nato pa 
smo odhajali tudi v tujino. Sem 
vsekakor hvaležen, da so mi v 
Kolesarskem klubu Perutnina 
Ptuj dali to priložnost, da so 
me vzgojili in me tudi dobro 
usmerjali.«

Zakaj kolesarstvo?
Aldo Ino Ilešič: »Vedno sem 

bil navdušen nad športi, kjer 
potrebuješ zraven kakšen re-
kvizit. Če se spominjam naza, 
sem imel v mislih smučanje, 
karting ali kolesarstvo. Zakaj 
kolesarstvo, točno ne vem, am-
pak vem, da mi je bila ta špor-
tna panoga v tistem trenutku 
najbolj všeč in z uspehi kolesa 
več nisem izpustil iz rok.«

Profesionalna pot?
Aldo Ino Ilešič: »Vse skupaj 

se je začelo v moji prvi članski 
sezoni, ko sem bil star osem-
najst let in sem vozil za ekipo 
Perutnine Ptuj do 23. leta sta-
rosti. Takrat je bila ločena pro-
fesionalna ekipa, a sem se ude-
leževal tudi njihovih dirk, kjer 
so večinoma vozili le poklicni 
kolesarji in prvi večji uspeh 
je bila moja etapna zmaga na 
kolesarski dirki Po Sloveniji s 
ciljem v Ljubljani. Takrat sem 
si enostavno dejal, da če sem 
zmogel to, bom zmogel še 
veliko več in sem se podal na 
profesionalno pot, na kateri 
sledim svojim ciljem.«

Vaš pogled na letošnjo se-
zono?

Aldo Ino Ilešič: »Sezona je 
bila vsekakor odlična, saj sem 
dosegel šest etapnih zmag v 
kategoriji UCI 2.2. Žal pa mi na 
dirki po Kaliforniji ni šlo naj-
bolje, saj nisem obdržal forme 
in ta dirka je ena izmed mojih 
glavnih v prihodnjem letu.«

Ekipa Team Type One, v 
kateri vozite, bo prihodnje 

Ena na ena � Aldo Ino Ilešič

Iz Ptuja v ZDA in nazaj!

Foto: Črtomir Goznik

Aldo Ino Ilešič: »Sezona je bila vsekakor odlična, saj sem dosegel šest etapnih zmag v kategoriji 
UCI 2.2.«

Kako dobro poznate 
lokalni šport?

Aldo Ino Ilešič: »Mislim, 
da ne zelo dobro, kajti ni-
sem veliko časa posvečal 
tekmovalnemu športne-
mu dogajanju na Ptuju, 
ampak sedaj z našim no-
vim športnim centrom 
Campus se bo zadeva prav 
gotovo zelo spremenila.«

Kdo so lokalni šam-
pioni, za katere še po-
sebej stiskate pesti?

Aldo Ino Ilešič: »Vse-
kakor je eden izmed njih 
moj partner in odličen 
boksar Dejan Zavec. Nika-
kor ne morem mimo svoje 
punce atletinje Nine Kola-
rič in Kolesarskega kluba 
Perutnina Ptuj.«

Vaš športni nasvet?
Aldo Ino Ilešič: »Vsak 

športnik naj vztraja pri ti-
stem, kar si je zadal za svoj 
cilj.«

Namizni tenis � 1. SNTL 

Dekleta ugnala še Iskro

Foto: Črtomir Goznik

Vesna Rojko in Ivana Zera (na fotografiji) sta dosegli dve posamič-
ni zmagi, eno je dodala Vesna Terbuc.

Foto: NŠ

Inter (v ospredju) na vajetih Dušana Zorka

Foto: Črtomir Goznik

Aldo Ino Ilešič je član ameriške profesionalne kolesarske ekipe 
Team Type One. 

Na ljubljanskem hipodromu Sto-
žice so prejšnjo nedeljo odpeljali 
20. dirke letošnje kasaške sezone. 
V rejski dirki najboljših slovenskih 
konj za »jesenski kriterij« na 2600 
metrov dolgi stezi so člani KK Ljuto-
mer zasenčili celotno konkurenco. 
Slavil je Inter na vajetih Dušana Zor-
ka (1:22,1), drugi je bil Alain Delon 
(Jože Sagaj ml.), tretji pa Leonidas 

OZ (Rene Hanžekovič). Zmaga v 
kvalifikacijski dirki dveletnikov za 
nastop na državnem prvenstvu (Lju-
tomer, 17. oktober) je prav tako od-
šla v ljutomerski klub (All Julianu S 
– Janko Sagaj), med zmagovalce iz 
ljutomerskih vrst pa sta se vpisala 
še Rosabela (Mirko Šonaja) in Ram-
bo (Branko Seršen). 

NŠ

Konjeniški šport 

Interju »jesenski kriterij«



ko, Rumež, Kuserbanj (od 57. Murat), 
Marinič, Darmopil, Čeh (od. 64. An-
tolič), Fridl, Šnajder. Trener: Miran 
Emeršič. 

PODVINCI – KOROŠKE 
GRADNJE 3:4 (1:3)

STRELCI: 0:1 Slemenik (1), 0:2 
Jerlah (10), 1:2 Kupčič (12), 1:3 Jelič 
(35), 2:3 Mori (60), 3:3 Kupčič (78. z 
11 m), 3:4 Jelič (89)

PODVINCI: Vesenjak, Šebela, To-
plak, Brumen, Ivančič (od 46. Mori), 
Lah (od 46. Kuserbanj), Marinič, Pe-
trovič (od 46. Novak), Kokot (od 46. 
Juršek), Kupčič, Hauptman. Trener: 
Damjan Bezjak. 

1. liga MNZ Ptuj: 
popoln preobrat 
Hajdine proti Vidmu

REZULTATI 6. KROGA: 
SREDIŠČE – PRAGERSKO 3:0 b. 

b. (gostje niso prišli na tekmi)
GORIŠNICA –BUKOVCI 5:2
APAČE – ROGOZNICA 7:1 (4:0)
STRELCI: 1:0 Vajsbaher (2), 2:0 

Širovnik (5), 3:0 Predikaka (25), 4:0 
Predikaka (28), 5:0 Pepelnik (72), 
6:0 Predikaka (77), 6:1 Hrga (85), 
7:1 Pepelnik (82)

LOVRENC – OPLOTNICA 4:0 (1:0)
STRELCI: 1:0 Drevenšek (11), 2:0 

Pučko (60), 3:0 Tominc (65), 4:0 To-
minc (82)

HAJDINA – VIDEM 3:2 (1:2)
STRELCI: 0:1 Kokol (30), 0:2 Ko-

kol (35), 1:2 Ficko (39. z 11 m), 2:2 
Ficko (79), 3:2 Vrabl (83)

DORNAVA – SKORBA 1:5 (1:1)
STRELCI: 0:1 Brodnjak (10), 1:1 

Golob (17), 1:2 Krajnc (46), 1:3 Bro-
dnjak (68), 1:4 Krajnc (77. z 11 m), 
1:5 Krajnc (80)

1. SREDIŠČE OB D. 6 6 0 0 17:2 18
2. SKORBA 6 5 1 0 14:3 16
3. HAJDINA 6 4 1 1 11:5 13
4. LOVRENC 6 3 2 1 11:4 11
5. DORNAVA 6 3 0 3 12:11 9
6. BUKOVCI 6 3 0 3 11:14 9
7. OPLOTNICA 6 2 2 2 7:9 8
8. APAČE 6 2 1 3 16:12 7
9. GORIŠNICA 6 1 2 3 8:14 5
10. PRAGERSKO 6 1 0 5 8:20 3
11. ROGOZNICA 6 0 2 4 5:17 2
12. VIDEM 6 0 1 5 5:14 1

2. liga MNZ Ptuj: 
prva zmaga Hajdoš

REZULTATI 6. KROGA: 
MAKOLE – TRŽEC 4:1 (1:0)
STRELCI: 1:0 Sagadin (30. z 

11 m), 2:0 Vindiš (50), 3:0 Vindiš 
(70), 4:0 Stojnšek (73), 4:1 Emer-
šič (86)

SLOVENJA VAS – LESKOVEC 1:2 
(0:0)

STRELCA: 0:1 Jelen (67), 0:2 Je-
len (82. z 11 m), 1:2 Matič (87)

GRAJENA – PODLEHNIK 0:0

PODVINCI AGROCENTER PTUJ – 
SPODNJA POLSKAVA 6:2 (3:1)

STRELCI: 1:0 Modrič (20), 2:0 
Svržnjak (22), 3:0 Svržnjak (34), 3:1 
Topalovič (45), 4:1 Stater (70), 4:2 
Špes (73), 5:2 Svržnjak (80), 6:2 Svr-
žnjak (85)

HAJDOŠE – CIRKULANE 3:2 
(1:1)

STRELCI: 1:0 Ornik (6), 1:1 Kelc 
(28), 1:2 Kelc (54), 2:2 Drevenšek 
(62), 3:2 Drevenšek (78)

MARKOVCI – ZGORNJA POLSKA-
VA 2:0 (2:0)

STRELCA: 1:0 Strelec (14), 2:0 
Šmigoc 22)

1. PODVINCI A. P. 6 5 0 1 25:7 15
2. MAKOLE 6 5 0 1 16:6 15
3. TRŽEC 6 5 0 1 20:14 15
4. GRAJENA 6 4 2 0 22:4 14
5. CIRKULANE 6 3 0 3 9:12 9
6. MARKOVCI 6 3 0 3 9:13 9
7. LESKOVEC 6 3 0 3 9:18 9
8. PODLEHNIK 6 2 2 2 15:10 8
9. ZG. POLSKAVA 6 1 1 4 7:15 4
10. HAJDOŠE 6 1 1 4 7:21 4
11. SLOVENJA VAS 6 0 2 4 3:8 2
12. SP. POLSKAVA 6 0 0 6 8:22 0

Veteranske lige 
MNZ Ptuj

VETERANI 35 ZAHOD
REZULTATI 4. KROGA: Pragersko 

– Mons Claudius 1:1, Boč – Hajdina 
5:0, Podlehnik – Polskava 0:1, Po-
horje Oplotnica – Lovrenc 7:0

1. POLSKAVA 4 4 0 0 6:1 12
2. POHORJE OPL. 4 2 1 1 15:8 7
3. PRAGERSKO 4 2 1 1 10:5 7
4. MONS CLAUD. 4 2 1 1 9:5 7
5. PODLEHNIK 4 2 1 1 8:6 7
6. BOČ 4 2 0 2 8:5 6
7. HAJDINA 4 0 0 4 3:15 0
8. LOVRENC 4 0 0 4 3:17 0

VETERANI 35 VZHOD
REZULTATI 4. KROGA: Borovci – 

Drava Ptuj 0:12, Grajena – Dornava 
1:5, Bukovci – Prepolje 3:0, Videm – 
Skorba 1:4.

1. DRAVA PTUJ 4 4 0 0 22:3 12
2. SKORBA 4 3 0 1 20:7 9
3. DORNAVA 4 3 0 1 13:6 9
4. VIDEM 4 2 1 1 14:7 7
5. BUKOVCI 4 2 0 2 8:17 6
6. GRAJENA 4 1 1 2 6:14 4
7. BOROVCI 4 0 0 4 3:22 0
8. PREPOLJE -1 4 0 0 4 2:12 -1

VETERANI 40
REZULTATI 4. KROGA: Ormož – 

Leskovec 2:1, Podvinci – Gorišnica 
2:1, Apače – Tržec 3:3, Zgornja Pol-
skava – Markovci 1:0.

1. ZG. POLSKAVA 4 3 1 0 9:4 10
2. MARKOVIC 4 3 0 1 18:3 9
3. ORMOŽ 4 3 0 1 10:7 9
4. GORIŠNICA 4 2 0 2 9:7 6
5. APAČE 4 1 1 2 7:15 4
6. TRŽEC 4 1 1 2 7:17 4
7. PODVINCI 4 1 0 3 4:7 3
8. LESKOVEC 4 0 1 3 4:8 1

Danilo Klajnšek

3. SNL – vzhod
V sedmem krogu 3. lige je prišlo 

do spremembe na samem vrhu pr-
venstvene razpredelnice. Tam so 
po visoki zmagi v Zrečah sedaj no-
gometaši Odrancev, ki so zamenjali 
Kovinarja iz Štor, ki je gladko izgubil 
na gostovanju v Gradu – obe vodilni 
ekipi imata enako število točk. Za 
njima sta Malečnik in Čarda: prvi so 
s »petico« odpravili Palomo, drugi pa 
so ugnali Stojnce. Slednjim ne gre in 
ne gre in so zdrsnili na zadnje mesto; 
z istim številom točk si to mesto de-
lijo z Bistrico in Šentjurjem. Slednji 
je šele v tem krogu prišel do prve 
zmage, in to prav proti varovancem 
trenerja Mladena Dabanoviča, ki ni-
kakor ne morejo sestaviti dobre igre 
v vseh devetdesetih minutah. Po na-
vadi jim po prvem polčasu kaže do-
bro, nato pa kot po pravilu popustijo 
in posledično izgubljajo točke. 

REZULTATI 7. KROGA: Čarda – 
Stojnci 2:0 ( 2:0), MU Šentjur – AHA 
EMMI Bistrica 3:1 (0:1), Koroška 
Dravograd – Tehnostroj Veržej 3:2 
(2:2), Zreče – Odranci 1:4 (0:1), 
Malečnik – Paloma 5:0 (4:0), Simer 
šampion – Tromejnik G. Kalamar 2:0 
(1:0), Grad – Kovinar Štore 3:0 (2:0).

1. ODRANCI 7 5 1 1 24:10 16
2. KOVINAR ŠTORE 7 5 1 1 15:10 16
3. MALEČNIK 7 4 1 2 15:10 13
4. ČARDA 7 3 3 1 10:6 12
5. DRAVOGRAD 7 3 2 2 12:11 11
6. GRAD 6 2 3 1 12:10 9
7. SIMER ŠAMPION 7 2 3 2 12:11 9
8. ZREČE 7 2 3 2 8:8 9
9. TEH. VERŽEJ 7 3 0 4 14:20 9
10. TROMEJNIK 7 2 2 3 9:12 8
11. PALOMA 6 2 2 2 5:9 8
12. A. E. BISTRICA 7 1 1 5 17:19 4
13. ŠENTJUR 7 1 1 5 7:15 4
14. STOJNCI 7 1 1 5 8:17 4

ČARDA – STOJNCI 2:0 
(2:0)

STRELCA: 1:0 Krajnc (22. iz 
11m), 2:0 Pavel (24)

STOJNCI: Zajc, Janžekovič (od 73. 
Roškar), Topolovec, Klinger (od 81. 
Gajšek), Meznarič, Golob, Fridauer, 
Milošič, Turkuš, Kokot, Nežmah (od 
57. Leben). Trener: Robert Težački. 

MU ŠENTJUR – AHA EMMI 
BISTRICA 3:1 (0:1)

STRELCI: 0:1 Divjak (18), 1:1 Filo-
vič (54), 2:1 Bojovič (59), 3:1 Filovič 
(82)

AHA EMMI BISTRICA: N. Danilo-
vič, Levart, Ramot, Modrič (od 36. 
A. Danilovič), Beranič, Hren (od 80. 
Hrušman), Razboršek, Mlinar, Div-
jak, Stegne, Tkavc (od 68. Jelenko). 
Trener: Mladen Dabanovič.

Štajerska liga: 
Zavrč zanesljiv 
v Ormožu

Nekateri ljubitelji nogometa so 

pričakovali, da bo v nedeljo konec 
zmagovite serije Zavrča, vendar so 
varovanci trenerja Mirana Emeršiča 
rutinirano opravili z domačimi no-
gometaši, ki so svoj edini zadetek 
dosegli v zadnjih trenutkih srečanja. 
Zavrč tako še naprej ostaja na prvem 
mestu prvenstvene razpredelnice, 
sledi mu Šoštanj, ki je tokrat prema-
gal Pohorje. Hladen tuš so na sobo-
tnem srečanju doživeli nogometaši 
iz Gerečje vasi, saj so bili minimalno 
poraženi od Pece, ki je dosegla zma-
goviti zadetek petnajst minut pred 
koncem srečanja. Izgubili so tudi 
nogometaši Podvincev, in to znova 
dokaj nesrečno: zadnji zadetek na 
tekmi z gosti iz Slovenj Gradca (za 
njih igra tudi Borut Tisnikar, nekdanji 
igralec Drave) so prejeli minuto pred 
koncem regularnega dela srečanja 
... Podvinčani so od 83. minute igrali 
z igralcem manj, saj je bil izključen 
Marinič (2. rumeni karton). Lokalni 
obračun je bil v Rogaški Slatini, kjer 
so »steklarji« brez večjih težav ugnali 
sosede iz Rogatca. Klavrn izkupiček 
klubov iz MNZ Ptuj (razen vodečega 
Zavrča) je s porazom proti Pesniča-
nom zaokrožil poljčanski Boč.

REZULTATI 7. KROGA: ZAVA Gere-
čja vas – Peca 0:1 (0:0), GIC Gradnje 
Rogaška – Mons Claudius 4:0 (2:0), 
Šoštanj – Pohorje 3:1 (1:0), Marles 
hiše – Šmarje pri Jelšah 3:2 (0:2), 
Tehnotim Pesnica – Boč Poljčane 
2:0 (0:0), Podvinci – Koroške Gra-
dnje 3:4 (1:3), Carrera Optyl Ormož 
– Zavrč 1:3 (0:1).

1. ZAVRČ 7 7 0 0 24:5 21
2. ŠOŠTANJ 6 5 0 1 25:5 15
3. PECA 7 4 1 2 9:8 13
4. POHORJE 7 4 0 3 19:12 12
5. TEH. PESNICA 6 4 0 2 12:8 12
6. GIC ROGAŠKA 7 3 0 4 10:20 9
7. ŠMARJE PRI J. 6 2 2 2 18:12 8
8. BOČ POLJČANE 7 2 2 3 11:13 8
9. OPTYL ORMOŽ 6 2 2 2 8:13 8
10. MONS CLAUD. 7 2 0 5 8:14 6
11. ZAVA GER. VAS 7 1 3 3 7:14 6
12. MARLES HIŠE 7 2 0 5 10:21 6
13. PODVINCI 7 1 3 3 10:16 5
14. KOROŠKE GR. 7 1 1 5 8:18 4

ZAVA GEREČJA VAS – 
PECA 0:1 (0:0)

STRELEC: 0:1 Lesjak (75)
ZAVA GEREČJA VAS: Zupanič, 

Kaisersberger, Draškovič, Lončarič, 
Miha Lešnik, Šešo, Kukec, Kokot, 
Gerečnik (od 89. Miha Lešnik), Ben-
ko, Vnuk. Trener: Franc Žitnik. 

CARRERA OPTYL ORMOŽ 
– ZAVRČ 1:3 (0:1)

STRELCI: 0:1 Čeh (21. z 11 m), 
0:2 Šnajder (72), 0:3 Murat (76), 1:3 
Habjanič (93. z 11 m)

CARRERA OPTYL ORMOŽ: Šnaj-
der, Novak, Druzovič, Fijavž, Kolarič, 
Zorman (od 76. Kardum), Hebar (od 
46. Srša), Piberčnik (od 46. Košnik), 
Habjanič, Zadravec, Štiberc. Trener: 
Aleš Jurčec.

ZAVRČ: Golob, Gabrovec (od 76. 
Vinkovič), Lenart (od 79. Fruk), Mur-
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39. šahovska olimpijada: 
Rus Kirsan Iljužimov ostal predsednik 
FIDE, Slovenci povprečni

V sredo je kongres FIDE na prizorišču 39. šaho-
vske olimpijade izvedel volitve novega predsednika 
mednarodne šahovske organizacije. Za to mesto je 
kandidiral sedanji predsednik Kirsam Iljužinov in 
bivši svetovni prvak Anatolij Karpov. Premočno je 
s 95 glasovi zmagal dosedanji predsednik, njegov 
protikandidat jih je prejel 55. Po neuradnih podat-
kih naj bi krmilo Evropske šahovske zveze prevzel 
Silvio Danailov iz Bolgarije. Ob takšnem izidu je 
morda vprašljiva dodelitev organizacije svetovnega 
mladinskega prvenstva leta 2012 Sloveniji. 

Po treh uvodnih zmagah proti Novi Zelandiji, Veliki 
Britaniji in Nizozemski in neodločenem rezultatu proti 
Nemčiji so Slovenke zasedale visoko 8. mesto. Čeprav je bil 
poraz z minimalnim rezultatom 2,.5:1,5 v petem kolu proti 
odlični ameriški ekipi nekako pričakovan, pa so naše doži-
vele hladen tuš v sedmem kolu, ko so jih gladko s 3:1 pre-
magale solidne Kubanke in nato v osmem kolu še odlične 
Poljakinje. Slovenke so na koncu klonile z Armenijo kar z 
0,5:3,5 in tako zasedle končno 32. mesto. Naslov je osvojila 
prva ženska ruska reprezentanca.

Tudi slovenski moški ekipi je po štirih kolih kazalo odlič-
no, saj je bila na 19. mestu. Sledil je samo remi z dokaj skro-
mno Mongolijo, poraz proti ruski prvi ekipi in proti Srbiji 
ter neodločen rezultat proti Latviji. Slovenci so v zadnjem, 
11. krogu, izgubili z Brazilijo z 1,5:2,5 in zasedli končno 36. 
mesto. Naslova so se veselili šahisti Ukrajine.

Silva Razlag, sta 

Šahovski kotiček

Izpopolnjevalni seminar 
Društva nogometnih trenerjev Ptuj

Društvo nogometnih trenerjev Ptuj organizira brezplačen izpopol-
njevalni seminar, ki bo v četrtek, 21. 10. 2010 ob 16. uri, na Me-
stnem stadionu v Ptuju, Čučkova ulica 7.

Tema seminarja je sistem igre 1-4-2-3-1, kontinuiran napad z  za-
ključkom na vrata. Temo bodo prikazali igralci članske ekipe Labod 
Drava, pod  vodstvom trenerja PRO Bojana Špehonje. 

S prisotnostjo na seminarju, si trener pridobi 10 točk, za podaljša-
nje licence v  letu 2011! Prijavite se s prijavnico po faxu: 78 77 631 
ali  e-pošti: info@sport-ptuj.si do  ponedeljka, 18. 10. 2010!  Vse 
dodatne informacije na tel.: 051 310 009 (prof. Boštjan Zemljarič).

Športni napovednik

V nedeljo so v Dornavi gostovale 
nogometašice novomeške Krke, si-
cer večkratne državne prvakinje, ki 
so v slovenskem ženskem nogometu 
razred zase. Vlogo favoritinj so upra-
vičile in po pričakovanjih visoko zma-
gale. Domačinkam iz Dornave pa se 
je borbenost in vztrajnost izplačala, 
saj so dosegle častni zadetek. Na 
vseh drugih srečanjih ni bilo nobenih 
presenečenj.

REZULTATI 5. KROGA: ŽNK Dor-
nava – Krka 1:15 (0:7), HV TOUR 
Slovenj Gradec – Jevnica 2:1 (1:1), 
Maribor – Rudar Škale 0:7 (0:4), 
Pomurje Beltinci – Velesovo Kamen 
Jerič 11:1 (6:1).

1. KRKA 5 5 0 0 30:1 15
2. POMURJE - BEL. 5 3 1 1 21:7 10

3. RUDAR ŠKALE 5 3 1 1 16:6 10
4. SLOV. GRADEC 5 3 0 2 16:9 9
5. MARIBOR 5 2 0 3 9:14 6
6. JEVNICA 5 1 2 2 12:10 5
7. VELESOVO K. J. 5 1 0 4 5:30 3
8. ŽNK DORNAVA 5 0 0 5 2:34 0

ŽNK DORNAVA – KRKA 
1:15 (0:7)

STRELKA ZA DORNAVO: Mateja 
Arnuš v 90. minuti

ŽNK DORNAVA: Alenka Murko, 
Patricija Golob, Maja Skaza, Mateja 
Arnuš, Saša Ljubec, Daša Grdina, 
Katja Nežmah, Nina Podhostnik, 
Saša Fras, Gabrijela Milec, Teja 
Šmintič. Trener: Mitja Serdinšek.

Danilo Klajnšek 

Nogomet � 1. SŽNL

Dornavčanke vendarle 
do častnega zadetka

Nogomet � 3. SNL vzhod, Štajerska liga, 1. in 2. liga MNZ Ptuj

Odranci na vrhu, Stojnci na dnu

Foto: Tomaž Dogša

Igralci Središča ob Dravi so v 1. ligi MNZ Ptuj še edino moštvo s 100-odstotnim izkupičkom.

Foto: Črtomir Goznik

Dornavčanke so v nedeljo gostile najboljšo slovensko žensko no-
gometno ekipo.  
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Karting: Ptujčani 
solidno v Čedadu

V Cividalu pri Čedadu je po-
tekala šesta dirka za državno 
prvenstvo v kartingu in po-
kalno prvenstvo Slovenije, na 
katerem so nastopili tudi voz-
niki AMD Ptuj. Le-ti so nastopili 
dobro, kljub temu da niso v 
skupnem seštevku osvojili no-
benega prvega mesta.

V R-4 sta nastopila Nina 
Vodušek, ki je v tekmovanju za 
državno prvenstvo osvojila 4. 
mesto, in Vid Pšajd, ki je osvo-
jil šesto mesto. Enaki mesti sta 
zasedla tudi v tekmovanju za 
slovenski pokal. 

V R-5 je v skupno drugo me-
sto osvojil Luka Ploj, Anja Vo-
dušek je bila peta, Žan Zabret 
je bil šesti, Blaž Božak je bil 
sedmi. V pokalnem tekmova-
nju je bil Luka Ploj četrti, Žan 
Zabret šesti in Anja Vodušek 
sedma.

V razredu do 125 ccm pokal 
Sportstil je Albin Pernat osvo-
jil skupno drugo mesto, Aleksij 
Oman je bil tretji, Zlatko Oman 
četrti in Branko Pšajd peti.

V seštevku ekip je 1. me-
sto osvojilo AMD Šlander (37 
točk), drugo MLM Racing (35), 
3. mesto pa so si privozili tek-
movalci AMD Ptuj (27 točk).

Danilo Klajnšek

Naslednje balkanske veteran-
ske igre bodo prihodnjo leto v 
Domžalah, z letošnjimi v Laris-
si pa so veterani Atletskega klu-
ba Cestno podjetje Ptuj sklenili 
letošnjo poletno sezono. Le 
Prstec se namerava novembra 
še udeležiti panpacifiških atlet-
skih igre za veterane v Novi 
Zelandiji.

Atletski pokal 
Slovenije v 
mnogobojih: pet 
kolajn ostalo na Ptuju

Po tem, ko so ptujski atlet-
ski delavci na začetku poletne 
sezone pripravili državno pr-
venstvo v mnogoboju, vmes 
pa še državno pionirsko prven-
stvo in atletski pokal za mlajše 
mladince, se je minuli konec 
tedna na Ptuju končala letošnja 
sezona z atletskim pokalom v 
mnogoboju. V tej zahtevni in 
naporni, a v Sloveniji tudi de-
ficitarni atletski disciplini je v 
vseh starostnih kategorijah na-

stopilo okoli 90 tekmovalcev. 
Najmnožičnejša je bila konku-
renca med najmlajšimi, med-
tem ko sta med člani nastopila 
le dva tekmovalca, še slabše 
pa je bilo med članicami, kjer 
se za nastop v sedmeroboju ni 
odločila nobena slovenska tek-
movalka. 

Člani domačega Atletskega 
kluba Cestno podjetje Ptuj so 
si priborili pet kolajn, edino 
zlato pa je okrog vratu obesila 
Maja Bedrač v kategoriji U12. 
V četveroboju, ki ga je sesta-
vljal tek na 60 metrov (8,50 
sekunde), skok v daljino (495 
centimetrov), met žvižgača in 
tek na 300 metrov (47,12 se-
kunde) je suvereno zmagala, 
prav v saki disciplini pa je bila 
boljša od fantov v isti starostni 
kategoriji. Pri fantih je bil Žan 
Viher drugi, Jaka Kostanjevec 
pa tretji. Pri dve leti starejših, 
v kategoriji U12, je Jan Bezjak 
osvojil prav tako drugo mesto. 
Med pionirkami U16 je Maru-
ška Korpič Lesjak zasedla tretje 
mesto.

Uroš Esih

od letošnjega februarja v ple-
snem klubu Samba pod vod-
stvom Natalije Banovič. Trenu-
tno se pripravljata na državno 
prvenstvo v kombinaciji, ki bo 
16. oktobra v Mariboru.

JM

Lepšega in boljšega starta v le-
tošnje kegljaško prvenstvo si v ptuj-
skem kegljaškem klubi niso mogli že-
leti. Po treh krogih v moški in ženski 
konkurenci so v obeh konkurencah 
dosegli po tri zmage. Fantje so proti 
Litiji prišli do visoke zmage, vendar 
so se morali zanjo močno potruditi; v 
najslabšem primeru bi se lahko kon-
čalo z remijem, vendar sta Janez Čuš 
in Milan Čeh v zadnjih dveh igrah 
uspela premagati svoja tekmeca. Ob 
njiju so posamične zmage dosegli še 
Drago Arnuš, Zdravko Sušanj in Bo-
ris Premzl.

Še bolj napeto je bilo v ženskem 
dvoboju domačih deklet in njihovih 
tekmic, Komcela iz Celja. O končnem 
izidu so odločali samo trije podrti ke-
glji, ki so na koncu prinesli zmago 
Ptujčankam. Za ptujsko ekipo so 
posamične zmage dosegle Nada Fri-
dl, Selena Bombek in Melita Krušič, 
predvsem prva je dosegla odličen 
rezultat, ki je na koncu precej pripo-
mogel k zmagi. 

3. SKL – vzhod (m)
REZULTATI 3. KROGA: Drava 

Deta Center – Litija 2001 7:1, Ga-
šper Korotan – Prepolje 6:2, Loko-
motiva Dixi – Rile Servis 6:2, Raden-
ska II. – Piramida 5:3, Nafta – Žalec 
Petrol 2:6.

1. LOKOMOTIVA DIXI 3 3 0 0 6
2. DRAVA DETA CENTER 3 3 0 0 6
3. ŽALEC PETROL 3 3 0 0 6
4. GAŠPER KOROTAN 3 2 0 1 4
5. NAFTA 3 1 1 1 3
6. PREPOLJE 3 1 0 2 2
7. RADENSKA II. 3 1 0 2 2
8. LITIJA 2001 3 0 1 2 1

9. PIRAMIDA 3 0 0 3 0
10. RILE SERVIS 3 0 0 3 0

DRAVA DETA CENTER – 
LITIJA 2001 7:1 (3182 – 
3104)

DRAVA DETA CENTER: Arnuš 
530, Sušanj 522, Kozoderc 539, 
Premzl 537, Čuš 515, Čeh 539.

GAŠPER KOROTAN – PRE-
POLJE 6:2 (3301 – 3282)

PREPOLJE: Brezner 530, Dremelj 
544, M. Kirbiš 552, J. Kirbiš 566, F. 
Kirbiš 565, Ornik 525.

2. SSKL – vzhod (ž)
REZULTATI 3. KROGA: Drava 

Deta Center – Komcel 5:3, Gašper 
Korotan – Ceršak 5:3, Šoštanj II. – 
Litija 1:7, Nafta – Rudar 2:6. V tem 
krogu je bil prost Lanteks III.

1. RUDAR 3 3 0 0 6
2. DRAVA DETA CENTER 3 3 0 0 6
3. CERŠAK 3 2 0 1 4
4. GAŠPER KOROTAN 3 2 0 1 4
5. LITIJA 2 1 0 1 2
6. LANTEKS III. 2 1 0 1 2
7. NAFTA 3 1 0 2 2
8. KOMCEL 3 0 0 3 0
9. ŠOŠTANJ II. 2 0 0 2 0

DRAVA DETA CENTER 
– KOMCEL 5:3 (2887 – 
2884)

DRAVA DETA CENTER: Fridl 543, 
Bombek 507, Krušič 477, Kozoderc 
437, Plajnšek 471, Kolar 452.

Danilo Klajnšek

Slovenski atletski veterani so 
se na jubilejnih, 20. Balkanskih 
atletskih veteranskih igrah v 
grškem mestu Larissa, na kate-
rih je nastopilo okoli 760 vete-
ranov in veterank iz 11 držav 
balkanskega polotoka, odlično 
odrezali. Domov so se vrnil z 
devetinštiridesetimi kolajna-
mi, od tega je bilo 23 zlatih, 
15 srebrnih in 11 bronastih. 
Sedem so jih prispevali ptujski 
veterani Dušan Koren, Miki 
Prestec in Branimir Komel. 

Najstarejši med njimi, Dušan 
Koren, ki tekmuje v starostni 
kategoriji od 55 do 60 let, je 
osvojil celotno barvno paleto 
kolajn. Z odličnim metom ko-
pja (44,78 metra) je zmagal, 
najbližjega konkurenta pa je za 
sabo pustil za skoraj osem me-
trov. Koren je bil drugi v skoku 
v višino (140 centimetrov) in 
tretji v skoku v daljino s presko-
čenimi 423 centimetri. Naslov 
balkanskega prvaka, zraven 
pa še srebrno oziroma brona-
sto kolajno, sta uspela osvojiti 
tako Prstec kot Komel. Starejši 
Prstec, ki tekmuje v starostni 
kategoriji od 50 do 55 let, je 
bil najboljši v skoku v višini s 
155 centimetri. Enak rezultat 
je dosegel tudi njegov srbski 
tekmec, vendar je imel Prstec 
manj neuspešnih poizkusov na 
omenjeni višini. Prstec je bil 
drugi v suvanju krogle z rezul-
tatom 12,31 metra, v metu dis-

ka pa osmi (35,30 metra). Sre-
dnjeprograš Branimir Komel 
je bil prehiter za konkurenco 
na 1500 metrov, za kar je pora-
bil 4 minute in 43 sekunde. Na 
5000 metrov je Komel končal 
na tretjem mestu s časom 17 
minut in 22 sekund. 

Balkansko prvenstvo je pred 
dvema tednoma potekalo na 
vročem grškem soncu, s tem-
peraturami okoli 35 stopinj. 

Prejšnji konec tedna je bil 
v Beogradu mednarodni ple-
sni turnir IDSF International 
Open v standardnih in latin-
skoameriških plesih. Sodelo-
vali so plesni pari iz 22 držav. 
V kategoriji mlajših mladincev 

sta se ga udeležila tudi Ana 
Ekart in Nejc Fir. V standar-
dnih plesih sta se uvrstila na 
odlično 5. mesto, v latinskoa-
meriških plesih pa sta zasedla 
7. mesto. 

Ana in Nejc skupaj trenirata 

Atletika � AK Cestno podjetje Ptuj

Koren, Komel in Prstec balkanski prvaki

Ples

Odličen uspeh Ane in Nejca

Branimir Komel, Dušan Koren in Miki Prstec so v Grčiji osvojili tri naslove balkanskih prvakov.

Dobri rezultati v tujini
Ptujski atletski veterani so se v drugi polovici poletne sezone ude-

ležili številnih tekmovanj, največ v sosednjih državah. Konec avgusta 
so se trije člani veteranske sekcije Atletskega kluba Cestno podjetje 
Ptuj udeležili odprtega prvenstva Hrvaške v Osijeku, skupaj pa so se 
osemkrat povzpeli na zmagovalne stopnice. V starostni kategoriji od 55 
do 60 let je Dušan Koren zmagal v metu kladiva in v skoku v višino, v 
skoku v daljino pa je bil drugi. Najbolj pa se je izkazal v metu, kopja, kjer 
je zmagal z rezultatom 41,26 metra. Miki Prstec je v starostni katego-
riji od 50 do 55 let dosegel zmagi v suvanju krogle (12,84 metra) in v 
metu diska (35,06 metra), v metu kladiva pa je bil drugi (35,06 metra). 
Nastopil je tudi Aleš Velikonja (od 40 do 45 let), drugi je bil v skoku v 
daljino, tretji pa v višino.

Omenjeni veterani so se udeležili še več mitingov v Lipnici v sosednji 
Avstriji. Prstec je tam postavil državni rekord za svojo starostno katego-
rijo v metu gire (14,05 metra) in osebni rekord v metu kladiva (35,05 
metra).

Kegljanje � 2. SRL, 3. SRL

Zmaga za tri keglje ...

Zmagovalna ekipa MDSS Ptuj

Medobčinsko društvo slepih 
in slabovidnih Ptuj je v sobo-
to, 25. septembra, na kegljišču 
MDSS Ptuj izvedlo prvenstvo 
slepih in slabovidnih Sloveni-
je v vrtnem kegljanju za leto 
2010. Vse prisotne sta pozdra-
vila predsednik MDSS Ptuj An-
ton Žerak in predsednik komi-
sije za športno rekreativno in 
šahovsko dejavnost pri MDSS 
Ptuj Boštjan Bratušek.

Tekmovalci in tekmovalke 
so se pomerili v ekipni in po-
samezni konkurenci (6 moških 
ekip in 6 ženskih ekip in še do-
datno 11 posameznikov), sku-
paj je nastopilo 47 tekmovalk 
oz. tekmovalcev. Sodnik tek-
movanja je bil Zvonko Peršuh.

Rezultati: 
članice: 
ekipno: 1. Murska Sobota, 2. Ma-

ribor, 3. Nova Gorica;
posamezno, B1: 1. Silva Mlinarič 

(MS), Karmen Vogrič (NG), 3. Darja 
Ter (MB);

posamezno, B2: 1. Dragica Šer-
nek (MB), 2. Marija Jurančič (MS), 3. 
Marijana Banjat (KR);

posamezno, B3: 1. Milica Pongra-
čič (MS), 2. Zdenka Benedik (KR), 3. 
Majda Ravter (MS).

Člani:
Ekipno: 1. Ptuj, 2. Lubnik – Kranj, 

3. Ljubljana;
posamezno, B1: 1. Mirko Osterž 

(MB), 2. Štefan Maučec (MS), 3. Aldo 
Podveršič (NG); 

posamezno, B2: 1. Franc Vaupo-
tič (PT), 2. Igor Žagar (LJ), 3. Miran 
Prešiček (CE); 

posamezno, B3 in B4: 1. Boštjan 
Štirn (LJ), 2. Mirko Hribernik (KR), 3. 
Jože Cestar (PT) … 6. Andrej Strelec 
(PT) …

JM

Vrtno kegljanje 

Prvenstvo slepih in slabovidnih
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Pa se za začetek, kot se ob 
tako visokem jubileju spodobi, 
sprehodimo skozi zgodovino. 
Kot je povedala ravnateljica 
Doma Danica Starkl, je njego-
va ustanovitev tesno povezana 
z ustanovitvijo ptujske gimna-
zije. 18. septembra leta 1900 
je bilo namreč slavnostno 
odprtje osemletne Gimnazije 
Franca Jožefa in Nemškega 
študentskega doma z 91 ležišči 
(v Prešernovi ulici še danes 
stojita takrat na novo zgrajeni 
stavbi, v eni je Osnovna šola 
Olge Meglič, v drugi pa uradi 
s pisarnami).

»Leta 1910 so zgradili na 
domskem vrtu zgradbo s telo-
vadnico in dodatnimi sobami 
– zmogljivost ležišč so poveča-
li na 150. V domu so stanovali 
študenti, delo vzgojiteljev so 
izvajali profesorji gimnazije in 
starejši študenti – imenovali 
so jih prefekti,« je pojasnila 
Starklova.

Takratni varovanci, ki so bili 
le fantje, so prihajali iz Avstrije, 
Ogrske in Češke. V ustanovi se 
je govorilo nemško, slovenske-
ga študenta so le redko spreje-
li.

Leta 1903 so odprli tudi 
dekliški dijaški dom v okviru 
Dekliške meščanske šole, ki je 
delovala v prostorih današnje 
Osnovne šole Mladika. Ta je 
lahko sprejel 65 deklet, ki so se 
učila šivanja in knjigovodstva. 
»Oba domova sta imela učno-
vzgojni namen, hkrati pa sta 
predstavljala ponemčevalno 
politiko mestne oblasti,« je de-
jala ravnateljica.

Z nastankom nove države 
Kraljevine SHS leta 1919 so 
se nemški uradniki večinoma 
izselili iz Ptuja in tako sta do-
mova nadaljevala svoje delo v 
slovenskem jeziku. 

Po drugi svetovni vojni sta 
se oba združila na Prešernovi 
ulici, kjer so nato večinoma 
živeli vojne sirote in socialno 
ogroženi otroci. »Razmere so 
bile iz leta v leto boljše in v 
sedemdesetih letih se je na 
nivoju države začela razvijati 
domska vzgoja kot stroka, ta-
krat imenovani domovi učen-
cev so bili namenjeni dijakom 
srednjih šol, ki so v njih bivali 
zaradi oddaljenosti. V osemde-
setih se je začela gradnja šte-
vilnih novih dijaških domov v 
Sloveniji – tudi Ptuj ga je dobil 
leta 1980 v stavbi, kjer je še da-
nes,« je zaključila zgodovinski 
opis sogovornica.

Vzor ostalim 
slovenskim 
domovom

24. septembra so tako v 
Domu obeležili tradicionalni 
domski dan (ta je namenjen 
njihovim varovancem, ki na ta 
dan ne gredo k pouku, ampak 
ga po besedah ravnateljice sko-

zi različne aktivnosti, na katere 
povabijo tudi starše in učitelje 
iz šol, posvetijo drug druge-
mu), ki je bil letos nekoliko 
drugačen, saj sta se mu pridru-
žila praznovanja že omenjenih 
visokih jubilejev.

Na dan, na katerega so se 
pripravljali že od marca, so po-
leg najrazličnejših dejavnosti 
za njihove varovance pripravi-
li tudi humanitarno-prodajno 
razstavo slik, ki so jih v ta na-
men darovali številni umetni-
ki, ter osrednjo slovesnost v 
amfiteatru ptujske gimnazije.

Udeležili so se je številni go-
stje, ki so v svojih govorih po-
hvalili Dijaški dom Ptuj. Renata 
Zupanc Grom iz Ministrstva za 
šolstvo in šport ga je, na pri-
mer, podala kot vzgled drugim 
takšnim slovenskim ustano-
vam glede na to, kako sodeluje 
z okoljem in kako rešuje seda-
njo, ne preveč blestečo situaci-
jo nepolnih domov.

Iz šolskega ministrstva je 
prišla tudi Urška Zobec, ki je 
povedala, da take topline, kot 
jo čuti v tem domu, ni v nobe-
nem doslej. Spregovoril je tudi 
ptujski župan Štefan Čelan, ki 
je poudaril domski pomen za 
podporo vzgojno-izobraževal-
nega dela v slovenskem, regij-
skem in mestnem področju ter 
obujal spomine na svoja sre-
dnješolska leta, ki jih je preži-
vel v ruškem dijaškem domu.

Po prireditvi so si obiskoval-
ci lahko ogledali tudi razstavo 
fotografij o razvoju doma, ki 
je stalno razstavljena na njego-
vem stopnišču.

Zanimivo je, da je iz zgodo-
vine na Ptuju ostala posebnost 
te ustanove v primerjavi z 

drugimi takšnimi slovenskimi 
– vzgojno delo izvajajo ne le 
za dijake srednjih šol, ampak 
tudi za učence osnovne šole 
s prilagojenim programom in 
osnovnih šol. Prvič so bili na-
mreč učenci nameščeni v dom 
leta 1963, ko so mestne oblasti 
iskale rešitve za pomoč social-
no šibkim družinam.

Vedno novi 
programi vzgojnega 
dela

V ptujskem dijaškem domu 
še tako danes, poleg 66 dija-
kov srednjih šol, biva 14 otrok 
osnovnih šol in šole s prilago-
jenim programom. Prav tako 
najdejo pri njih streho nad gla-
vo tudi razni tuji dijaki, študen-
ti in profesorji, ki jih na ptujski 
gimnazij ali v šolskemu centru 
gostijo prek mednarodnih iz-
menjav. Trenutno tako priča-
kujejo goste iz Hrvaške, pred 
kratkim so jih imeli iz Nemčije 
in Italije, v poletnih počitnicah 
pa imajo kolonije za otroke iz 
zamejstva. Slednjim je po be-
sedah Starklove na Ptuju zelo 
všeč, saj jim ne ponujajo samo 
prostora, ampak njihovi vzgo-
jitelji brezplačno sodelujejo 
tudi pri izvedbi programa.

Se pa seveda tudi pri njih 
spopadajo z današnjim tren-
dom zmanjšanega vpisa v ta-
kšne ustanove. »Vedno manj 
je vpisa (tudi v srednje šole), 
vendar mi uspevamo obdržati 
isto število dijakov zdaj že ne-
kaj let, kar nas zelo veseli. To 
nam uspeva, ker ustvarjamo 
nove programe vzgojnega dela 
glede na potrebe mesta, regije 

in tudi države,« je prepričana 
ravnateljica.

Pred kratkim so izvedli dvo-
letni projekt evropskega soci-
alnega sklada in skupaj s Šol-
skim centrom Ptuj pripravili 
model dela z mladimi, ki imajo 
različne težave in so na tem, da 
bodo zapustili izobraževanje. 
»Ta model je krasen, takšno 
delo bomo tudi nadaljevali – 
upam, da bomo zanj pridobili 
še več denarja. V okviru tega 
imamo Šolo druge priložnosti, 
ki jo izvajamo že tretje leto, 
prek nje pridejo k nam dijaki 
in učenci na nekajurno, teden-
sko, mesečno ali pa celoletno 
bivanje. To so mladostniki, ki 
potrebujejo več vzpodbude in 
podpore,« je razložila sogovor-
nica.

Dve leti se tudi že trudijo, da 
bi odprli dnevni center za var-
stvo otrok od 6. razreda naprej 
v popoldanskem času ali ob 
vikendih. Ker trenutno za ta 
projekt niso dobivali denarja 
iz ministrstva, bi morali starši 
varstvo plačevati, kar po mne-
nju Starklove v tem času, ko ni-
majo denarja že za druge reči, 
ni pričakovati.

Tako upajo, da bodo v priho-

dnje zadeve drugačne, zato so 
tudi prijavili velik projekt sku-
paj s ptujskim centrom za soci-
alno delo in občino: »Če bomo 
uspešni in bomo dobili denar, 
bomo začeli tudi brezplačno 
ponujati usluge popoldanske-
ga in dnevnega varstva. To je 
vrsta dela, ki ga v vseh drugih 
evropskih državah dijaški do-
movi imajo, pri nas pa se še 
sploh ni razvil, in v tem vidim 
veliko nišo našega dela. Imamo 
namreč vse, kar je potrebno za 
izvajanje takih programov (od 
prostorov do kadra), nimamo 
pa denarja, da bi jih lahko izva-
jali brezplačno.«

V pričakovanju 
nove šole

Prav tako si zelo želijo nove 
šole za otroke s prilagojenim 
programom, današnja Osnov-
na šola dr. Ljudevita Pivka dela 
namreč, po besedah Starklove, 
v nemogočih razmerah: »Na 
Ptuju jo nujno potrebujejo 
otroci, njihovi starši in vsi mi, 
ki delamo z njimi. Šola naj bi 
se zgradila na našem dvorišču, 
kar bi pomenilo napredek v 
kvaliteti šolstva, tako za obči-

no, kot za šolo in dijaški dom.«
Uporabljala bi lahko njihovi 

kuhinjo in jedilnico, zato bi 
bila gradnja cenejša. »Zelo so 
bili navdušeni, da bi bilo tako, 
ampak do začetka gradnje ne 
pride in ne pride. Zdaj so nam 
na oddelku za družbene dejav-
nosti ptujske občine obljubili, 
da naj bi v tem tednu podpisali 
pogodbo o začetku gradnje. 
Ker je bilo to rečeno že veli-
kokrat, upam, da so besede 
resnične,« je nadaljevala ravna-
teljica.

Skupaj s strokovnimi kolegi 
ima v bodočnosti v mislih tudi 
nastanek središča za skrb za 
otroke s posebnimi potrebami 
in tiste, ki živijo v nemogočih 
razmerah. »Ta center bi lahko 
pomagal številnim mladim in 
družinam,« je zaključila sogo-
vornica, ki je tudi vesela, da 
so z ustanovami, s katerimi 
pri svojem delu sodelujejo, 
torej srednjimi in osnovnimi 
šolami, centrom za socialno 
delo, zdravstvenim domom in 
občino Ptuj, skozi leta ustvarili 
dobro sodelovanje, ki se kaže v 
številnih skupnih projektih in 
dejavnostih.

Polona Ambrožič

Ptuj � Častitljiva jubileja Dijaškega doma Ptuj

Puščanje pomembnih sledi
»Ne hodi po uhojenih poteh. Raje pojdi tja, kjer ni poti in pusti sled,« so v ptujskem dijaškem domu napisali na listek ob darilcih, ki so jih 
poklanjali svojim gostom 24. septembra. Le-ta je bil zanje poseben dan, saj so proslavili domski dan, ki ga obeležijo vsako leto v tem me-
secu, pa tudi dvojni jubilej: 110-letnico obstoja dijaškega doma in 30 let njegovega delovanja v zdajšnji stavbi na Arbajterjevi ulici.

Foto: PA

Ptujski dijaški dom vodi ravnateljica Danica Starkl.
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Visoka jubileja so med drugim proslavili s slavnostno prireditvijo.

Foto: PA

Nastopili so tudi domski varovanci.



Pot iz Swakopmunda na-
daljujemo do največjega na-
mibijskega pristanišča Walvis 
bay in že na poti nas pozdra-
vljajo številne ladjedelnice in 
predvsem naftne ploščadi, ki 
predstavljajo veliko upanje in 
prihodnost za Namibijo. V la-
guni tega pristaniškega mesta 
prebivajo kormorani in flamin-
gi, ki zapeljivo na eni nogi spre-
mljajo dogajanje na kopnem in 
v morju, kjer se nahaja njihova 
hrana. Vendar pa je območje 
ob morju v zimskem času zelo 
podvrženo mrzlim atlantskim 
tokovom, saj temperature zju-
traj komaj presežejo 10 oC, in 
če temu dodaš še ledeno mrzel 
atlantski veter, ti tudi domače 
žganje bolj malo pomaga. Pot 
nadaljujemo v puščavo Namib, 
ki je glede temperatur mnogo 
bolj prijazna. No, vsaj tako sem 
mislil.

Regija etnične skupine Nama 
je mnogo privlačnejša in bolj 
nepredvidljiva, kot sem sploh 
upal pomisliti.

Nama etnična skupina: vaški 
tradicionalizem se kaže tudi na 
področju religije, saj je staro-
davno verovanje v »sveti ogenj«, 
preko katerega se vaški modre-
ci pogovarjajo s svojimi pred-
niki in le-ti posredujejo sporo-
čilo bogovom. »Krščanstvo je 
sodobna religija, ki zagotavlja 
naš družbeni razvoj in bogatim 
otrokom boljše izobraževanje,« 
mi je pripovedoval eden izmed 
delavcev v kampu Sesriem, 
»vendar večina ljudi še vedno 
prakticira naše verovanje,« je 
zaključil. Imel sem srečo, da 
sem prisostvoval pri eni izmed 

takšnih molitev. Torej, v okviru 
večjega števila bivalnih enot 
se nahaja poseben prostor za 
molitve. Ko se starešina ali po-
sameznik v okviru svoje hiše 
začnejo pogovarjati s svojimi 
predniki, si morajo najprej oči-
stiti usta in s to umazano vodo 
popljuvati nič krivo rožo. Na-
kar se pogovor začne in ti bolj 
izkušeni res padejo v neke vr-
ste trans, povzdignejo se preko 
zemeljskega zaznavanja in tako 

se pogovorijo o vseh težavah v 
vasi, med posamezniki ipd. Ko 
se molitveni pogovor konča, si 
morajo ponovno očistiti usta 
in ponovno zaliti to rožo. Po-
dobna oblika čaščenja predni-
kov ob svetem ognju je sicer v 
Afriki zelo razširjena, posebno 
znotraj domorodne skupine 
Bušmani ali San.

Nacionalni park Namib, 
predvsem te izjemne rdeče 
sipine so vsekakor največja 

znamenitost Namibije. Razpro-
stira se vzdolž Atlantske obale 
dobrih 500 kilometrov in v širi-
ni med 70 in 200 kilometrov v 
notranjost. Povprečno pade na 
letni ravni bistveno manj kot 
100 milimetrov dežja. Puščava 
Namib je geološko gledano naj-
starejša puščava na svetu, sipi-
ne pa so pravzaprav delo reke 
Orange, ki jo omejuje na jugu. 
Reka Orange namreč teče čez 
osrednjo namibijsko planoto 
in s seboj v smeri morja tran-
sportira na kupe peska. Ko 
slednji enkrat dosežejo morje, 
jih močan atlantski tok in pli-
movanje potisne na obalo, kjer 
dokonča zgodbo o nastanku 
sipin v notranjosti Namiba mo-
čan veter. Sipina na letni ravni 
zraste za približno 2 milimetra, 
manjše sipine pa so pravzaprav 
premikajoče in odvisne od ve-
trov. Najvišja sipina sega 354 
metrov visoko. 

Po dolgi vožnji od Walvis 
baya do Sesriema, kjer smo 
postavili šotorišče, nas je priča-
kal izjemen pogled na sončni 
zahod v objemu sesriemskega 
kanjona. Gre za globoko rečno 
korito, ki je z vodo napolnjena 
le v času deževnega obdobja, 
sicer pa je zanimiva turistična 
točka. Bolj kot sam kanjon me 
je prevzela dotrajana cesta in 
družine pavijanov, ki so hiteli 
pred sončnim zahodom v svoje 
domovanje, ki so si ga obliko-
vali v kanjonu. Sonce je bilo v 
zatonu bližnjih sipin, pogledi 
so bili impozantni in potem se 
je pričela igra sonca in sence. 
Namreč, tisti del telesa, ki sem 
ga še imel na soncu, je bil izpo-
stavljen prijetnim 25 oC, pre-
ostali del telesa izven dosega 
sončnih žarkov, pa se je hladil 
na 17 oC. Telo se poskuša pri-
lagajati obema skrajnostnima, 
vendar ne gre.

Nadaljevanje prihodnjič
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Torek, 5. oktober
Danes goduje Marcel.
Danes je svetovni dan učiteljev.
1713 se je rodil francoski pisatelj, filozof in urednik ter glavni pisec velike 
francoske Enciklopedije Denis Diderot. 
1883 se je rodil francoski dramatik Charles Mere.
1908 je po 30 letih okupacije Avstro-Ogrska razglasila aneksijo Bosne in Her-
cegovine.
1905 sta brata Wilbur in Orvill Wright opravita z letalom rekordno dolg polet: 
38 minut.
1936 se je rodil se je češki pisatelj in politik Václav Havel.
1947 so ustanovili Komunistični informacijski biro, znan kot Kominform ozi-
roma Informbiro.
1813 so se vdali Francozi v Ljubljani, 8. oktobra pa še posadka v Trstu. Ilir-
skih provinc je bilo konec.
Torek, 6. oktober
Danes goduje Vera.
Danes je svetovni dan bivalnega okolja.
1014 je umrl kralj Samuel, ki je osnoval močno makedonsko državo ob uporu 
poti bizantinski državi. Srce mu je odpovedalo, ko je zagledal svoji 14.000 
oslepljenih vojakov. 
1459 se je v Nürnbergu rodil pomorščak in geograf Martin Behaim, ki je izde-
lal najstarejši ohranjeni globus.
1846 se je rodil ameriški izumitelj George Westinghouse. Družba Westingho-
use je postavila JE Krško.
1887 se je rodil švicarski arhitekt in načrtovalec mest Le Corbusier, ki je pri 
svojih stvaritvah združeval modernistično funkcionalnost z drznim skulptural-
nim ekspresionizmom.
1889 so odprli v Parizu sloviti lokal Moulin Rouges (mulen ruž – rdeči mlin).
1927 so v New Yorku prvič predvajali prvi zvočni film z naslovom Pevec jaz-
za.
Četrtek, 7. oktober
Danes goduje Marko.
1571 je združeno ladjevje krščanskih držav v bitki pri Lepantu v Korintskem 
zalivu premagalo Turke. To je bil zadnji spopad ladij na vesla.
1879 so podpisali nemško-avstrijsko zavezništvo, ki se mu je leta 1883 pri-
družila še Italija. Na ta način je nemški kancler Bismark zagotovil vpliv na 
Avstrijo.
1928 je bil Ras Tafari okronan za etiopskega cesarja z nazivom Haile Sela-
sie.
1938 so ustanovili v New Yorku zvezo nemških pisateljev v izgnanstvu. Častni 
predsednik je bil Thomas Mann.
1949 je bila ustanovljena Nemška demokratična republika.
1950 so kitajske čete zasedle Tibet.
Petek, 8. oktober
Danes goduje Brigita.
1690 so Beograd zavzeli Turki. To je povezano z dogodki, ki so povzročili vir 
sedanjih težav, to je velike selitve Srbov na avstrijsko ozemlje in Albancev na 
Kosovo.
1843 so Kitajci še enkrat potrdili nankinški sporazum in privolili v razširi-
tev trgovinskih privilegijev in pravic pripadnikom drugih narodov na njihovem 
ozemlju.
1856 je začela Velika Britanija drugo opijsko vojno na Kitajskem. Pridružila se 
ji je še Francija in zato je morala Kitajska leta 1895 podpisati mir v Tiencinu.
1864 se je rodil veliki srbski komediograf Branislav Nušič. 
1890 se je rodil nemški letalski konstruktor Henrich Focke, ki je izdelal prvi 
uporabni helikopter. 
1906 je nemški frizer Nessler v ZDA svojim stanovskim kolegom prvič prika-
zal svoj izum: žensko trajno.
2001 so več kot eno leto po nesreči dvignili z morskega dna rusko jedrsko 
podmornico Kursk, v kateri je umrlo 118 mornarjev.
Sobota, 9. oktober
Danes goduje Abraham
Abraham je svetopisemski očak, Izakov oče in starozavezna oseba.
Danes je svetovni dan pošte.
1906 je umrl Američan Joseph Glidden, ki je iznašel bodečo žico.
1940 se je rodil angleški pop glasbenik, eden od ustanoviteljev Beatlov John 
Lennon. Bil je pevec in duša skupine. Ubit je bil leta 1980.
2006 je južnokorejskega zunanjega ministra Ban Ki Muna Varnostni svet OZN 
uradno predlagal za novega generalnega sekretarja svetovne organizacije.
1905 se je rodil v Ljubljani slovenski arhitekt in slikar Boris Kobe. Umrl 3. 
maja 1981.
1934 je bil ob atentatu na jugoslovanskega kralja Aleksandra I. v Marseillu 
smrtno ranjen tudi večkratni francoski ministrski predsednik Louis Barthou.
Nedelja, 10. oktober
Danes goduje Danijel.
Danes je svetovni dan duševnega zdravja.
1892 se je rodil v Dolcu pri Travniku srbski pisatelj iz Bosne Ivo Andrić. Leta 
1961 je prejel Nobelovo nagrado za književnost. Umrl je leta 1975.
1962 je prišlo do vojaškega spopada med Indijo in Kitajsko. Kitajci so sredi 
gora presenetili in razbili indijske vojaške enote.
1997 so podelili Nobelovo nagrado za mir Mednarodni kampanji za prepoved 
protipehotnih min, združenju več kot tisoč organizacij iz 55 držav.
2000 je umrla je Sirimavo Bandaraneike, ki je kot predsednica cejlonske vla-
de postala prva ženska na svetu na čelu državne vlade. 
1896 so odprli v Ljubljani Narodni dom.
1913 se je rodil v Zahomcu slovenski narodni delavec Franci Zwitter.
Ponedeljek, 11. oktober
Danes goduje Milan.
Danes je svetovni dan boja proti bolečini.
1810 se je rodil češki romantični pesnik Karel Hynek Macha. Bil je glavni 
predstavnik češke romantike. 
1884 se je rodil nemški kemik Friedrich Bergius, ki je iz premogovega prahu 
in vodika z neposrednim postopkom pridobil bencin in mazalna olja.
1899 je napetost med Buri, potomci zgodnjih nizozemskih naseljencev v Juž-
ni Afriki in precej poznejšimi priseljenci, v glavnem Britanci prerasla v vojno.
1774 se je rodil v Campestru v Švici arhitekt, gradbeni inženir Pietro von No-
bile. Na Slovenskem je zasnoval most čez Sočo v Kanalu in cerkev sv. Petra 
v Piranu.
1785 se je rodil v Postojni jamski vodnik svetilničar Luka Čeč. Leta 1818 je 
odkril nadaljevanje Postojnske jame.
1958 je slovenska televizija začela z rednim eksperimentalnim programom, 
sestavljenim iz lastnih oddaj. Gre za uradni rojstni dan slovenske televizije.

Na valovih časaPiše: Uroš Žajdela � Afriška potovanja: Namibija

V puščavi Namib

Foto: Uroš Žajdela

Z vso popotniško garderobo smo se zjutraj podali do izjemnih rde-
čih sipin v Sossousvlei. Fantastični sončni vzhodi, ko se sončni 
žarki igrajo z bombažnim peskom in ustvarjajo nepredstavljivo 
paleto barv.

Vedno več ljudi se odloča za 
samostojno podjetniško pot.

V Sloveniji je registriranih že 
več kot 100.000 podjetij. Od tega 
je preko 90 % teh podjetij usta-
novljenih s strani posameznikov; 
več kot 99 % od teh podjetij so 
majhna in srednje velika podje-
tja. Velika večina vseh podjetij v 
Sloveniji je malih, z manj kot 10 
zaposlenimi; podobno stanje pa 
se kaže tudi v Evropi in ZDA.

Zakaj se povečuje število pod-
jetnikov?

Odločilne vzroke lahko najde-
mo v samem delovnem okolju in 
posamezniku:

- spremembe v tehnologiji 
zmanjšujejo število zaposlenih 
in spreminjajo delovna mesta 
in tako pripeljejo do vse večjega 
števila presežnih delavcev,

- spremembe v tehnologiji od-
pirajo nove poslovne priložnosti 
za samostojno podjetništvo, ki 
še pred nekaj leti v takšni obliki 
niso bile možne,

- narava dela se spreminja. 
Zaposlovanja »do upokojitve« ni 
več. Večina služb je začasnih ali 
samo za določen čas; zaposlitve, 
ki pa še niso takšne, bodo kmalu 
takšne postale. Kar pomeni, da 
v podjetjih, ki bodo želela biti 
uspešna in učinkovita, se bodo 
morali tudi zaposleni začeti ob-
našati kot podjetniki, če bodo 

hoteli ponovno s podjetjem pod-
pisati pogodbo o delu.

Zato ne preseneča dejstvo, 
da podjetništvo postaja vse po-
gostejša, včasih pa celo edina 
možnost za zaposlitev. Tudi v 
primeru, če ste sedaj zaposleni, 
bi bilo dobro, da bi ocenili lastne 
možnosti na trgu delovne sile za 
vnaprej. Obstaja nekaj metod, 
ki vam lahko povedo, kakšne so 
vaše možnosti, da obdržite tre-
nutno službo, ali pa vam poma-
gajo pri iskanju nove poslovne 
priložnosti.

Če so vaše misli vedno bolj 
usmerjene v samostojno podje-
tništvo, morate vsekakor najprej 
sprejeti dejstvo: pripravljeni mo-
rate biti na tveganje.

To tveganje običajno lahko za-
jema nekaj denarja, predvsem pa 
veliko vašega časa, vztrajnosti, 
živcev in težkih trenutkov. Pre-
vzemanje tveganja pomeni tudi 
možnost, da podjetje ne uspe, 
vendar je to povsem običajno v 
sedanji podjetniški praksi.

Zmagajo vedno najbolj vztraj-
ni.

Kljub temu obstaja nekaj me-
tod, s katerimi lahko podjetni-
ško tveganje močno zmanjšamo, 
tako da v bistvu postane premi-
šljeno in v mejah obvladljivo.

Če je vaša odločitev dozorela 
in spoznate, da je podjetniška 

pot resna možnost za vas, za 
vaš uspeh, se je dobro zavedati 
sledečih dejstev, ki so rezultat 
študij in analiz različnih strokov-
njakov:

- skoraj 70 % ljudi, ki se odloči 
za samostojno podjetniško pot, 
se ni primerno pripravilo na 
novo vlogo in odgovornosti,

- skoraj 90 % jih pred zagonom 
dejavnosti ne opravi raziskave 
tržišča,

- posledica tega je, da v pov-
prečju 50 % vseh podjetij pro-
pade v roku petih let od zagona 
podjetja.

Navedeni statistični podatki 
prikazujejo pomembnost pri-
prave in skrbnega razmisleka o 
tem, če je podjetništvo res prava 
izbira tudi za vas.

Prvi korak k podjetništvu 
je nedvomno raziskava trga: 
zbiranje informacij s pomočjo 
komuniciranja z ljudmi, z opa-
zovanjem ljudi, z branjem knjig 
in revij, z gledanjem televizije, 
s poslušanjem radia, brskanjem 
po svetovnem medmrežju.

Pri zbiranju informacij na-
mreč pridobimo določena dej-
stva in spoznanja, ki so potrebna 
za odločitev v zvezi s prihodnji-
mi načrti o podjetniški poti. S 
pravimi informacijami bo vaša 
odločitev boljša, poleg tega pa si 
boste olajšali prve korake na vaši 

novi poti. S pravimi informacija-
mi lahko:

- prepoznamo različne prilo-
žnosti,

- zmanjšamo tveganje,
- spoznamo svoj občutek za 

odgovornost,
- izboljšamo znanje,
- povečamo neodvisnost,
- razvijemo iniciativo,
- hitreje odkrijemo pot do re-

šitve in uspeha v trenutkih, ko se 
pojavijo problemi in podobno.

Pri vsem tem upoštevajte še, 
da morate v podjetništvu trdno 
verjeti vase. Ne glede na to, kako 
slabo kaže, morate vzdržati in 
verjeti vase. Vse to pa zahteva 
precejšnjo mero odločnosti, tr-
dne volje, podpore vaših doma-
čih in zmožnost, da se hitro po-
stavite nazaj na noge po tem, ko 
enkrat padete na trdna tla.

Vedno več ljudi se odloča, ne 
glede na starost in ostale oko-
liščine, za samostojno podje-
tniško pot, saj jim podjetništvo 
pogosto predstavlja alternativo 
dolgočasni službi, njihovo samo-
uresničitev, realizacijo ideje, ob-
čutek svobode ali pa priložnost 
za novo zaposlitev.

Kljub vsemu pa je zelo po-
membno poznati določene za-
konitosti podjetništva ter resnič-
ne razloge, zakaj je podjetništvo 
lahko dobra in prava priložnost, 
s čimer nam je pot do uspeha 
lahko dosti krajša in lažja.

Poslovno in osebno svetova-
nje na vaši novi poti, 031 708 
026
www.poslovno-svetovanje.org

Maria Cvrtila, mag. 
posl. in ekon. ved.

Poslovno svetovanje � Zakonitosti podjetništva

Podjetništvo: da ali ne?
Razmišljate o spremembi na vaši poslovni poti? Si želite na samostojno podjetniško pot?



„Običajno“ opremo, ki jo sestavljajo 
klimatska naprava, usnjeno oblazinjenje, 
kamera za nadzor dogajanja za vozilom 
ali inteligentni ključ je seveda možno še 
nadgraditi s sistemom dynamic control, 
ki omogoča vozniku nastavitev dinamike 
vožnje ob sočasnem upravljanju drugih 
sistemov, kot je na primer prezračevalni 
sistem s klimatsko napravo. Nissan juke 
ponuja tri vozne načine: sport, normal in 
eco. Sport otrdi volan, bolj neposredno 
prenaša ukaze pedala za plin in prikazuje 
razvoj moči motorja, eco vas z nazornim 
prikazom trenutne porabe in mehkejšim 

Juke stavi na izvirnost
Juke zapolnjuje Nissanovo vrzel 

med modeloma note in qashqai. S 
svojo drugačnostjo in izvirnostjo je 
blizu mladim, ki iščejo sodobne obli-
ke, ponuja nekaj višje sedenje, s tem 
pa tudi boljšo preglednost za vozni-
ka. V najmočnejši različici bo na vo-
ljo tudi s štirikolesnim pogonom. 

Težko se spomnim avtomobila, ki bolj 
razdvaja kupce s tem, da jim je všeč ali 
sploh ne. S svojo podobo se vsekakor 
obrača proti mlajši populaciji voznikov, 
ki je že podala 15.000 prednaročil, a bi 
utegnil zapeljati še koga drugega. Kot 
pravijo pri Nissanu, v zadnjih petih letih 
beležijo rast na občutljivem evropskem 
trgu, kar so dosegli z opuščanjem tradi-
cionalnih meril in odmikom od klasičnih 
avtomobilskih segmentov. Začeli so z 
muranom in nadaljevali s prodajno uspe-
šnim qashqaiem, ki še zmeraj presega nji-
hova pričakovanja.

Avto, ki v dolžino meri nekaj čez štiri 
metre, so posadili na skupno platformo B 
(Renault/Nissan) in jo prilagodili večji di-
namiki vožnje. Verjetno ni treba poudar-
jati, da je podoba vozila pomembnejša od 
njegove funkcionalnosti, kajti prostora 
na zadnji klopi je bore malo, pa tudi pr-
tljažnik je z 251 litri skromno odmerjen.

Juke je temeljito zaobljen avto futuri-
stičnega izgleda, ki pritegne poglede. Je 
nekje vmes med običajnim avtom, špor-
tnim terencem in enoprostorcem. Z veli-
kima okroglima žarometoma ima povsem 
samosvojo podobo s številnimi zanimivi-
mi oblikovalskimi prijemi, kot so zadnje 
luči v obliki bumeranga, maska, ki se raz-
teza čez celoten odbijač, padajoča streha 
spominja na športne avtomobile, pa tudi 
kljuke zadnjih vrat ne boste takoj opazili. 
Zgornji par dnevnih luči je zavihan proti 
vetrobranskemu steklu, spodnji par dveh 
velikih okroglih luči pa naj bi spominjal 
na dirkalnike iz šestdesetih let prejšnjega 
stoletja.

V slogu (pozitivno ali negativno) šo-
kantne zunanjosti je oblikovano tudi 
voznikovo delovno okolje. Očitno so pri 
Nissanu prepričani, da so mladi osrednja 
ciljna skupina tega avtomobila, zato je 
zaslon za uravnavanje klimatske napra-
ve in radia podoben igralnim konzolam, 
sredinski greben v barvi karoserije med 
prednjima sedežema spominja na poso-
do za gorivo na motociklu, tudi del vra-
tnih oblog je obarvan tako kot vozilo.

podajanjem ukazov s plina uči še varčne 
vožnje.

Ob začetku prodaje bo juke na voljo 
z enim dizelskim in dvema bencinskima 
motorjema, ki ustrezajo okoljskim pred-
pisom evro 5. Najvišje sodi novi bencin-
ski motor z neposrednim vbrizgom gori-
va in turbinskim polnilnikom, saj doseže 
190 KM in največji navor 240 Nm. Pove-
zava neposrednega vbrizga goriva in tur-
binskega polnilnika ga postavljata ob bok 
klasičnim motorjem z delovno prostorni-
no nekje 2,5 litra. Drugo bencinsko mo-
žnost predstavlja novost, razvita na osno-
vi uveljavljene družine Nissanovih motor-
jev HR. Za štirivaljnik s štirimi ventili na 
valj so značilni manjša masa, zmanjšano 
trenje in sistem dvojnega vbrizga goriva, 
ki omogoča natančno odmerjanje goriva, 
zato je izgorevanje goriva v pogonskem 
agregatu, ki doseže 117 KM, nekoliko iz-
boljšano. Dizelski motor 1,5 dCi doseže 
ob skupnem vodu za gorivo največjo moč 
110 KM in največji navor 240 Nm.

Štirikolesni pogon, ki se ne vgrajuje 
v vse različice, je po novem nadgrajen s 
sistemom vektoriranja navora, kar veča 
vodljivost in zmanjšuje podkrmarjenje v 
zavojih. Zraven porazdelitve navora med 
prednjimi in zadnjimi kolesi (do razmerja 
največ 50/50) zmore sočasno tudi deliti 
navor med zadnjima kolesoma.

Japonci so juke zasnovali z željo, da bi 
ponudili alternativo kupcem majhnih av-
tomobilov, ki jih obstoječa ponudba obli-
kovno ne zanima in si želijo izdelek, ki 
jemlje sapo. Prodajali ga bodo predvsem 
v Evropi, kjer računajo na več kot 50 % 
prodajo, druge bodo ponudili kupcem v 
ZDA in na Japonskem. K nam nissan juke 
prihaja proti koncu tega meseca.

Danilo Majcen

Nasveti torek � 5. oktobra 201018

Zdravstveni nasveti

Prehransko dopolnilo iz 
listov japonske murve (Zu-
ccarinR). Sestavina pomaga 
zmanjšati vnos sladkorjev 
in ogljikovih hidratov v kri. 
Pripravek je primeren vsem, 
ki se radi prehranjujejo s 
škrobnimi ogljikovimi hi-
drati, kot so kruh, krompir, 
riž, pica, piškoti, pecivo.

Medicinski pripomoček 
s sestavino iz lupin rakov 
(Formoline L112R). Glavna 
sestavina poliglukozamin 
L112 je vlaknina z izjemno 
visoko sposobnostjo veza-
ve maščob v prebavnem 
traktu. Te se tako izločijo po 
naravni poti, poleg tega pa 
neprebavljive vlaknine ob 
stiku z vodo nabreknejo in 
dajejo občutek sitosti.

Prehransko dopolnilo, ki 
zmanjšuje apetit (Bruciafa-
mR). Vsebuje aminokislino 
L-fenilalanin, ki sodeluje v 

mehanizmu kontrole ob-
čutka presitosti.

Prehransko dopolnilo s 
kombinacijo ekstrakta fižo-
la in praška mate (Hafesan 
Duo lineR). Izvleček fižola 
zavira razgradnjo ogljiko-
vih hidratov iz hrane, mate 
pa zmanjšuje občutek lako-
te in deluje poživljajoče.

Prehranska dopolnila z 
CLA (Natur slimR, Tonalin 
ForteR). Vsebujeta naravno 
konjugirano linolno kislino 
(CLA), ki pospeši razgradnjo 
maščob iz maščobnih zalog, 
zmanjšuje novo skladiščenje 
maščob v telesu in ohranja 
mišično maso. Pripravka sta 
primerna predvsem za ljudi, 
ki so telesno aktivni.

Pripravki z L-karnitinom 
(Nutrilab L-carnitinR, Slim@
fitR, Hafesan hitozan L-kar-
nitinR). L-karnitin pospeši 
redukcijo maščob v kombi-
naciji z lahkim gibanjem. 

Pripravki z jabolčnim 
kisom (Natural Wealth 

vajo tek. Obliž se namesti 
na suho mesto na koži.

Zdravilo AlliR (prvo in 
edino zdravilo, registrira-
no za izdajo brez recepta 
za zmanjševanje telesne 
mase!). Kapsula vsebuje 
60 mg učinkovine orlistat. 
Učinkovina deluje v pre-
bavnem sistemu in se tam 
veže na prebavne encime, 
kar preprečuje absorpcijo 
približno četrtine zaužitih 
maščob. Maščoba se iz tele-
sa izloči. Kapsule Alli spre-
mlja podporni program 
(zloženke, spletna stran), 
ki še dodatno pomaga pri 
izgubi telesne mase.

Debelost je edina bolezen, s 
katero se lahko fizično spopa-
demo! Zavedajmo se, da se z 
normalno telesno težo poču-
timo bolje, imamo več energi-
je, manj smo bolni in imamo 
kakovostnejše življenje.

Alenka Žirovnik, 
mag. farm. 

Lekarne Ptuj –
Lekarna Kidričevo

jabolčni kisR, Medex kap-
sule z jabolčnim kisomR). 
Prehransko dopolnilo za-
gotavlja vrsto prebavnih 
encimov, vitaminov in mi-
neralov, ki se uporabljajo 
za čiščenje organizma in 
kot pomoč pri uravnavanju 
telesne teže.

Shujševalni obliži (Shape 
itR). Obliž vsebuje sestavi-
ne, ki pospešijo presnovo 
maščob v telesu in uravna-

Foto: arhiv

Alenka Žirovnik, mag. farm.

Hujšanje (2. del)

Čebulček v jeseni  - da ali ne
Nobenega dvoma ni več, jesen, in sicer hla-

dnejša različica, je tukaj. Na zelenjavnem vrtu še 
ni treba hiteti s spravilom vrtnin, saj so najbolj 
zdrave in popolne takrat, ko jih odrežemo, izpu-
limo. V tem trenutku je treba počasi pospravljati 
samo letne solate, pa še te bodo vsaj mesec dni še 
povsem brez težav

V zadnjem tednu pa me je veliko ljudi spraševalo, 
če je še smiselno posejati zimsko solato, motovilec in 
predvsem, kdaj sadimo čebulček in katere sorte sadi-
mo zdaj v jeseni.

Torej, najprej odgovor na prvi dve vprašanji. Res je 
že dokaj pozno, a z malo sreče bo zimska solata, po-
sejana zdaj, prezimila. Enako velja za motovilec. Spet 
poudarjam, da tudi prezimne rastline sejemo v vrste. 
Poskusite, boste videli, da boste spomladi bolj zado-
voljni. Lažje boste tako motovilec kakor zimsko solato 
okopali, motovilec pa boste tudi veliko enostavneje 
pobirali. Ker se imajo rastline prostor razširiti v vrsto, 
so vse enako velike in podbiranje skoraj ni potrebno. 
Vrstice pri setvi motovilca naj bodo 20–25 cm narazen, 
za setev zimske solate pa vsaj 30 cm, bolje je pa, da je 
vmes 40 cm prostora. Solata najbolje prezimi, če ima 
čez zimo 3–5 listov. Če vidite, da ne raste več, jo pre-
krijte z zimsko agrokopreno. Sama sicer nisem pristaš 
tega, da je solata pokrita vso zimo, vendar je ob pozni 
setvi to priporočljivo. 

Sajenje čebulčka v jeseni ni najboljša rešitev na vr-
tovih. Še nedolgo nazaj smo v sredini avgusta nekje 
ob robu kakšne gredice dokaj na gosto posejali v vr-
stico seme majskega srebrnjaka, rastlinice pa presadili 
v sredini oktobra. Na tak način rastline bolje prezimi-
jo, ceneje je, pa še zacvetijo ne naslednje leto. Zdaj je 
seveda za to prepozno, mogoče pa se boste spomnili 
tega naslednje leto. Zdaj boste sadili čebulček. Najbolj 
idealen čas za to je sredina oktobra, v začetku oktobra 
je še prezgodaj. Majski srebrnjak je zgodnja čebula z 
belim mesom in belimi luskolisti. Običajno ga jemo kot 
mlado čebulo. Ampak tudi ta izraz ima zelo širok po-
men. Mlada čebula je lahko drobna, nežna in spodaj še 
neodebeljena. Tako je pravzaprav cela Evropa. Pri nas 
pa smo bolj navajeni spodaj že lepo odebeljene čebule, 
ki pa še nima suhih luskolistov.

Pri čebuli namreč velja napačno mišljenje, da debel 
čebulček da tudi višji pridelek. Čebula je namreč spre-
menjeno steblo. Če je nekoliko debelejša čebula do-
volj dolgo na nizkih temperaturah, se to steblo zbudi, 
spremeni v cvetno steblo. Tako spomladi  veliko čebule 
iz čebulčka cveti. Zato čebulček pred sajenjem prebe-
remo. Vse čebulčke, debelejše od 25 mm, posadimo 
zelo na gosto, kar enega poleg drugega skupaj v eno 
vrstico. To čebulo spomladi kar pojemo. Ostali čebul-
ček pa sadimo v vrsti nekje okoli 5–7 cm narazen. Med 
vrsticami naj bo 30 cm prostora. Ta čebula pa lahko do-
zori – se odebeli, saj je verjetnost, da bo pognala v cvet, 
veliko manjša. Debel čebulček posadite v rastlinjak, če 
ga imate, da boste imeli mladi lük že zelo zgodaj spo-
mladi. Sadimo pa tako globoko, da je čebulček pokrit z 
zemljo vsaj toliko, kolikor je debel.  

V jeseni sadimo samo bele sorte, kot je majski srebr-
njak. Ostalih sort čebule ne sadimo v jeseni, saj bo velik 
del rastlin pognal v cvet. Sajenje v jeseni pa je garancija 
za to, da bo veliko rastlin  zacvetelo.

Še zadnje navodilo: gredice, kjer boste sadili čebulo 
ali česen, ne gnojimo. To velja tako za gnojenje z mi-
neralnimi kakor z organskimi gnojili, prav posebej pa 
velja slednje opozorilo – čebula in česen gnojenja s 
hlevskim gnojem, kompostom ali čim drugim ne pre-
našata. Miša Pušenjak 

Moje cvetje

Foto: Miša Pušenjak



albuma. Album, ki naj bi 
luč sveta ugledal priho-
dnje leto, bo že njihov 15. 
studijski album, pri kate-
rem jim je znova poma-
gal znani producent Ja-
knife Lee, s katerim so že 
sodelovali na uspešnem 
zadnjem albumu Accele-
rate. Jacknife Lee se lahko 
pohvali z delom s številni-
mi uspešnimi zasedbami, 
kot so U2, Snow Patrol, 
The Hives, Kasabian, The 
Editors in Bloc Party. Že 
omenjeni zadnji studij-
ski album zasedbe R.E.M. 
Accelerate je bil izdan leta 
2008, na njem pa so bile 
tudi tri velike uspešnice 
Supernatural Superserio-
us, Hollow Man in Man-
Sized Wreath. Zatem pa 
so še leta 2009 objavili 
dvojno zgoščenko R.E.M. 
Live At The Olympia. 

���
V prodaji pa je že tudi 

novi album kanadskega 
pevca, tekstopisca, pesni-
ka in pisatelja Leonarda 
Cohena. Material za al-
bum z naslovom Songs 
from the Road je nastal 
zadnji dve leti na njego-
vih koncertih po Kanadi, 
Nemčiji, Izraelu, Švedski, 
Veliki Britaniji in Ameri-
ki. Uspešnice Lover Lover 
Lover, Bird On Wire, Suza-
nne, Hallelujah in Closing 
Time so samo nekatere 
od njegovih kultnih uspe-
šnic, ki jih bo moč slišati 
na novem albumu. In za 
konec še dobra novica, 
danes že 75-letni glasbeni 
velikan Leonard Cohen 
bo 12. oktobra letos nasto-
pil na velikem koncertu v 
Stožicah. 

���
Znan je seznam nomi-

nirancev za letošnje av-
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V poplavi raznoraznih 
izborov so pred dnevi v 
Veliki Britaniji objavili 
seznam najboljših glas-
benih priredb v zgodovi-
ni popularne glasbe. Na 
vrhu omenjene lestvice se 
je znašla angleška rock 
zasedba Muse. Njihova 
verzija hita Nine Simo-
ne Feeling Good je bila 
proglašena za najboljšo 
priredbo vseh časov in je 
premagala na drugem in 
tretjem mestu takšne le-
gende, kot so Johnny Cash 
s priredbo skladbe Hurt, 
zasedbi Nine Inch Nails in 
Beatles ter njihove verzije 
skladbe Twist and Shout. 

Med ostalimi izvajalci so 
se pri vrhu znašli še za-
sedba The Clash s skladbo 
I Fought the Law, zatem 
Jimi Hendrix, legendarna 
Hey Joe ter Jeff Buckley in 
skladba Hallelujah. Ob-
staja pa še druga lestvica, 
na katero so uvrstili naj-
slabše priredbe, omenimo 
le prvo neslavno mesto, ki 
ga je zasedla Britney Spe-
ars s prepevom rock sklad-
be I Love Rock 'N' Roll.

���
Člani ameriške rock 

zasedbe R.E.M., Michael 
Stipe, Peter Buck in Mike 
Mills, so končali snema-
nje novega studijskega 

S svetovne glasbene scene

BILBOARDOVIH VROČIH 100 (ZDA) 
1. JUST THE WAY YOU ARE – BRUNO MARS
2. I LOVE THE WAY YOU LIE – EMINEM FEAT. 
RIHANNA
3. ONLY GIRL ( IN THE WORLD) – RIHANNA 

UK TOP 100 (VELIKA BRITANIJA)
1. JUST THE WAY YOU ARE – BRUNO MARS
2. DYNAMITE – TAIO CRUZ
3. TEENAGE DREAM – KATY PERRY

NEMČIJA
1. I LOVE THE WAY YOU LIE – EMINEM FEAT. 
RIHANNA
2. WE NO SPEAK AMERICANO – YOLANDA BE COOL
3. WONDERFUL LIFE – HURTS

1. E THE WAY YOU LIEEOVE THEI I LOVE – EMINEM FFEEATAT. 
ANNA RIHIHANNN

2. 2 WONDERFUL LIFE –NNDERND UL LIFE  HURTSURTS
3. WE NO SPEAK AMERICANOONO EAK AMERICAN – YOLANDA BE DA Y
COOL
4. MISERERYER –– MAROON 5  OO
5. I LIKEE ITE I – ENRIQUE IGLESIAS FEAT PITBULL EAT PPI E IQUE IGLESIAS
6. ALL THE LOVERST E LOVTHE S –– KYLE MINOGGUEIN
7. TE AMMOMO –– HANNA RIH
8. ALEJAAN RONDR –– LADY GAGA
9. BILLIION RENAIR – TRAVIE MCCOYY
10. STEEREEO VEOVLO – EDWARD MAYA & VIKA AYAYA & VIK
JIGULINNA
11. THISIS ERNOONA RAFTER – NICKELBACAACK 

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

Foto: wordpress.com

R.E.M.                                            

Foto: wordpress.com

Muse

stralske glasbene nagrade 
ARIA. Največ nominacij 
sta zbrali avstralski pev-
ki Kylie Minogue in Sia. 
Kylie je nominirana v 
kategorijah za najboljšo 
žensko izvajalko, njen al-
bum Aphrodite pa za naj-
boljši pop album. Sia pa je 
prejela nominacije za naj-
boljšo žensko izvajalko, 
album leta (We Are Born) 
in singel leta (Clap Your 
Hands). Od ostali popu-
larnih glasbenikov so no-
minacije osvojili še Empi-
re Of The Sun v kategoriji 
najboljši pop album, za-
tem zasedba Yolanda Be 
Cool & Dcup, ki je s hitom 
We No Speak Americano 
nominirana za najboljšo 
dance skladbo, nominaci-
jo za svoj album Intrigu-
er pa so prejeli tudi člani 
znane zasedbe Crowded 
House. Svečana podelitev 
letošnjih ARIA Awards bo 
7. novembra v Sydneyju. 

���
Legendarni britanski 

glasbenik Sting (Gordon 
Summer), ki šteje že 58 
let, se v teh dneh predsta-
vlja z novim albumom, ki 
nosi ime Symphonicities. 
Sting se trenutno naha-
ja na svetovni koncertni 
turneji s Kraljevim filhar-
moničnim orkestrom iz 
Londona. Z njim izvaja 
svoje pesmi v popolnoma 
novih aranžmajih. 23 no-
vembra pa bo izšla še na-
slednja njegova nova iz-
daja, in sicer album Live 
in Berlin, ki bo izšel na 
CD- in DVD-formatu. Na 
albumu bo 11 skladb, na 
DVD-ju pa si bomo lahko 
ogledali njegov celoten 
koncert, ki ga je izvedel 
21. septembra v berlinski 
areni O2. Na koncertu je 
gostoval tudi saksofonist 

Pošljite SMSPošljite SMS

TD  KODA  na  3030
TD  KODA  na  3030

Pogoji uporabe Balunga: Uporabniki  predplačniške telefonije – preverite stanje na vašem računu. 
Omogočite prejemanje wap povezav in GPRS/UMTS prenos podatkov. Poslani SMS je zaračunan 
po ceniku operaterja (Mobitel, Simobil, Debitel, Izi mobil), cena povratnega sms-a je 1,88 EUR. Z 
uporabo storitve se strinjate s splošnimi pogoji na www.smscity.net/balunga. Balunga je naročniška 
storitev in uporabnikom prinaša največ 5 sporočil na mesec z wap povezavo do galerije, iz katere 
si lahko naložijo 10 vsebin brez doplačila. Cena sporočila je 1,88 EUR (Mobitel, Simobil, Debitel, Izi 
mobil). V vse cene je vštet DDV. Od pogodbe, ki je shranjena na sedežu podjetja, je možno odstopiti 
kadarkoli. Odjava: TD STOP na 3030. Reklamacije: 02-46-14-595, reklamacije@smscity.net.  
Ponudnik: ThreeAnts d.o.o., Cesta k Tamu 12, 2000 Maribor.

Reflex tester lahko 
opišemo le z besedo 
MEGA! Je inovacija 
na področju testi-
ranja refleksov, saj se 
odziva že na najmanjši 
premik. Si lahko tako 
hiter? Dokaži se! 

Pošlji: TD JURA na 3030

Pošlji: TD REFLEX na 3030

To je to

Ob volitvah
Ko se sprehajam skozi mesto, se 

malce oziram levo in desno ter si pu-
stim motiti svoj mir. Kaj vidim … En kup 
novih religij in plakate z odrešeniki, ki 
nas vabijo, da jim sledimo. Seveda se 
vsi plakati tudi kitijo z že neštetokrat sli-

šanimi in prebranimi parolami o socialni varnosti, svetli 
prihodnosti, lepih pokojninah, skrbi za okolje in ljudi ter 
tako naprej. O tem, kaj se bo z vsemi temi obljubami 
zgodilo čez en mesec, je škoda izgubljati besede, ker je 
tako ali tako vsem jasno kakor beli dan, kaj sledi.

Ampak to je politika … Polna je laži, izmišljotin in špe-
kulacij, ampak komu mar; tako pač je. Po navadi vse po 
vrsti bolj skrbijo njihovi položaji in plače, kot pa karkoli 
drugega. Vendar to ni nič novega. Ob tem se velikokrat 
vprašam, zakaj se sila redko pojavljajo konkretni na-
črti o spremembah, zmeraj pa vsi povprek ponavljajo 
stoletja stare puhlice. Ampak to me ne preseneča, kve-
čjemu ujezi. Kar mi je žal ob volitvah, so ljudje, ki jih 
zagledam na raznih listah in plakatih strank. Škoda mi 
je perspektivnih in kvalitetnih ljudi, da se razdajajo in 
mažejo s politiko. Sicer res, da se v takšnem primeru 
marsikatera vrata čudežno odprejo, ampak vseeno se 
vprašam zakaj?

Mar mislijo, da bodo spremenili mesto, državo, svet? 
S politiko zagotovo ne. Spremeniti se mora miselnost 
in ta se zagotovo ne spreminja s politiko. Kvečjemu se 
politika spreminja s spremembo miselnosti. Vendar s 
čim s spreminja slednja? Z umetnostjo, vrhunsko ume-
tnostjo! Ta je zmeraj in zmeraj bo gnala mentalni napre-
dek človeštva. Vendar dokler bo ta zanimala zgolj pe-
ščico ljudi, bistvenega napredka pač ne bo. Pa naj vsi 
odrešeniki na slikah plakatov, ki so polepljeni po mestu 
obljubljajo še ne vem kaj, so to le puhlice, napihnjeni 
baloni, ki izginejo v nič, ko se jih dotakneš z buciko. Pa 
pač volimo nekoga … Kaj bomo dejansko dobili od tega, 
že vemo. Kakor v eni svojih pesmih pravi Iztok Mlakar, 
politik je kot ljubek, majhen, zlat prašiček, vse dokler 
ga ne daš v štalo h koritu, kjer se zredi v enega nemar-
nega, umazanega prasca.

Matic Hriberšek

Brandford Marsalis, ki je 
ponovil svoje solistične 
vložke, odigrane v sklad-
bah Englishmen in New 
York in Mad About You.

���
Končno bomo lahko 

znova slišali že pozablje-
ni duet dveh velikih glas-
benih legend, Raya Char-
lesa in Johnnyja Casha. 
Oba že pokojna glasbeni-
ka sta leta 1973 posnela 
skladbo z naslovom Why 
Me, Lord?, ki bi naj bila 
objavljena na eni izmed 
kolekcij založbe CBS Re-
cords. Založba se je v za-
dnjem trenutku odločila 
in skladbe ni uvrstila na 

omenjeno kolekcijo, kaj 
kmalu pa je omenjena 
skladba šla v pozabo. Pod 
omenjeno skladbo sta se 
podpisala Billy Sherrill 
kot producent in Kris Kri-
stofferson kot tekstopisec. 
Po več kot treh desetletjih 
so omenjeni posnetek na-
šli in bo prvič uradno ob-
javljen v sklopu kolekcije 
hitov Raya Charlesa 'Rare 
Genius: The Undiscovered 
Masters. Album bo izšel 
26. oktobra na njem pa 
bo tudi skladba z naslo-
vom Little Bitty Tear le-
gendarnega avtorja Han-
ka Cochrana.

Janko Bezjak



SESTAVIL 
EDI

KLASINC

SOBOJEV-
NICA

GNUSOBA,
STUD

NAŠ ŽE UMRLI 
NOVINAR 
(BRANKO)

DEBELA, 
VELIKA ROKA

RAČUNALNI-
ŠKI JEZIK

PUSTNI LIK 
V KOBARIDU

OKOSTJE,
SKELET
(STAR.)

POKRAJINA 
V VOJVODINI

PIHALNO 
GLASBILO POSTELJNO 

POKRIVALOIVANKA
SLAK

Štajerski
TEDNIK

KRAJ PRI 
ŠMARJU PRI 

JELŠAH
UREDNIK AFRIŠKA 

DRŽAVA
JED IZ BOBA 

IN FIŽOLA

GORSKI 
VODNIK BARVA KOŽE, 

POLT
Štajerski
TEDNIK

MESTO V 
TOSKANI OLGA TKAVC NAŠ 

POSLANEC SD NAPUŠČ
KEMIK 

KLASINC

KRATKOTRANI 
BLESK

LATINSKI 
PREVOD 
SVETEGA 

PISMA

BARVA PRI 
KARTAH

SKLADBA ZA 
ENEGA

GNOJNA 
RAZJEDA

VELIKO 
PLATNO

DENARNO 
POVRAČILO

ŽOGA IZVEN 
IGRIŠČA ODSLUŽENEC

NADARJE-
NOST

VERSKI 
VODITELJ

SLOŽNOST, 
ENOTNOST

UVEDBA KAREL 
TOMAN

GLAV. MESTO 
SENEGALA

PREKAJENO 
SV. MESO

ŽIVALSKA 
USTNA

VIŠJI 
LOGAR PEVEC (MIRO)

GORA V 
KARAVANKAH

PLETENO 
OGRINJALO

URADNI 
SPIS

BOLEZEN
ILOVICA 

(ZASTARELO)

TLAČENJE

PRIPRAVLJE-
NO ŽIVILO

MODEL POLJ-
SKEGA FIATA

STANE
TOMINŠEK

PRITOK SAVE 
BOHINKE

POSODA ZA 
MAST

PISATELJ 
KOZAK

RADIJ HILDA 
JUREČIČ GERMANIJ

VEDRO,
ŠKAF

FRANCOSKA 
FILMSKA 
IGRALKA 

DELOI

JASLI ZA 
KRMO

MORSKA 
BELA RIBA, 
KOMARČA

VEČNOST MORALEN 
ČLOVEK

☺☺☺
Milanu je doktor predpisal 

viagro in ga poučil, kako jo 
mora jemati. Uro pred spolnim 
odnosom jo mora vzeti. Milan 
se vrne domov, vzame viagro 
in pokliče ženo v službo.

“Takoj pridi domov! Zelo 
nujno je in doma moraš biti v 
roku ene ure!”

“Bom poskusila,” je rekla 
žena. Milan pa čaka, čaka in 
čaka. Še deset minut, pa bo 
minila ena ura, odkar je vzel 
viagro. Takrat zazvoni tele-
fon: “Ljubi, naletela sem na 
prometno nesrečo in ne vem, 
kdaj bom lahko doma.”

Milan pokliče doktorja: 
“Doktor, strašno! Ne vem kaj 
naj storim. Vzel sem tableto, 
žena pa ne more priti domov. 
Kaj naj storim?”

“Ali nimate pri vas tudi go-
spodinjske pomočnice? Po-
skusite z njo!”

“To pa ne! Z gospodinjsko 
pomočnico lahko seksam 
brez viagre.”

☺☺☺
“Ženske lahko ohranijo vse 

skrivnosti, če ne vedo, da so 
to skrivnosti.”

☺☺☺
“Kako policist zmanjša pro-

metno zmedo v križišču?”
“Odide iz križišča na mali-

co!”

☺☺☺
Oče je dal Juretu denar za 

pisemsko znamko, ki naj bi jo 
kupil in pismo vrgel v poštni 
nabiralnik.

Jure se je kmalu vrnil do-
mov in očetu vrnil denar: 

torek � 5. oktobra 201020 Nasveti, za kratek čas

Smeh ni grehIskrice
***

Kaj pravijo o svetu
Nemci: “Svet posta-
ja vse slabši,” je rekla 
gluha ženska. “Ko sem 
bila mlada, so celo pe-
telini lepše kikirikali.”
Kitajci: “Svet je kot 
šahovska igra: z vsako 
potezo se spreminja.”

***
Kaj pravijo o sorod-
stvu
Vietnamci: “Še tako 
oster nož ne reže svoje-
ga ročaja.”
Španci: “Srečna lastov-
ka, ki v svojem gnezdu 
prebiva.”

***
Kaj pravijo o šalah
Nemci: “Neokusni sta 
pogreta juha in šala.”
Slovaki: “S prijateljem 
se šali, vendar ga ne 
žali.”

***
Kaj pravijo o šolah
Nemci: “Dobre države 
se poznajo po šolah in 
cestah.”
Švicarji: “V šolo hodi-
mo, dokler živimo, po-
čitnice se začnejo šele v 
grobu.”

***
Kaj pravijo o tarna-
nju
Hrvati: “Ne kaži ran ti-
stemu, ki ti jih ne more 
zaceliti.”
Rusi: “Bedaki se tako 
dolgo pritožujejo nad 
lepim vremenom, do-
kler niso prisiljeni tar-
nati nad grdim.”

“Očka, tu imaš denar. Pismo 
sem vrgel v nabiralnik brez 
znamke. Pa kar brez skrbi 
bodi, nihče me ni videl!”

☺☺☺
Profesor je sedel v univer-

zitetni jedilnici in jedel. Na-
sproti njega se je brez vpraša-
nja prisedel študent.

Profesor ga je jezno po-
gledal in rekel: “Od kdaj pa 
sedijo orli in prašiči za isto 
mizo?”

“Prav!” je rekel študent. 
“Bom pa odletel k sosednji 
mizi!”

☺☺☺
“Imate še vedno ideje, da 

ste Napoleon?” vpraša psihi-
ater pacienta, ki so ga pred 
meseci spustili iz psihiatrije.

“Ne, sedaj sem pa popolno-
ma ozdravljen.”

“Kako pa to, da prejšnji me-
sec niste prišli na kontrolo?”

“Neke opravke sem imel v 
Waterlooju.”

☺☺☺
V uredništvo lokalnega 

časopisa pride ženska, ki bi 
rada naročila osmrtnico za 
svojega pokojnega moža. Ure-
dnik ji pojasni, da stane vsa-
ka beseda 1 evro. Ženska po 
kratkem premisleku naroči 
objavo naslednjega besedila: 
»Umrl Janez Novak.«

Urednik, razočaran nad sko-
pušnostjo vdove, pojasni, da 
mora osmrtnica vsebovati naj-
manj sedem besed. Vdova še 
enkrat pomisli in naroči novo 
osmrtnico: »Umrl Janez Novak. 
Prodam golf letnik 1995.«

☺☺☺
Koliko bodibilderjev je 

potrebnih, da zamenjajo žar-
nico?

Devet. Eden, da privije žar-
nico, in osem, da mu držijo 
ogledala.

Ugankarski slovarček: BIS = model 
poljskega Fiata, BRNA = jed iz boba in 
fižola, EMERITUS = odsluženec, JERE-
KA = pritok Save Bohinjke, PELAGRA = 
bolezen zaradi pomanjkanja vitamina 
B2, PRELASKO = kraj pri Šmarju pri 
Jelšah, SIENA = mesto v italijanski 
Toskani, SOVRA = pustni lik v Kobari-
du, VULGATA = latinski prevod svetega 
pisma.

Rešitev te križanke. VODORAVNO: 
sovra, ogrod, Bačka, oboa, Miran 
Čoh, preblesk, adut, solo, regres, avt, 
emeritus, edinost, uvajanje, KT, lapa, 
nadlogar, Ungar, akt, pelagra, phanje, 
ST, Jereka, kibla, Juš, korec, Nathalie, 
gare, orada, trajnost, etik.

TOREK
goveja juha s stročjim fižolom in 
jurčki*, palačinke
SREDA
sladko zelje, kuhana govedina 
(iz včerajšnje juhe), krompir v 
kockah
ČETRTEK
zelenjavna enolončnica s 
hrenovkami, jabolčni kompot
PETEK
girice, francoska solata
SOBOTA
goveji golaž, vodni vrabčki
NEDELJA
kroenčkova kremna juha, zrezki 
v smetanovi omaki**, riž, solata
PONEDELJEK
krompirjevi svaljki, solata

*Goveja juha s stročjim 
fižolom in jurčki

Şestavine: 700 g stročjega fižola, 150 g 
jurčkov, 1 velika čebula, 3 žlice olivne-

ga olja, 1 l čiste goveje juhe, sol, popro-
va mešanica (niso vključene sestavine 
za pripravo goveje juhe).

Govejo juho pristavimo, zavremo in pu-
stimo na toplem. V širši posodi segrejemo 
olje, na katerem med občasnim mešanjem 
4 do 5 minut pražimo sesekljano čebulo. 
Na prepraženo čebulo stresemo narezana 
fižol in gobe, potem pa vse skupaj med me-
šanjem pražimo 2 minuti. Vsebino v posodi 
zalijemo z vročo govejo juho. Začnimo s so-
ljo, zavremo in počasi kuhamo približno 8 
minut; odtlej fižol vsako minuto pokusimo, 
ali je že kuhan. Juho nazadnje začinimo s 
poprovo mešanico in odstavimo. Postreže-
mo lahko z ocvrtimi kruhovimi kockami.

**Zrezki v smetanovi omaki
Sestavine: 4 svinjski zrezki, 2 kisli 

smetani, 4 - 5 čajnih žličk gorčice, 2 žli-
ci olja, 4 dl vode, sol, poper .

Na olju na hitro prepražimo zrezka, in 
ko sta prepečena, dodamo 2 decilitra vode. 
Pustimo, da se malo pokuha. Po minuti ali 
dveh dodamo gorčico in 1,5 lončka smeta-
ne. Kuhamo 10 minut. Vmes še posolimo, 
popopramo in začinimo po želji. Čisto na 
koncu dodamo še preostalo smetano, pre-
mešamo in postrežemo.

Pripravila: Alenka Šmigoc Vinko

Foto: AŠV

Goveja juha s stročjim fižolom in jurčkiGoveja juha s stročjim fižolom in jurčki

Kaj bomo danes jedli



Govori se ...
… da tudi stavke niso več, 

kar so bile. Včasih je bilo 
tako, da če so stavkali, so 
nehali delati, dandanes pa 
delajo skoraj podobno kot 
pred stavko. In baje ponekod 
sploh ni opaziti nobene raz-
like.

… da smo šele ob predsta-
vitvi slavnih v neki razvpi-
ti televizijski oddaji lahko 
ugotovili, kako »slavne« ljudi 
imamo na sončni strani Alp, 
saj smo za nekatere izvedeli 
šele ob predstavitvi v oddaji.

… da so minulo soboto na 
neki opozicijski predvolilni 
zabavi v stari Poetovioni 
politični veljaki vseh strank 
spet plesali tako, kot so hoteli 
drugi (Janševi), saj so glasbe-
nike naročili in plačali.

… da so na družabnem sre-
čanju nekdanjih sivih pan-
terjev kljub vsem grožnjam 
vlade ohranili dober apetit, 
saj jim je zlahka uspelo na 
hitro pospraviti okoli 100 
porcij predvolilnega golaža.

… da smo dobili tudi prva-
ka za naj občinski zbornik 
tako po velikosti in obsegu 
kot po ceni izdelave in višini 
honorarjev. Baje trenutno 
prednjačijo Šterntalčani.

… da se redko zgodi, da 
Drava preplavi Muro, a mi-
nulo nedeljo se je to vendar-
le zgodilo. Na nogometnem 
igrišču.

… da baje ni slučajno, da 
imajo v tem trenutku poeto-
vionski in šterntalski žogobr-

carji enako število točk, saj 
sta trenerja obeh reprezen-
tanc po rodu šumarja.

Vidi se ...
… da bi včasih tudi na 

igralih v poetovionskem 
mestnem parku potrebovali 
rezervacije. Odkar so nova 
igrala, se redko pripeti, da 
ne bi bila polno zasedena. 
Morda pa bi potrebovali več 
igral?
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 5. oktobra do 11. oktobra: 1 znak – slabo, 
2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Foto: Tajno društvo PGC

Foto tedna � Bralci fotografirajo

 Ljubezen Posel Denar Zdravje

Oven ��� ☺ €€ �

Bik �� ☺☺☺ € ���

Dvojčka ��� ☺☺ €€€ ��

Rak � ☺☺☺ € ��

Lev �� ☺ €€€ �

Devica �� ☺☺☺ €€ ���

Tehtnica � ☺☺ €€ �

Škorpijon �� ☺☺☺ € ���

Strelec � ☺☺ €€ ���

Kozorog �� ☺ €€€ �

Vodnar ��� ☺☺ € ���

Ribi � ☺☺ €€€ ��

Od torka do torka

Tadejev znakoskop

Za ostre oči � Najdi razlike

Sudoku � Sudoku � Sudoku
Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 

številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Foto: Janko Keček ml.

Vam je kakšna fotografija posebej uspela? Se vam zdi, da bi bila zanimiva tudi drugim bralcem? 
Pošljite nam jo, pa bomo izbrali najzanimivejšo. Naš elektronski naslov: nabiralnik@radio-tednik.si. 
Fotografija naj bo v formatu »jpg« in dovolj velika za objavo v časopisu (vsaj 300 kB - raje več). Pripi-
šite še avtorja fotografije in opišite, kdaj in kje je fotografija nastala. Veselo na delo!
Spet se nam je oglasil Janko Keček mlajši s kar nekaj fotografijami. Tokrat smo izbrali dnevnega 
pavlinčka, ki je pristal na lepem cvetu na domačem vrtu - in na Jankovi fotografiji.

***
Ko je prišel madžarski pianist in skladatelj Franz Liszt 

med turnejo v neko manjše madžarsko mesto, je pred slav-
nostnim kosilom župan prestrašen opazil, da je za mizo 
»nesrečnih« trinajst gostov. Skladatelj ga je potolažil: »Ne 
razburjajte se. Tako sem lačen, da bom jedel za dva, torej 
nas je štirinajst.«

***
Nekoč se je britanski politik John Sandwich, po katerem 

so dobili ime sendviči, sprl s politikom Johnom Wilkesom. 
Dosegel je, da so ga izključili iz spodnjega doma, ob tem pa 
mu je še zabrusil: »Gospod, končali boste na vislicah ali pa 
zaradi spolne bolezni!«

Wilkeson mu je odgovoril: »Odvisno bo od tega, ali bom 
prevzel vaša načela ali vaše ljubice!«

***
Bolj na kratko ne bi mogel nihče napisati svojega življe-

njepisa, kot ga je ameriški režiser nemškega rodu Robert 
Siodmak:

“En dan, preden je prišel Hitler na oblast, sem zapustil 
Nemčijo. En dan, preden je izbruhnila vojna, sem zapustil 
Francijo in en dan, preden se je pojavil cinemascope, sem 
izginil iz Hollywooda.”

***
Grški filozof Aristip se je svojih načel držal tudi v vsakda-

njem življenju. Ko so mu povedali, da mu Laida ni zvesta, 
je dejal: “Prava reč! Ne plačujem je zato, da je ne bi mogel 
uživati nihče drug, ampak zato, da jo lahko uživam jaz!”

***
Ko so francoskega pisatelja Tristana Bernarda nekoč 

vprašali, kaj misli o onostranstvu, je dejal: »Zaradi podne-
bja bi že res rajši šel v nebesa, vendar bi v peklu srečal več 
svojih prijateljev.«

***

Anekdote slavnih

Fotografiji se razlikujeta v petih podrobnostih. Poiščite jih, 
označite s krožcem, izrežite sličico in jo do ponedeljka, 11. 
oktobra, pošljite na naslov: Radio-Tednik, Raičeva 6, Ptuj. 
Med pravilnimi rešitvami smo izžrebali enega nagrajenca, ki 
bo nagrado prejel po pošti. 

Nagrajenec je: Tilen Jakomini, Spodnja Hajdina 54, 
2288 HAJDINA.
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Nagrado podarja

Pikapoka d.o.o. Slomškova ulica 3, Ptuj 2 749 32 60, , tel.: 0
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Gre v bistvu za problem za-
lednih voda, ki se naberejo in 
pritečejo do vhodnega platoja 
pri OŠ Ljudski vrt. Prva ocena 
je, da bo gradnja odvodnika 
stala dobrih 100 tisoč evrov. 

Problem je, ker ponikalnica, 
ki je bila zgrajena že pri izgra-
dnji prizidka k OŠ Ljudski vrt, 
ne funkcionira, zato je treba 
vodo prečrpati, da ne zalije po-
slopja osnovne šole. 

Še dobro, da celotna njena 
trasa v dolžini 375 metrov po-
teka po občinski zemlji, sicer 
bi imeli probleme tudi s prido-
bivanjem potrebnih soglasij. 
Ne bodo pa se mogli izvleči 
pri arheologiji. Projektna do-
kumentacija za meteorno ka-
nalizacijo je izdelana, manjkata 
le še dve soglasji, pravi vodja 
oddelka za gospodarske javne 
službe, investicije, kakovost 
in gospodarstvo MO Ptuj Jan-
ko Širec, zato ni res, da so pri 
projektiranju novogradnje pri 
OŠ Ljudski vrt na ta problem 
oziroma izgradnjo meteorne 
kanalizacije pozabili. Ključno 
soglasje pa je soglasje Zavoda 
za kulturno dediščino. Če bo 
šlo vse po načrtih, bi lahko z 
gradnjo odvodnika pričeli čez 
tri do štiri tedne. Kot poja-
snjuje Širec, so že z osnovnim 

projektom izgradnje prizidka 
k OŠ Ljudski vrt načrtovali 
gradnjo dveh ponikalnih polj 
v spodnjem oziroma južnem 
delu objektov. Pri izkopu jam 
za ponikalna polja pa so sku-
paj z geomehanikom ugotovili, 
da ta ne bodo delovala. Zato so 
tudi pristopili k izdelavi pro-
jektne dokumentacije, da bi z 
izgradnjo meteorne kanaliza-
cije dokončno rešili problem 
zalednih voda, ker bi sčasoma 
lahko zalivanje postalo pro-
blem tudi za druge objekte na 

tem območju.
Dokler odvodnega kanala 

ne bodo zgradili, bodo zaledne 
vode problem pri vsakem ve-
čjem dežju, prečrpavanje vode 
pa bo kmalu tudi stroškovni 
problem, ker gasilci tega dela 
ne bodo v nedogled opra-
vljali brezplačno. Ni namreč 
normalno, da bi pri vsakem 
močnejšem deževju stali pri 
OŠ Ljudski vrt in prečrpavali 
vodo. Pri manjših nalivih pro-
blem rešuje šola sama.

MG

Ptuj � Zakaj gasilske cevi pri OŠ Ljudski vrt

Ob vsakem dežju črpajo
Ob odprtju nove telovadnice pri OŠ Ljudski vrt so se mnogi čudili, kako to, da pri 
šoli stoji gasilsko vozilo, iz gasilske cevi, ki je bila speljana na cesto, pa teče voda. 
To se je ponovilo tudi ob naslednjem izdatnem deževju in se bo ponavljajo še toli-
ko časa, dokler ne bo zgrajena meteorna kanalizacija od šole do Potrčeve ceste.

Foto: Črtomir Goznik

 Ob vsakem večjem deževju pri OŠ Ljudski vrt črpajo vodo.

Ormož � 16 novih turističnih vodnikov

Predstavljali bodo svoj kraj
Ob svetovnem dnevu turizma so v ormoškem gradu podelili licence za turistične 
vodnike. 48-urni program usposabljanja je maja in junija obiskovalo in zaključilo 
16 novih vodnikov. Poleg turističnih znamenitosti so se v svojem izobraževanju 
seznanili tudi s tehnikami vodenja turistične skupine.

Župan Alojz Sok je ob tej 
priložnosti poudaril, da bodo 
novi turistični vodniki ta lepi 
kos sveta, na katerem živimo, 
morali privlačno predstaviti 
turistom, da bo omogočeno 
tudi trženje kulinarike in vina. 
Ali bodo turiste znali pritegni-
ti in zadržati v kraju ter kakšen 
vtis bodo odnesli, bo v veliki 
meri odvisno od vodnikov, je 
poudaril župan.

Zbrane je pozdravil tudi di-

rektor Javne razvojne agenci-
je Zlatko Zadravec, ki je prav 
tako prepričan, da je človeški 
faktor v turizmu ključen. „Če 
je bilo potovanje v 19. stoletju 
rezervirano za izbrance in je 
pred 2. svetovno vojno šlo na 
organiziran dopust milijon lju-
di, je danes turizem najhitreje 
rastoča panoga gospodarstva, 
saj gre na dopust okrog mili-
jarda ljudi. Občina Ormož si 
mora v tem izboriti svoj de-

lež,“ je povedal Zadravec, ki je 
prepričan, da morajo biti tu-
ristični vodniki aktivni tudi v 
turističnih društvih in okolju, 
kjer živijo.

Licence vodnikom veljajo 
pet let in v tem času morajo 
opraviti šest vodstev. Skupno 
je z novimi 16 vodniki sedaj 
na Ormoškem 30 turističnih 
vodnikov.

Viki Ivanuša

Foto: Viki Ivanuša

Župan Alojz Sok je v gradu pripravil svečano podelitev licenc za turistične vodnike 16 novim vodnikom.

Obrež, Ormož � Gostovanje v Makedoniji

Istibansko Zdravoživo 2010
Od 17. do 23. septembra so se mladi obreški in ormoški folkloristi mudili na 25. 
mednarodnem srečanju folklornih skupin Istibansko Zdravoživo 2010, ki ga or-
ganizira folklorno društvo Kitka iz Istibanje. Poleg Slovencev in domačinov Ma-
kedoncev so se srečanja udeležili folkloristi iz Bolgarije, Srbije, Slovaške, Turči-
je, Romunije in Ukrajine.

Povabilo za gostovanje v Ma-
kedoniji je preko svojih dolgo-
letnih poznanstev v folklornem 
svetu prejela Otilija Kolarič, 
mentorica mlajše folklorne 
skupine Obrež, ki je na pot 
povabila še folklorno skupino 
OŠ Ormož, ki jo je spremljala 
Marija Cvetko. Mladi folkloristi 
pa so plesali ob zvokih etno 
skupine Gudalo iz OŠ Ormož, 
ki jo sicer vodi Metka Lešničar, 
v Makedonijo pa jih je spremlja-
la Mirjana Meško. Na srečanju 
so zaplesali daljši splet ljudskih 
plesov, v katerem so bili šamar-
janka, mlinček, zibenšrit, šoštar, 
klobučkov ples in podobno. 
Obe skupini sta se na nastop 
pripravljali skupaj, tako da sta 
delovali kot celota. Mentorice 
so v pogovoru zatrdile, da je bil 
njihov nastop zelo dobro spre-
jet. Izstopali so v svojih drugač-
nih oblekah, pa tudi zato, ker so 

kot edini plesali v parih (ostali 
nastopajoči so plesali večinoma 
kola). Kot posebnost pa je zaž-
igala tudi harmonika. Skupino 
Gudalo, ki je dajala glasbeno 
podlago folkloristom, sesta-
vljajo Jana Vizjak, Sara Antolič, 
Janja Zadravec (gudala), David 
Lukner (harmonika), Marcel 
Sedlak (lesena harmonika) in 
Tadej Sušnik (truba). Bili so edi-
na skupna mladih glasbenikov, 
saj so imele druge folklorne 
skupine za spremljavo odrasle 
glasbene skupine.

Srečanje je bilo ob jubileju še 
posebno bogato, hkrati pa tudi 
naporno. Dopoldne so si ogle-
dovali turistične znamenitosti, 
popoldne je bila parada po me-
stih in zvečer koncert na odru. 
Vsak dan so gostovali v drugem 
mestu, predstavili so kulinariko 
in glasbo, zadnji večer pa je bila 
gala prireditev v Vinici. Otroci 

so stanovali pri družinah, men-
torji pa v hotelu. Na gostovanju 
so se stkala številna poznanstva, 
pridobili so si veliko jezikovnih 
izkušenj. Gre za pozitivno izku-
šnjo, v kateri so se mladi urili 
v samostojnosti, samozavesti 
in iznajdljivosti. Prav vsi pa so 
bili očarani nad izjemno pozor-
nostjo in gostoljubnostjo make-
donskih gostiteljev.

Vsekakor je za mentoricami 
in otroki bogata izkušnja in 
lepo doživetje. Obreški folklori-
sti imajo daljšo tradicijo in so že 
večkrat gostovali tudi v tujini. 
Še posebej pa so se nastopa v 
Makedoniji veselili ormoški fol-
kloristi, saj so pred leti ponov-
no oživili folklorno dejavnost 
na šoli, ki je z dobrim delom 
in nabavo primernih oblek in 
čevljev spodbudila mlade v tej 
smeri in posredno tudi nasta-
nek glasbene skupine Gudalo.

Viki Ivanuša

Foto: zasebni arhiv

Mladi obreški in ormoški folkloristi, etno skupina Gudalo ter mentorice Otilija Kolarič, Marija Cvetko 
in Mirjana Meško so združili moči za gostovanje v Makedoniji.

Edino občinsko gasilsko 
društvo bo tako dobilo nov 
avtomobil po 13 letih. „Ob-
činski delež sofinanciranja je 
60 odstotkov skupne vredno-
sti avtomobila z nadgradnjo, 
ki znaša 220.000 evrov,“ je ob 
podpisu povedal župan Ben-
ko. Preostalih 40 odstotkov 
vrednosti pa bodo, kot je po-
vedal predsednik Lah, zbrali 
gasilci sami, deloma s prodajo 
enega od dveh starih avtomo-
bilov, deloma pa s prispevki 
občanov, donatorjev in bo-
trov: »Novo vozilo je znamke 
Man, gre za t. i. hitro napadal-
no vozilo za prevoz moštva 
in vode. Samo vozilo je bilo 
že kupljeno za ceno 85.000 

evrov, sedaj pa gre v dodelavo 
nadgradnje k podjetju Pušnik 
v Slovensko Bistrico. Uradno 
ga bomo predali namenu ju-

nija naslednje leto, ob 135-le-
tnici našega prostovoljnega 
gasilskega društva.«

SM

Trnovska vas � Podpis pogodbe z gasilci

Za nov gasilski avto
Minuli teden sta župan Trnovske vasi Alojz Benko in predsednik PGD Biš Sandi Lah 
podpisala pogodbo o sofinanciranju novega gasilskega avtomobila GVC 16/25.

Foto: SM

Župan Alojz Benko in predsednik PGD Biš Sandi Lah sta podpisala 
pogodbo o sofinanciranju novega gasilskega vozila.
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Prazen dom je in dvorišče, naše oko 
zaman te išče, ni več tvojega smehljaja,
utihnil je tvoj glas,
le trud in delo tvojih pridnih rok še obstaja!
Bolečina in samota sta pri nas,
a spomin na tebe večno bo živel,
nikoli ti zares od nas ne boš odšel,
v naših srcih večno boš živel!

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, tasta in dedka

Franca Emeršiča
14. 8. 1954–25. 9. 2010

IZ VELIKEGA VRHA 50
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, 
mu ob slovesu poklonili cvetje, sveče, darovali za svete maše in 
nam izrazili sožalje.
Hvala g. dekanu Emilu Dreuu za opravljen pogrebni obred, 
govorniku g. Lesjaku za besede slovesa, g. Galoviču kot nosilcu 
križa, pevcem za odpete žalostinke, zastavonoši, godbeniku in 
pogrebnemu podjetju Mir za opravljene storitve.

Žalujoči: žena, sin in hčerka z družinama

Dan, ko od nas si vzel slovo,
pred dvema letoma je bilo.
Vse bolj, ko leta hitijo,
svečke v spomin ti še vedno gorijo.

SPOMIN
5. oktobra sta minili dve leti, odkar 
nas je zapustil naš dragi

Stanislav Petek
IZ DRSTELJE 16
Hvala vsem, ki prižigate svečke in se z lepo mislijo spo-
mnite nanj.

Vsi tvoji

Kje so dnevi, ko skupaj smo sedeli?
Kje sta dobrota in ljubezen tvoja,
ki si nam ju dal?

SPOMIN
6. oktobra minevata dve leti, odkar 
nas je zapustil dragi mož, ati, tast in 
opa

Andrej Hvalec
ZG. LESKOVEC 11 B
Hvala vsem, ki prižgete svečke in postojite ob njegovem 
grobu.

Vsi tvoji

KMETIJSTVO

KUPIM traktor in kmetijsko meha-
nizacijo. Telefon 041 358 960.

NESNICE, mlade, rjave, grahaste 
in črne, v začetni nesnosti, oprav-
ljena vsa cepljenja, ugodno proda-
jamo, vsak dan od 8. do 17. ure. 
Soršak, Podlože 1, Ptujska Gora.

PRODAM bukova drva, razkalana, 
dolžine 1 meter, 33 cm, 25 cm, vse 
z dostavo. Tel. 051 667 170.

PRODAM bukova ter brezova drva 
z dostavo, možnost razreza na 25 
ali 33 cm. Tel. 041 723 957.

PRODAM več metrov kalanih 
suhih mešanih drv, možen razrez 
in dostava na dom. Tel. 041 994 
575.

PRODAMO krompir sorte dezire, 
debeli po, 25 centov /kg. Tel. 041 
758 042 ali 02 746 28 91.

PRODAM trgatev šmarnice v Kicar-
ju. Telefon 041 564 433.

PRODAMO traktorsko škropilnico, 
200-litrsko, dobro ohranjeno. Tele-
fon 041 337 408.

KUPIMO rabljeno vrtno kosilnico. 
Telefon 070 344 392.

ODDAM brezplačno trgatev na 
brajdah, kvinton, jurka in šmarnica. 
Telefon 031 314 436.

KUPIM koruzo, 1000 kg, ter pro-
dam sod, 300 litrov. Telefon 769 
54 11.

NEPREMIČNINE

ODDAMO prostor za trgovino, v 
izmeri 120 m2 z 200 m2 skladišča. 
Telefon 041 328 461.

Mali oglasi

V NAJEM oddamo poslovne 
prostore v II. nadstropju Krem-
pljeve ulice 2 na Ptuju v izmeri 
68 m2. Vse dodatne informacije 
dobite na št. 041 212 136.

Torek, 5. oktober
  9.30 Ptuj, Mestno gledališče, Pravljično srce, za šole in izven
11.00 Ptuj, Mestno gledališče, Pravljično srce, za šole in izven
18.00 Ormož, hotel, sklop predavanj Pravljično starševstvo, s sočasnimi 

delavnicami za otroke
19.30 Maribor, SNG, opera, La boheme, VelDvo, opera balet torek in 

izven

Sreda, 6. oktober
  9.30 Ptuj, Mestno gledališče, Oj, čudežni zaboj, za šole in izven
11.00 Ptuj, Mestno gledališče, Oj, čudežni zaboj, za šole in izven
17.00 Slovenska Bistrica, na gradu, gledališka predstava za otroke, 

Čudežni pralni stroj Leonard
19.00 Skorba, dom krajanov, razstava fotografi j starih skorbskih dru-

žin, »Skorba je vas, v kateri živimo …«
19.00 Maribor, Galerija društva likovnih umetnikov, Židovska 10, 

odprtje slikarske razstave Milenke Houške Pavlin, Na robu zele-
nega

19.00 Maribor, SNG, drama, pogovor o predstavi Antigona, pogovor 
vodi dr. Vesna Vuk Godina

- Ptuj, v vseh vrtcih, ob Tednu otroka – ustvarjalne delavnice, 
glasbene delavnice, likovne delavnice … delavnice trajajo ves 
teden

Četrtek, 7. oktober
  9.30 Ptuj, Mestno gledališče, Oj, čudežni zaboj, za šole in izven
11.00 Ptuj, Mestno gledališče, Oj, čudežni zaboj, za šole in izven
16.30 Slovenska Bistrica, knjižnica, pravljične urice Prijatelji
19.30 Maribor, SNG, balet, La boheme, VelDvo, Opera balet in izven
20.00 Maribor, SNG, drama, Od blizu, MalOd, Dijaški 21

Petek, 8. oktober
  9.30 Ptuj, Mestno gledališče, Oj, čudežni zaboj, za šole in izven
11.00 Ptuj, Mestno gledališče, Oj, čudežni zaboj, za šole in izven
17.00 Slovenska Bistrica, na gradu, ustvarjalna delavnica za otroke
19.00 Ptuj, CID, potopis Petre Draškovič, Kanada
20.00 Maribor, SNG, drama, Od blizu, MalOd, za izven
20.30 Ptuj, dom kulture Muzikafe, predstavitveni koncert učiteljev jazz 

oddelka glasbene šole Karola Pahorja Ptuj

Prireditvenik 

KLJUČI – KLJUČAVNICE ŠTIFTAR! 
Oktobrska akcija: cilindrični vlo-
žek K5 s šestimi ključi – samo 18 
EUR! Informacije: 02 771 01 21, 
Qlandia Ptuj. 

PRODAM gradbeno parcelo v 
Orešju v izmeri 7,8 ara. Telefon 
041 328 461.

PRODAMO hišo v Podložah. Tele-
fon 031 666 817.

DOM-STANOVANJE

V NAJEM damo stanovanje v 
Podložah. Telefon 031 666 817.

V NAJEM oddam 3-sobno 
stanovanje v Ptuju. Telefon 031 
838 069.

NAJAMEVA stanovanje na Ptuju ali 
Kidričevem. Tel. 040 786 283.

ENOSOBNO stanovanje, na novo 
opremljeno, oddam v najem. Tel. 
051 356 346.

RAZNO

ŽENITNA POSREDOVALNICA AS 
KLUB vabi vse samske in osam-
ljene, da z našo pomočjo spoznajo 
bodočega partnerja/ico. Telefon: 
040 837 839.

PRODAM mlade čistokrvne nemške 
ovčarje z rodovnikom, stare 3 mes-
ece. Tel. 070 826 750.

PRODAM letne gume za avto Kan-
goo, dimenzije 165 x 60 x 14 ter 
mobilni telefon Sony Ericsson W 
880 i. Telefon 041 521 794.



V prvi fazi je bilo treba pri-
dobiti izhodišča, da se lahko 
projekt kulturno-kongresne 
dvorane, vezan na spremem-
bo namembnosti stavbe nek-
danjega dominikanskega sa-
mostana, prilagodi zahtevam 
stroke. Na eni strani je bilo 
treba vključiti restavratorski 
center Slovenije, da so pre-
sondirali zidove, da naročni-
ki in lastniki stavbe vedo, kaj 
se skriva pod današnjimi ste-
nami in kakšne so možnosti 
raznih dozidav in prezidav, 
šest sondaž pa je bilo opra-
vljenih tudi pod zemljo zara-
di pridobitve izhodišč za mo-
rebitna arheološka izkopava-
nja. »Restavratorji so odkrili 
bogate poslikave v cerkveni 
ladji in ostalih pripadajočih 
objektih, arheologi pa smo 
dopolnili dosedanje vedenje 
in ugotovili najmanj štiri me-
tre razvoja zgodovine Ptuja. 
V tem trenutku so bile sonde 
nameščene predvsem zaradi 
nadaljnjih del v cekveni ladji 
in okoli nje,« je povedal vod-
ja arheološkega oddelka PM 
Ptuj-Ormož Ivan Žižek.

Projektantska skupina za 
kongresno-kulturno dvora-
no se je v celoti prilagodila 
stroki, tako da naj bi znotraj 
cerkvene ladje ne prišlo do 
nobenih posegov, kar za-
deva arheološke strukture. 
V stavbno arhitekturo cer-
kvene ladje se bo posegalo 
v minimalnem obsegu, sta 
povedala Ivan Žižek in direk-
tor PM Ptuj-Ormož Aleš Arih. 
Kljub številnim nasprotujo-
čim si govoricam, nekatere 
so tudi zlonamerne, Aleš 
Arih pove, da se v muzeju 
od vsega začetka zavedajo, 
za kakšen projekt gre, temu 
primerno tudi ravnajo skraj-
no odgovorno in preudarno. 
Ko je postalo jasno, da bo 
do projekta prišlo, so se ne-
mudoma obrnili na sam vrh 
stroke. Vse institucije, ki so 
v Sloveniji odgovorne za va-

rovanje kulturne dediščine, 
sodelujejo v tem projektu.

Brez dvorane 
bi čakali 
še petdeset let

Projekt kongresno-kultur-
ne dvorane je pomemben 
tudi za muzej, če tega projek-
ta ne bi bilo, tudi sondaž ne 
bi bilo vsaj 50 let, če ne več. 
Vse ugotovitve sondaž ti-
stim, ki še vedno raziskujejo 
arhitekturo in konstrukcijo 
dominikanskega samostana, 
samo koristijo. »To je zagoto-
vo dobra stran, druga dobra 
stran pa je, da imamo ponov-
no priložnost, da opozorimo 
na problem arheologije in 
arheoloških zbirk, ki so da-
nes v takšnem stanju, da več 
ne gredo v korak s trendom 
sodobnih arheoloških mu-
zejev po svetu, zato je bilo 
nujno potrebno nekaj nare-
diti. Tudi v mestnemu svetu 
sem predlagal, da se lotimo 
gradnje arheološkega muze-
ja. To ostaja prioriteta v ra-
zvojni kulturni politiki Ptuja. 
Ena možnost je gradnja na 
Panorami, druga območje v 
neposredni bližini domini-
kanskega samostana, kjer so 
nekdanja stavba Kmetijskega 
kombinata in drugi objekti,« 
pravi Aleš Arih.

Ptuj ne bo izgubil 
arheološke zbirke

Nekateri so zaskrbljeni, da 
bo s to izgradnjo Ptuj izgubil 
svoj arheološki muzej, na 
veliko oznanjajo, da so sedaj 
zbirke zaprte in da se ne ve, 
kako dolgo bo tako, kot da bi 
bil Ptuj oziroma ptujski mu-
zej edini, ki bi opravljal dela 
v svojih prostorih oziroma 
zbirkah. Povsod v svetu mu-
zeje obnavljajo, zato napisi, 
da je prostor zaprt, ker se ne-
kaj dela, niso redki. Tako Ži-
žek kot Arih sta prepričana, 

da projekt kongresno-kul-
turne dvorane v ničemer ne 
ogroža obstoja arheološke 
zbirke, celo več, v tem vidita 
njen razcvet.

Celoten postopek raziskav 
je bil skrbno načrtovan. De-
lalo se je skoraj noč in dan, 
da bi čimprej zaključili te 
raziskave in omogočili po-
noven dostop obiskovalcem. 
Tisti pa, ki so izrecno želeli, 
so si lahko arheološke zbirke 
ogledali tudi med potekom 
sondiranja.

Muzej razpolaga tudi z di-
slociranimi zbirkami, ki so 
bile na ogled nepretrgoma, 
tako da nihče ni bil prikraj-
šan glede poznavanja antič-
nega Ptuja. Odprta je bila 
tudi numizmatična zbirka v 
dominikanskem samostanu.

Govorice o tem, da bo s 
projektom kongresno-kul-
turne dvorane Ptuj izgubil 
svojo arheološko zbirko, so 
zlonamerno plasirane. Pred-
stavniki muzeja aktivno so-
delujejo pri rešitvah glede 
zbirk, da bi bile v čim kraj-
šem času po preselitvi znova 
odprte, to je zaveza ustanovi-
telja, to je tudi zahteva stro-
ke. Aleš Arih pri tem posebej 
opozarja, da je pri realizaciji 
projekta dvorane, pri posta-
vljanju vseh mogočih rokov 
treba upoštevati želje muzeja 
in njegove možnosti. Ivan Ži-
žek bo skupaj z arhitektom, 
ki je zadolžen za dominikan-
ski samostan, pripravil vse 
idejne rešitve za preselitev 
zbirk v nove prostore, ki po-
trebujejo določena vlaganja. 
S tem se je muzej zavaroval, 
da ne bo izgubil razstavišča, 
zbirke. Idejni projekti za pre-
selitev arheološke zbirke, ki 
bodo osnova za izvedbeni 
projekt in finančne vire, naj 

Napoved vremena za Slovenijo Danes se bo dež na zahodu ne-
koliko okrepil in se čez dan posto-
pno razširil nad večji del Slovenije. 
Predvsem ob morju bodo tudi ne-
vihte. Najnižje jutranje temperatu-
re bodo od 9 do 14, ob morju okoli 
16, najvišje dnevne od 13 do 18, na 
Primorskem okoli 20 stopinj C.

V sredo se bo na Primorskem 
delno zjasnilo, zapihala bo šib-
ka do zmerna burja. Drugod bo 
oblačno, občasno bo predvsem v 
vzhodnih krajih še rahlo deževalo. 
V četrtek bo na Primorskem precej 
jasno, še bo pihala zmerna burja. 
Drugod bo pretežno oblačno. Ne-
koliko hladneje bo.

Ptuj � Še o projektu kongresno-kulturne dvorane v dominikanskem samostanu

Pred novim obdobjem arheologije
Na območju ureditve kongresno-kulturne dvorane v dominikanskem samostanu so že izvedli potrebne sondaže, še vedno pa 
projekt spremljajo različne govorice, pogosto tudi zlonamerne. Stroka zagotavlja, da skrunjenja kulturnega spomenika ne 
bo, s projektom kulturno-kongresne dvorane pa končno svojo priložnost dobiva tudi ptujska arheologija. Doslej se je samo 
govorilo, nič pa se ni naredilo. O tem smo se pogovarjali z Alešem Arihom, direktorjem Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož, in 
Ivanom Žižkom, vodjem arheološkega oddelka v ptujskem muzeju.

Rojstva: Mojca Plavčak, 
Na jasi 25, Ptuj – deček Nej; 
Nataša Osojnik, Podvinci 
39, Ptuj – deklica Klarisa; 
Lidija Vidovič, Sedlašek 8 
a, Podlehnik – deklica Ana; 
Anita Osterc, Gradiščak 3, 
Juršinci – deklica Taja; Sabi-
na Pukšič, Kicar 49 a, Ptuj 
– deklica Kornelija; Barbara 
Kelenc, Ulica 5. prekomor-
ske 9, Ptuj – deklica Eva; 
Polonca Cvitanič, Zamušani 
95, Gorišnica – deček Jurij; 
Mateja Medved, Lovrenc na 
Dravskem polju 115 a – de-
ček Miha; Tanja Strelec, Pr-
venci 21, Markovci – deček 
Anej; Simona Tacer, Plinto-
vec 29 b, Zgornja Kungota 
– deček Žak; Brigita Tušek, 
Pušenci 6 a, Ormož – de-
klica Lina; Tina Purg Skr-
binšek, Pušnikova ulica 12, 
Maribor – deček Tin; Marje-
ta Horvat, Kukava 29, Jur-
šinci – deklica Eva; Valerija 
Boršič, Lastine 2 c, Rogaška 
Slatina – deklica Teja; Tanja 
Šori, Placar 67 a, Destrnik – 
deklica Lana; Maja Tuš Ko-
larič, Zagojiči 15 a, Gorišni-
ca – deček Jan Sebastjan; 
Tamara Vamberger, Ob 
železnici 8, Ptuj – deček An-
draž; Petra Zajc, Mihovce 54 
a, Cirkovce – deklica Žana; 
Aleksandra Vidovič, Kajuho-
va ul. 7, Kidričevo – deklica 
Lili; Tadeja Vincek, Stojnci 
140 c, Markovci – deklica 
Sara; Andreja Mesarec, Go-
rišnica 100 – deklica Tila; 
Nataša Kovačič, Prvenci 16 
a, Markovci – deklica Gaja; 
Mojca Gramc, Rabelčja vas 
18 d, Ptuj – deček Mark; 
Simona Drevenšek, Apače 
268, Lovrenc na Dravskem 
polju – deček Val; Mateja 
Smolinger, Zgornja Hajdina 
84 – deklica Mia; Alenka 
Omulec, Galušak 8, Sveti 
Jurij ob Ščavnici – deklica 
Sara; Nina Kobal, Dupleški 
Vrh 50, Spodnji Duplek – de-
ček Jan; Mateja Ciglar, Kicar 
11 a, Ptuj – deklica Žana; 
Monika Šprinzar, Juršinci 58 
– deklica Kaja.

Osebna kronika

Foto: Črtomir Goznik

Ivan Žižek: »Nič ne bo prepuščeno naključju.«

Foto: Črtomir Goznik

Selitev arheoloških spomenikov na novo lokacijo bo potekala strokovno in projektno.

bi bili predstavljeni že na 
prvi seji novega mestnega 
sveta. Aktivnosti tečejo, tako 
Arih kot Žižek pa si srčno že-
lita, da bi pri realizaciji pro-
jekta preselitve arheoloških 
zbirk sodelovali vsi, ki si to 
želijo. K sodelovanju vabijo 
tudi vse tiste, ki v tem tre-
nutku projektu niso najbolj 
naklonjeni.

Arheologiji trikrat 
več prostora

Z novo lokacijo za arheo-
logijo in njeno predstavitev 
bo Ptuj samo pridobil. Zaho-
dni del mesta bo dobil novo 
podobo in se prostorsko pri-
lagodil nekemu dihu časa z 
vsemi ostalimi pozitivnimi 
lastnostmi, poudarja Žižek. 
V dominikanskem samosta-
nu ima arheologija trenutno 
na voljo 1500 m2 površin, 
na novi lokaciji jih bo 5700 
m2 z vsemi objekti, ki jih 
bo občina prenesla v upra-
vljanje novo nastajajočemu 
delu zbirk. Sama selitev bo 
obenem tudi velika korist v 
smislu pregleda in selekcije 
obstoječega arheološkega 
materiala oziroma gradiva, 

okrog milijon kosov naj bi 
bilo vsega skupaj. Res pa je, 
da se s tem muzeju nalaga 
zelo veliko dela, sicer pa se 
naslednjih 50 let ne bi nič 
naredilo na tem, da se gra-
divo oziroma arheološko 
bogastvo, ki je neizmerno, 
tako vsi govorijo, odprlo vsaj 
z enim delom za javnost.

MO Ptuj je projekt domini-
kanskega samostana zastavila 
v več fazah. Prva je cerkvena 
ladja s pripadajočimi prosto-
ri, potrebnimi za funkcioni-
ranje kongresno-kulturne 
dvorane. V tej fazi se tudi 
pripravlja projekt selitve. Ol-
tarja, ki je težak tri tone, ne 
bodo predstavljali večkrat, 
pravi Žižek, prav tako ne sar-
kofaga, ki ima s pokrovom 
skupaj pet ton. »Umestili ju 
bomo v prostor nove zbirke 
ne glede na status, ki ga bo 
imel ta prostor. Tudi za to 
bo pripravljen projekt, za 
njim bo stala stroka, ne en 
posameznik po lastnih želja 
in interesih. Ko se bo zače-
lo delati v dominikanskem 
samostanu, arheološka zbir-
ka še ne bo odprta, bo pa v 
nastajanju; vsak, ki bo prišel 
takrat na Ptuj, si bo lahko po-

gledal zbirko, ki nastaja. Vsi, 
ki govorijo o bogastvu lapi-
darija in arheološke zbirke, 
govorijo na pamet, to vemo 
samo arheologi. V novi zbir-
ki bomo napletli zgodbo, 
nič ne bo več tipološkega ali 
ansambelskega. V to zgodbo 
bodo vpeti strokovnjaki - naj-
večji domači strokovnjaki 
v tem trenutku in verjetno 
tudi kdo iz tujine, ki bodo 
pomagali. Vsi, na katere sem 
se že obrnil, so pripravljeni 
sodelovati z nasveti,« je pove-
dal Žižek. Velik del pa bodo 
morali opraviti zaposleni v 
muzeju s pomočjo lokalne 
skupnosti.

MG
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